
Kot je pojasnil stečajni 
upravitelj Milan Vajda, so po 
uvedbi stečajnega postopka 
pred prvomajskimi prazni-
ki vsem 80 delavcem nekdaj 

Na Novem trgu so se mladi s 

Ptujskega - od najmlajših do sre-

dnješolcev - predstavili s pro-

jektom Spoznavajmo države 

EU, v okviru katerega so izpo-

stavili zanimivosti posameznih 

držav s poudarkom na zanimi-

vih osebnostih. V imenu MO 

Ptuj je na osrednji slovesnosti 

ob 7. obletnici vstopa Slovenije 

v EU govorila podžupanja He-

lena Neudauer. Poudarila je, da 

je promocija bogastva evrop-

skih kultur ter zavedanje o vre-

dnosti kulturnih raznolikosti 

osnovni cilj projekta EPK 2012, 

v katerem je Ptuj partnersko 

mesto. Slavnostna govornica, 

evropska poslanka Tanja Fajon, 

pa je mlade pozvala, naj izkori-

stijo vse možnosti, ki jih danes 

ponuja Evropa. Slovenija po 

njenem prepričanju potrebuje 

malo več optimizma, ambici-

oznosti in energije, da bomo 

znali pomagati drug drugemu 

in da bomo znali živeti drug z 

drugim.
MG
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Spodnje Podravje � Osrednja slovesnost ob vstopu v EU

Več optimizma, ambicioznosti in energije 
Na Ptuju so tudi letos pripravili slovesnost, s katero so počastili vstop Slovenije v EU in druge praznične majske datume, 
povezane z nastankom EU in dnevom Evrope, 9. majem.
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Ptuj � Po stečaju Gradisa Gradenj

Na borzi 80 brezposelnih delavcev
Po uvedbi stečajnega postopka je 80 delavcev podjetja Gradis - Gradbeno podjetje Gradnje Ptuj že prejelo delavske knjižice, 
na sedežu pa končujejo popis vsega imetja in preostalega gradbenega materiala.
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Slovenija � Zahte-
vajo druga semena 
in povrnitev stroškov

� Stran 3

uspešnega podjetja, ki je sedaj 
v stečaju, že izročili delovne 
knjižice:

„V nadaljevanju stečajnega 
postopka, smo v četrtek, 21. 

aprila, vsem 80 zaposlenih 
izročili delavske knjižice, so-
časno pa smo jim vročili tudi 
potrdila o višini neplačanih 
obveznosti delodajalca ter 

vzpostavili kontakt z območ-
no enoto Zavoda za zaposlova-
nje v Ptuju, kjer so omogočili 
nemoteno prijavo teh delav-
cev v register brezposelnih. To 

pomeni, da bodo vsi ti delavci 
v kratkem prejeli finančna na-
domestila za brezposelne.

Poleg tega smo na Jamstveni 
in preživninski sklad Republi-
ke Slovenje posredovali vse 
potrebne podatke o višini ne-
plačanih obveznosti podjetja. 
Na sedežu podjetja na Dorna-
vski cesti 6 a pa te dni konču-
jemo inventurne popise vse-
ga, kar je ostalo na tej lokaciji, 
hkrati pa razrešujemo tudi vsa 
druga še odprta vprašanja pri 
nedokončanih gradbiščih in 
nadaljujemo izterjavo dolgov 
do podjetja.“

Po končanih popisih ter 
dokončni prijavi vseh terjatev 
bodo po besedah stečajnega 
upravitelja Milana Vajde pri-
stopili k unovčevanju preo-
stalega premoženja tega dolga 
leta zelo uspešnega ptujskega 
gradbenega podjetja.

-OM

Foto: M. Ozmec

Na sedežu Gradisa Gradenj Ptuj v teh dneh nadaljujejo popis premoženja in preostalega gradbenega 
materiala s posameznih gradbišč.



Bučanova se 
odpoveduje pravici 
do nadomestila

Nekdanja ministrica za lokal-
no samoupravo in regionalni 
razvoj Duša Trobec Bučan je 
mandatno-volilni komisiji dr-
žavnega zbora sporočila, da se 
odpoveduje pravici do nadome-
stila plače.

Kot je zapisala v dopisu komisi-
ji, je ob zaprosilu za nadomestilo 
plače izhajala iz dejstva, da v 
času imenovanja za državno se-
kretarko v Službi vlade za lokalno 
samoupravo in regionalno poli-
tiko, torej ob nastopu svoje prve 
politične funkcije, z ministrstvom 
za pravosodje ni imela sklenje-
nega sporazuma v smislu 152. b 
člena zakona o javnih uslužben-
cih, ki bi ji omogočil - po preneha-

nju politične funkcije - vrnitev na 
prejšnje uradniško delovno me-
sto na omenjenem ministrstvu.

»Zaradi navedenega in zaradi 
dejstva, da sem opravljala dve 
politični funkciji, torej ni zakoni-
tih pogojev niti za moje zaprosilo 
niti za ponudbo ministra za pra-
vosodje (preko medijev), da brez 
predhodnega javnega razpisa 
zaprosim za zaposlitev na mini-
strstvu za pravosodje,« je zapi-
sala Trobec Bučanova. Ne glede 
na navedeno pa se odpoveduje 
pravici do nadomestila plače, je 
še dodala. Kot je znano, je Duša 
Trobec Bučan odstopila z mini-
strskega mesta po treh mesecih 
ministrovanja in nato zaprosila za 
nadomestilo plače. Vodja man-
datno-volilne komisije državnega 
zbora Bojan Kontič ji je nadome-
stilo odobril. Pravosodni minister 
Aleš Zalar je izjavil, da na ministr-

stvu za pravosodje imajo primer-
no delovno mesto zanjo in da do 
nadomestila ni upravičena, če se 
bo odločila, da službe ne sprej-
me. (sta)

Slovenija s 30 
milijoni evrov do 10 
urgentnih centrov

Evropska komisija je Sloveniji 
dokončno odobrila 30 milijonov 
evrov za izgradnjo centrov nuj-
ne medicinske pomoči. Še pet 
milijonov evrov bo prispevala 
vlada iz proračuna. Ministrstvo 
za zdravje bo projekt krovno ko-
ordiniralo. 

Vzpostavitev mreže urgentnih 
centrov je po besedah zdravstve-
nega ministra Dorijana Marušiča 
ena od pomembnejših nacional-
nih nalog. »Ta sredstva bo treba 
zelo strateško razdeliti, da bo ta 

služba čim bolj učinkovita. Zato je 
prav, da se to koordinira iz mini-
strstva. Izkušnje iz preteklosti, ko 
se je to prepustilo lokalnim oko-
ljem, niso najboljše.« Sredstva so 
zavezujoča, počrpati jih bo treba 
do konca leta 2015. Še pred 
koncem junija bo projektni načrt 
za izgradnjo desetih urgentnih 
centrov v regijskih bolnišnicah 
dokončan.

Centri bodo zrasli v splošnih 
bolnišnicah v Murski Soboti, Slo-
venj Gradcu, Brežicah, Trbovljah, 
Izoli, Šempetru pri Gorici, Celju, 
Novem mestu, na Jesenicah in 
Ptuju ter v Univerzitetnem klinič-
nem centru Maribor. Razlike med 
urgentnimi centri bodo samo v 
količini opreme, ki bo odvisna od 
števila bolnikov in od tega, kake 
primere običajno obravnavajo. , 
je še pojasnil Štular.

Marušič opozarja, da določeno 
delo čaka tudi stroko, ki bo mora-
la proučiti obravnava. (sta)

Tudi v širšem evropskem 

prostoru stabilno pokojnin-

sko blagajno zagotavljajo s 

podaljševanjem delovne aktiv-

nosti, ker se življenjska doba 

daljša, pravi minister. Druga 

možnost bi bila zniževanje 

pokojnin, ki pa so že danes 

nizke, je opozoril. Kot tretjo 

možnost je omenil zviševanje 

prispevne stopnje na strani 

delodajalcev. Vendar bi pove-

čevanje prispevne stopnje pri 

delodajalcih povzročilo večjo 

in ne manjšo brezposelnost, je 

poudaril.

Generalni direktor direk-

torata za delovna razmerja in 

pravice iz dela na ministrstvu 

Peter Pogačar je dejal, da je 

bilo v letu 2010 »čistih izdat-

kov za pokojnine« 4,7 milijar-

de evrov. Od tega je bilo 3,3 

milijarde evrov pobranih s 

prispevki aktivnega prebival-

stva, 700 milijonov evrov je za 

kritje primanjkljaja za izplači-

lo pokojnin prispeval državni 

proračun, še 700 milijonov 

evrov pa je šlo iz proračuna v 

Zavod za pokojninsko zavaro-

vanje kot izplačevalcu za izpla-

čilo posebnih pravic.

Na ministrstvu zagotavljajo, 

da bodo pokojnine po novem 

zakonu višje. Kot primer je 

Pogačar navedel povprečno 

starostno pokojnino za pov-

prečno plačo, ki v letošnjem 

letu po veljavnem zakonu 

znaša 565 evrov mesečno, po 

novem zakonu pa bi znašala 

skoraj 584 evrov. Razlika med 

zneskom po veljavnem zako-

nu in po reformi na letni ravni 

znaša 222 evrov v prid znesku 

po reformi, navajajo na mini-

strstvu.

Semolič: S pokojninsko re-

formo skušajo izstaviti račun 

tistim, ki za krizo niso krivi

Zveza svobodnih sindikatov 

opozarja, da se je treba pokoj-

ninskih sprememb lotiti na 

pravem koncu, pri ustvarjanju 

novih delovnih mest, ne pa 

iskati sredstev za zmanjšanje 

javnofinančnega primanjkljaja 

pri najbolj ranljivih skupinah. 

S pokojninsko reformo skuša-

jo izstaviti račun tistim, ki za 

krizo niso krivi, pravi predse-

dnik zveze Dušan Semolič.

»Ni pokojninskega sistema, 

ki bi bil varen, če ne bo novih 

delovnih mest,« je na današnji 

novinarski konferenci dejal 

predsednik Zveze svobodnih 

sindikatov Slovenije (ZSSS) 

Dušan Semolič.

Spomnil je na navajanja de-

lodajalcev, ki pravijo, da delov-

nih mest za starejše ne bo še 

nekaj časa. »Že vnaprej vemo, 

da ne bo pogojev za zaposlo-

vanje starejših delavcev,« je 

poudaril.

Če bo pokojninska reforma 

na referendumu zavrnjena, so 

v zvezi po njegovih besedah 

pripravljeni na takojšnje uskla-

jevanje glede pokojninskih 

sprememb, ki pa bi bile do de-

lavstva bolj pravične.

Ladislav Rožič iz zveze je 

menil, da je vlada pri odhod-

kovni politiki storila številne 

napake. Omenil pa je tudi po-

moč Grčiji in Irski. »Denarja 

za pomoč drugim je dovolj, za 

lastno prebivalstvo pa ne,« je 

dejal.

Na prihodkovni strani bi 

lahko sredstva, kot pravi, do-

bili s takojšnjim zmanjšanjem 

obsega sive ekonomije in po-

večanjem števila brezposel-

nih. V zvezi poleg tega že dlje 

časa predlagajo uvedbo davka 

na finančne transakcije in do-

datno obdavčitev dividend, ki 

presegajo določen znesek. »To 

imajo vse evropske države ra-

zen nas,« je poudaril.

ZSSS navaja izračune Zavo-

da za pokojninsko in invalid-

sko zavarovanje, po katerih bi 

bile v primeru uveljavitve po-

kojninske reforme v letošnjem 

letu lahko pokojnine za žen-

ske manjše tudi za 30 evrov, 

medtem ko bi bile pokojnine 

za moške res za nekaj evrov 

boljše kot po zdaj veljavnem 

sistemu.

»Tako bi ženski, ki je stara 58 

let in ima 38 let pokojninske 

dobe in je v delovnem obdobju 

prejemala minimalno plačo, 

po novi zakonodaji odmerili 

27 evrov nižjo pokojnino kot 

po stari zakonodaji. Ženski, ki 

je prejemala povprečno plačo, 

pa 36 evrov nižjo pokojnino 

kot pred reformo,« so v ZSSS 

zapisali v gradivu za javnost.

200.000 evrov za referen-

dumsko kampanjo

Vlada je na petkovi seji skle-

nila, da bo sodelovala v kam-

panji pred vsemi tremi refe-

rendumi, ki bodo 5. junija. Iz 

proračuna bo za financiranje 

kampanje namenila 200.000 

evrov, od tega 105.000 evrov 

za kampanjo o pokojninski re-

formi ter 95.000 evrov za kam-

panjo o zakonu o preprečeva-

nju dela na črno.V ta namen 

bodo odprli dve ločeni prora-

čunski postavki, sredstva pa 

bodo zagotovljena iz splošnih 

proračunskih rezervacij. Za 

kampanjo o arhivskem zakonu 

vlada ne bo namenila nobenih 

sredstev, javnost pa bo o tej 

temi obveščala v okviru svojih 

rednih komunikacijskih dejav-

nosti. Vlada bo sicer za vode-

nje kampanje o pokojninski 

reformi in zakonu o delu na 

črno najela agencijo Futura, s 

katero je sodelovala že pri re-

ferendumu o malem delu. Po-

godbe z agencijo sicer še niso 

sklenili, je pojasnil direktor 

Ukoma Darijan Košir.

Ker bodo 5. junija hkrati po-

tekali trije referendumi, bodo 

morale biti tudi kampanje lo-

čene za vsak referendum po-

sebej. Na ministrstvu za javno 

upravo pojasnjujejo, da bodo 

morali organizatorji za vsako 

kampanjo odpreti poseben 

transakcijski račun, na kate-

rem morajo ločeno zbrati vsa 

sredstva in z njih ločeno po-

ravnati vse stroške, namenjene 

določeni referendumski kam-

panji. Na ministrstvu za javno 

upravo namreč menijo, da se 

samo s posameznimi transak-

cijskimi računi lahko preverja 

spoštovanje zakonske določbe 

o višini sredstev, ki jih je dovo-

ljeno porabiti v kampanji. 
STA (pripravlja: SM)

Slovenija � Nasprotniki in zagovorniki pokojninske reforme

Brez novih delovnih mest ni 
varnega pokojninskega sistema
„Kampanjo pred referendumom o pokojninski reformi začenjamo s prepričanjem, da vlada in državni zbor dajemo v 
obliki novega pokojninskega zakona državljanom najboljše, kar v danih razmerah lahko damo«, je poudaril minister 
za delo, družino in socialne zadeve Ivan Svetlik. Nasprotno pa sindikati trdijo, da s to reformo le „izstavljajo račun 
tistim, ki za krizo niso krivi“.
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Kaj počne Rdeči križ
Med 8. in 15. majem poteka teden 

Rdečega križa, v katerem se bodo zvr-
stile številne akcije: krvodajalske, pro-
mocijske in tudi poučne, prikazi prve 
pomoči, meritve krvnega tlaka in po-
dobno. Večina državljanov si ta teden 
zapomni, ker je za vozovnice in poštne 

pošiljke treba doplačati 0,15 centa, ki bodo šli v huma-
nitarne namene. Lani je bilo na ta način zbranih okoli 
277.000 evrov.

Pod okriljem Rdečega križa Slovenije deluje skoraj 
18.000 prostovoljcev in prostovoljk, svetovno gibanje 
Rdečega križa in Rdečega polmeseca pa združuje 90 
milijonov prostovoljk in prostovoljcev, ki delujejo na 
vseh celinah.

Rdeči križ Slovenije je neodvisna, humanitarna or-
ganizacija nacionalnega pomena, organizirana kot 
enotno društvo, ki deluje v 12 regijah, 56 območnih 
združenjih in 916 krajevnih organizacijah v vsej drža-
vi. Slovenci Rdeči križ dobro poznamo tudi po krvoda-
jalskih akcijah, v katerih daruje kri okoli 5 odstotkov 
prebivalcev. Zdravstvo za delovanje vsak dan potrebu-
je kri okoli 400 krvodajalcev. Kar 100.000 krvodajal-
cev je potrebno, da se zbere okoli 45.000 litrov krvi na 
leto.

Pomoč Rdečega križa je izrednega pomena tudi pri 
zagotavljanju materialnih pogojev za delovanje ob 
naravnih in drugih nesrečah, pri organizaciji delitve 
in prevoza pomoči, pri varovanju in posredovanju 
podatkov o žrtvah in pogrešanih, pri obveščanju pre-
bivalcev o potrebah po raznovrstni pomoči in pri pri-
pravi pozivov za pomoč tako na državnem kakor tudi 
na mednarodnem nivoju. V takšnih kriznih trenutkih 
Rdeči križ s svojo organiziranostjo omogoča tudi is-
kanje pogrešanih. Če mislite, da je to pomembno le v 
afriškem podeželju, se za trenutek spomnite nedavne 
katastrofe razvite Japonske.

V časih gospodarske krize je ena temeljnih nalog 
Rdečega križa ponuditi pomoč najbolj ogroženim po-
sameznikom in skupinam. Z rednimi akcijami in na-
menskim zbiranjem sredstev poskušajo lajšati stisko 
brezposelnih, brezdomcev, starostnikov, bolnih, osa-
mljenih ter posameznikov in družin v stiski.

Izjemno pomembno pa je tudi delo z mladimi, ki jih 
s svojimi dejavnostmi seznanjajo preko krožkov, tabo-
rov, letovanj in izobraževanj.

Viki Ivanuša

Uvodnik

»Z zakonom bomo utrdili 

medgeneracijsko solidarnost, 

na kateri temelji pokojninski 

sistem,« je poudaril minister. 

Samo s takšnimi sprememba-

mi je po njegovi oceni možno 

zagotoviti, da vse generacije še 

naprej uživajo relativno visoko 

stopnjo socialne varnosti.

Druga pomembna značil-

nost reforme je po njegovih 

besedah postopnost uvelja-

vljanja novih pogojev za upo-

kojevanje. »S tem zakonom 

smo uvedli največjo možno 

postopnost. To pomeni, da se 

bosta starost za upokojitev oz. 

pokojninska doba postopno 

podaljševali v naslednjih 15 

letih,« je opozoril.

Po njegovem opozorilu se 

bodo tisti, ki so začeli delati 

zgodaj in večinoma v težjih 

delovnih razmerah, lahko 

upokojevali mlajši. Moškim, ki 

so začeli delati pred 22. letom 

starosti, in ženskam, ki so zače-

le delati pred svojim 24. letom, 

»ne bo treba delati do 65. leta 

starosti«, je dejal.

Po koncu prehodnega ob-

dobja, čez 15 let, bo le malo 

tistih, ki bodo morali delati do 

65. leta, pravi. Tudi zaradi skr-

bi za otroka in vojaščine se bo 

namreč možno upokojiti prej.

Slovenski (ne)politični zemljevid � Tarče in tarčice



Zvezo geodetov Slovenije 
sestavlja šest pokrajinskih dru-
štev, vsako leto je organizacija 
strokovnega srečanja geodetov 
v drugih rokah. Jože Dajnko je 
povedal, da pričakuje, da bo le-
tošnje strokovno srečanje prine-
slo nove smernice h kakovosti 
geodetskih in prostorskih po-
datkov. Vodja Območne geodet-
ske uprave Ptuj, ki ima sedež v 
Ptuju od leta 1995, Boris Premzl 
je bil vesel, da ima končno tudi 
Ptuj možnosti, da organizira ge-
odetske dneve.

Na Ptuju je oba dni o aktualni 
strokovni problematiki sloven-
ske geodetske stroke razpra-
vljalo okrog 270 udeležencev. 
Dobra udeležba na jubilejnih 
geodetskih dnevih je prese-
netila tudi organizatorje. Na 
okrogli mizi, ki so jo pripravili, 
je bil poudarek na zemljiškoka-
tastrskem prikazu, predvsem na 
opredelitvi posameznih geodet-
skih subjektov pri zagotavljanju 
kakovosti geodetskih podatkov: 
Geodetske uprave RS, Fakultete 
za gradbeništvo in geodezijo in 

Inženirske zbornice RS. Vsak 
od teh treh subjektov ima svojo 
vlogo pri vzpostavitvi sistema 
kakovosti geodetskih podatkov. 
Sklep o tem, da je potrebno 
izboljšati zemljiški kataster, je 
sprejela vlada, v prvi vrsti pa naj 
bi izboljšali lokacijsko natanč-
nost katastra.

Strokovno srečanje sloven-
skih geodetov je potekalo pod 
naslovom Kakovost geodetskih 
in prostorskih podatkov. Nalo-
ga geodezije je predvsem zago-
tavljanje kakovostnih podatkov 
o položaju v prostoru, delih 
zemeljskega površja in objektih 
na njem.

Slovenskim geodetom so se 
na Ptuju pridružili tudi preda-
vatelji iz Avstrijske državne ge-
odetske službe. V Avstriji imajo 
zgodovinsko zelo podobne ne-
premičninske evidence zemlji-
škega katastra kot v Sloveniji in 
se tudi srečujejo s podobnimi 
problemi kot v Sloveniji, zato 
je izmenjava izkušenj, pozitiv-
nih in negativnih, bila še kako 
koristna.

Na pomen geodetske stroke, 
kajti vsaka investicija se v bistvu 
prične z vstopom v prostor, če 
ta ni dobro podatkovno obde-
lan, so lahko težave velike, je v 
pozdravnem govoru spomnil 
tudi ptujski župan Štefan Čelan. 
Povedal je tudi, da v MO Ptuj 
trenutno stoji za 60 milijonov 
evrov investicij iz odobrenega 
evropskega denarja, ker neka-
teri v tej državi ne vedo, kaj po-

meni odgovornost pri prevze-
manju funkcij.

Geodete čaka 
veliko dela zaradi 
popisa nepremičnin

Predsednik Zveze geodetov 
Slovenije mag. Jurij Režek je 
40. geodetski dan na Ptuju oce-
nil za izredno pomembnega za 

samo stroko. V postopkih ob-
veščanja lastnikov o vrednosti 
nepremičnin ugotovili, da ima-
mo nasploh v Sloveniji nekatere 
sistemske probleme pri povezo-
vanju evidenc, geodeti pa teža-
ve pri kakovosti podatkov. Prav 
to, kako urejati stvari za naprej, 
je bila nosilna tema. Kar zadeva 
popis nepremičnin, bo prva na-
loga geodetov, da v geodetske 
evidence vnesejo vse pripom-
be, ki so jih dobili od lastnikov 
nepremičnin. Obvladati veliko 
število pripomb bo zahtevno, 
še bolj zahtevno pa bo, da bodo 
vnešene tako, da bo podatkovna 
baza konsistentna, kajti v nasle-
dnjem obveščanju, ki v bistvu 
ne bo več obveščanje, ampak 
že kar obvestilo o vrednosti, si 
takšnih nekonsistentnosti kot 
lanskem letu ne morejo več do-
voliti. V tem trenutku še ni mo-
goče natančno povedati, kdaj 
bodo prišla ta obvestila, kajti 
vse je odvisno od tega, kako se 
bo vlada odločila glede davka 
na nepremičnine. Zakon o tem 
davku se vsake toliko čas pote-

gnejo iz predala, začnejo o njem 
govoriti, nato pa znova roma v 
predal.

Kar zadeva kakovost vredno-
tenja nepremičnin (postopek 
naj bi bil zaključen do konca leta 
2011), pa je mag. Marjan Smodiš 
(Geodetska uprava RS) povedal, 
da je pri tem ključno dvoje: ka-
kovost podatkov, da gre za prave 
podatke (površina, velikost ...), 
druga pa je kakovost modelov. 
Smodiš, ki je predvsem pred-
stavnik modelov, ocenjuje, da je 
od vseh pripomb med 10 in 15 
odstotki upravičenih. Največ jih 
je bilo na kmetijska in gozdna 
zemljišča, ker je teh tudi največ. 
Lastniki, ki so opozorili, da so 
zemljišča na visokih nagibih in 
nadmorski višini prevrednote-
na, so imeli prav, medtem ko 
vse analize za zemljišča kažejo, 
da so vrednosti primerne. De-
lež pripomb, ki so jih prejeli, 
je zelo koristen za izboljšavo 
samega sistema, spremembe ne 
bodo velike, bodo pa homoge-
ne za celo Slovenijo. Pripombe 
bodo preučili skladno z merili, 
predvidoma do jeseni naj bi 
pripravili izboljšane modele, ki 
jih bo nato z uredbo potrdila 
še vlada. Z uveljavitvijo uredbe 
pa bodo vrednosti, zapisane v 
registru nepremičnin, postale 
uradne. Vsak lastnik nepremič-
nine bo imel možnost na spletu 
preveriti vrednost svoje nepre-
mičnine.

MG

Znano je, da je zaradi pomo-
ra čebel v Pomurju kmetijski 
minister dejan Židan konec 
aprila izdal odredbo o pre-
povedi uporabe določenih 
fitofarmacevtskih sredstev po 
celotni Sloveniji. Z odredbo je 
prepovedana tudi setev seme-
na koruze, ki je bilo obdelano 
s fitofarmacevtskimi sredstvi 
na osnovi klotianidina, tiame-
toksama in imidakloprida.

Zaradi te odredbe je po oce-

ni KGZS ostalo neposejanih še 
okoli 10 odstotkov koruzi na-
menjenih njivskih površin ozi-
roma približno 6500 hektar-
jev od skupno dobrih 64.000 
hektarjev.

„Pomembno je tudi, da se 
zagotovi seme hibridov ustre-
znih zrelostnih razredov. Ob 
tem še opozarjamo kmetijsko 
ministrstvo, da je treba oško-
dovanim kmetom povrniti 
nastale stroške zaradi naba-

ve tretiranega semena in da 
bodo zaradi prepovedi upo-
rabe tega semena koruze na-
stale škode zaradi koruznega 
hrošča oziroma ostalih talnih 
škodljivcev, pričakovati pa je 
tudi zmanjšan pridelek zaradi 
pozne setve,“ pravijo v KGZS 
in še dodajajo, da pričakujejo 
tudi jasna navodila kmetijske-
ga ministrstva glede izpol-
njevanja zahtev navzkrižne 
skladnosti in varstva pred ko-
ruznim hroščem ter drugimi 

talnimi škodljivci.
„Pričakujemo, da bodo in-

špekcijski nadzor in analize 
vzorcev čim prej pokazali na 
prave vzroke, zaradi katerih je 
prišlo do padanja čebel, in da 
bo o tem seznanjena tudi jav-
nost. Kmetje zagotovo niso od-
govorni za padanje čebel, saj 
se zavedajo, da pomeni čebe-
larstvo za kmetijstvo enako kot 
krvodajalstvo za zdravstvo,“ je 
povedal direktor KGZS Igor 
Hrovatič.

V zbornici sicer svetujejo 

vsem kmetom, ki so seme, 

tretirano s prepovedanimi 

aktivnimi snovmi, nabavili in 

ga niso posejali pred 29. apri-

lom, ko je začela veljati odred-

ba o prepovedi, naj ravnajo v 

skladu s priporočili, ki jih je 

sprejela strokovna skupina pri 

kmetijskem ministrstvu (ki še 

ugotavlja vzroke umiranja če-

bel). V skladu s temi navodili 

morajo vreče tretiranega se-
mena s priloženimi računi o 
nakupu hraniti doma in poča-
kati na nadaljnja navodila pri-
stojnega ministrstva. „Do 15. 
maja naj kmetje kmetijskim 
svetovalcem sporočijo količi-
ne neporabljenega tretiranega 
semena. Glede načina povrači-
la škode jih bo kmetijsko mini-
strstvo obvestilo v naslednjih 
dneh,“ so še sporočili iz KGZS.

SM

Aktualno

Kmetijstvo � KGZS opozarja na težave kmetov

Zahtevajo nadomestna semena 
in povrnitev stroškov
Kmetijsko-gozdarska zbornica Slovenije (KGZS) v zvezi z nedavno prepovedjo uporabe tretiranega semena koruze opozarja ministrstvo za 
kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano (MKGP) ter dobavitelje semen, da je treba kmetom pravočasno zagotoviti zadostne količine nadome-
stnega semena, saj je setev koruze zaradi izdane odredbe zastala.

  3torek � 10. maja 2011

Kako preprečiti škodo 
zaradi koruznega hrošča

Pridelovalci koruze lahko kot fitosanitarni ukrep za pre-
prečevanje gospodarske škode zaradi koruznega hrošča 
namesto tretiranega semena koruze izvedejo enega izmed 
naslednjih ukrepov: ob setvi koruze uporabijo talni insekti-
cid (pri nas je dovoljeno sredstvo force 1,5 G) ali pa opra-
vijo foliarno tretiranje proti odraslim hroščem (dovoljeno je 
sredstvo decis 2,5 EC). Prav tako lahko na njivo koruze na-
stavijo najmanj 10 rumenih lepljivih plošč in v primeru, ko 
se na ploščo ulovi več kot 5 hroščev na dan (dosežen prag 
škodljivosti), izvedejo foliarno tretiranje proti odraslim hro-
ščem v tem letu ali pa v naslednjem letu opustijo pridelavo 
koruze na isti površini. Znak navzočnosti koruznega hrošča 
je značilno poleganje koruze v obliki gosjih vratov ali gluhi 
storži zaradi objedanja svile. V primeru pojavljanja teh zna-
kov se kmetom svetuje, naj opustijo pridelavo koruze na 
isti površini vsaj še naslednje leto.

Vir: KGZS

Foto: Črtomir Goznik

Mag. Jurij Režek, predsednik Zveze geodetov Slovenije, v pogovoru 
z Borisem Premzlom, vodjem Območne geodetske uprave na Ptuju

Ptuj � Štirideseti geodetski dan

Vrednotenje nepremičnin do konca leta
V hotelu Primus na Ptuju je 6. in 7. maja potekal jubilejni, 40. geodetski dan, strokovno srečanje geodetov Slovenije, ki sta ga organizi-
rala Društvo geodetov severovzhodne Slovenije, ki ga vodi Jože Dajnko, in Zveza geodetov Slovenije pod vodstvom mag. Jurija Režka.

Foto: SM

Zaradi odredbe o prepovedi uporabe tretiranega koruznega seme-
na je zastala setev koruze; neposejanih je ostalo približno 6500 
hektarjev njiv, kmetje pa so se znašli še pred številnimi drugimi 
težavami.

Zatiranje varoj 
poslej le z ekološkimi sredstvi

V petek je v Ljubljani na temo zatiranja varoj pri čebelah 
potekal sestanek predstavnikov Čebelarske zveze Sloveni-
je, Nacionalnega veterinarskega inštituta, Kmetijskega in-
štituta Slovenije ter Ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo 
in prehrano. V razpravi so se sodelujoči zavzeli za spremem-
bo dosedanjega sistema zatiranja varoj tako, da bo poslej 
temeljil na ekoloških sredstvih. Da bi ohranili visoko raven 
varnosti in kakovosti slovenskega medu in zaradi previdno-
stnega načela preprečitve vsakršnih ostankov škodljivih 
sredstev v medu se iz programa predvidoma ne bo več fi-
nanciralo zdravljenje s sredstvi na podlagi kumafosa. To je 
učinkovina, ki je v EU sicer registrirana za zdravljenje če-
bel in je zanjo predpisana najmanjša sprejemljiva količina 
ostanka v medu. Zatiranje varoje pri čebelah je namreč ob 
izvajanju vseh potrebnih apitehničnih ukrepov možno tudi 
z ekološkimi sredstvi.

Vir: MKGP



Razlog za tokratno debato 
svetnikov je ležal v predsta-
vitvi novega cenika storitev 
podjetja, ki ga je predstavila 
sedanja vršilka dolžnosti di-
rektorice Brigita Majal. Kot 
je povedala, je po novem ceni-
ku večina storitev cenejša, ne-
kaj med njimi pa tudi dražjih 
kot po starem ceniku.

Branko Horvat je na krat-
ko predstavitev Majalove od-
govoril: „Večina storitev je še 
vedno predragih za naš kraj. 
Razlog za to je po moje v režiji 
podjetja; v njem imamo deset 
zaposlenih, od tega je dejan-
sko storitvenih delavcev le pet 
ali šest, ki morajo zagotavljati 
plačo še za dva kadra s sedmo 
stopnjo izobrazbe in za direk-
torja! Sploh ne vem, zakaj bi 
v takem podjetju potrebovali 
direktorja! Tako organizirano 
podjetje je rakasta rana naše-
ga proračuna! Bolje bi bilo, če 
bi ostalo na ravni režijskega 
obrata!“

Z njegovim mnenjem se je 
strinjala tudi Simona Lacko 
in zraven želela še izvedeti, ko-
liko sploh znaša plača direkto-
rice, saj gre za javno podjetje 
in torej to ne sme biti skriv-
nost.

Najprej je odgovarjal župan 
Franc Pukšič: „Naš namen 
pri ustanovitvi podjetja je bil, 
da opravljamo storitve tudi 
zunaj meja naše občine. Žal 

nam glede na krizno situacijo 
danes nekaterih del na trgu 
pač še ni uspelo pridobiti. 
Da smo sploh ustanovili jav-
no podjetje, pa je bil razlog v 
opravljanju nekaterih storitev, 
za katera bi sicer morali razpi-
sati koncesijo, kakor nam nala-
ga zakonodaja, kar zelo dobro 
veste. Očitno pa je nekomu v 
interesu, da to podjetje uniči 
ali oziroma in privatizira! Kar 
se tiče cenika in cen, pa vam 
povem, da meni to nikakor 
ni najpomembnejše! Dejstvo 
je, da podjetje zaposluje in 
daje zaslužek desetim ljudem, 
občanom, in zavedajte se, da 
našega športnega centra brez 
ogromno dela podjetja ne bi 
bilo ali pa bi morali najeti naj-
manj polmilijonski kredit, da 
bi ta projekt speljali do konca! 
Pa Branko, dajte si enkrat že 
ogledati poslovanje podjetja, 
saj ste bili vabljeni na obisk! 
Sicer se pa ne čudim vašim be-
sedam, ker prihajate iz gnezda, 
ki že 40 let podira več kot na-
redi ...“

Direktor občinske uprave 
Miran Čeh je nato odgovoril 
še svetnici Lackovi, da znaša 
osnovna plača v. d. direktori-
ce 2200 evrov, in nato še do-
dal: „Veste kaj, režija v javnem 
podjetju je vse kaj drugega kot 
režija v zasebnem podjetju. 
Nam zakonodaja nalaga mar-
sikaj, poleg tega imamo tudi 

vse zavarovano in v primeru 
nezgod ali nesreč ni dodatnih 
stroškov. Poleg tega je vpliv re-
žije na stroške dela nekje med 
1,4 in 1,8 evra na uro dela. Ta 
odstotek pa bo še nižji, ko bo 
režija pridobila nove posle.“

Odstopila dva člana 
nadzornega sveta

Podžupan Branko Zelenko 
pa je ob tem povedal: „Menim, 
da naše podjetje dela dobro, je 
pa res, da bo treba v prihodnje 
postaviti cene na enoto dela in 
ne na uro. Potrebno bo dolo-
čiti, koliko stane meter izkopa 
ali prekopa, meter pluženja 
ipd., ker cene na uro ne pove-
do nič in niso primerljive.“

Majalova se je po 'prvem 
krogu' debate oglasila s poja-

snilom, da bi se Horvat res lah-
ko že osebno oglasil v podje-
tju, saj je bil vabljen, a ga še ni 
bilo, nato pa odkrito povedala: 
„Da, res je, da so cene nekaj 
višje, a še vedno primerljive. 
Če bi bile nižje, bi delali z izgu-
bo. In če zdaj ne boste potrdili 
novega cenika, bo ostal v ve-
ljavi stari, ki je še dražji. Glede 
pridobivanja poslov v drugih 
občinah pa lahko povem, da 
so pogajanja zelo težka, obči-
ne praviloma namenjajo vzdr-
ževanju svoje infrastrukture 
malo denarja, precej manj kot 
na Destrniku, marsikatera pa 
to že rešuje v okviru lastnih 
režijskih obratov.“

Sledilo je glasovanje za nov 
cenik storitev; potrdilo ga je 
sedem svetnikov, štirje so bili 
proti.

Potem se je občinski svet se-
znanil še z zamenjavami članov 
nadzornega sveta podjetja; kot 
predsednik nadzornega sve-
ta (in bivši direktor podjetja) 
je predčasno odstopil Miran 
Čeh, skupaj z njim pa še član 
Janez Irgl. Namesto njiju sta 
bila kot nova člana predlagana 
Ivan Slukan in Aleksander 
Koser (oba sedanja svetnika) 
za mandatno obdobje nasle-
dnjih štirih let. Štirje opozi-
cijski svetniki so odstop dveh 
članov pozdravili z besedami, 
da je lepo in prav, da se je upo-
števalo tudi njihovo mnenje, 
in da poslej vsaj ne bo nekega 
grenkega priokusa glede (za-
konitosti) poslovanja podjetja 
in nadzornega odbora.

S tem pa vroča tema okoli 
javnega občinskega podjetja 

še ni bila povsem zaključena. 
Svetnica Irena Bauman je 
namreč za konec ustrelila še z 
enim zanimivim vprašanjem: 
„Ljudje pri nas na veliko govo-
rijo, pa me zdaj res zanima, ko-
liko je res, da se naše podjetje 
Gradnje Destrnik lastnini?“

Gradnje se ne 
privatizirajo

Župana Pukšiča je kar malo 
privzdignilo na stolu: „Dokler 
bom jaz župan v tej občini, 
tako dolgo se Gradnje Destr-
nik ne bodo lastninile! Lastni-
ki tega podjetja so naši občani, 
2700 njih, med njimi tudi vas 
11 svetnikov. Osebno bom ve-
dno nasprotoval temu, da se 
lastništvo podjetja spremeni, 
in niti na kraj pameti mi ne 
pade kaj takega!“

Direktor občinske uprave 
Čeh pa se je še malo posmeh-
nil: „Pa saj lastninjenje niti 
zakonsko ni možno, javno 
podjetje ne more biti delno v 
zasebnih rokah. Potem izgubi 
svojo funkcijo, imeli bi podob-
ne težave, kot jih ima zdaj ptuj-
ska Komunala ...“

Še vedno pa je ostalo neod-
govorjeno tudi na tokratni seji 
ponovno postavljeno vpra-
šanje Branka Horvata: „Kje 
je javno podjetje lani na trgu 
izven občine izpeljalo posle v 
vrednosti 175.680 evrov?“

SM
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Destrnik � Spet vroče okoli podjetja Gradnje

Kadrovske in cenovne menjave
Na sobotni destrniški seji občinskega sveta je ponovno zavrelo okoli poslovanja domačega javnega podjetja Gradnje Destrnik. Očitki opo-
zicije o predragih storitvah podjetja so bili podobni kot v preteklosti, podobni pa so bili tudi zagovori v prid podjetju.

V koaliciji so prepričani, da 
bi odprt dostop lahko ogrozil 
varnost države in posamezni-
kov, v opoziciji pa, da je novelo 
na referendumu treba zavrni-
ti, saj da je njen edini namen 
zaščita nekaterih sedanjih 
oblastnikov.

Zahtevo za razpis zakono-
dajnega referenduma o noveli 
zakona o varstvu dokumentar-
nega in arhivskega gradiva ter 
arhivih so podali poslanci SDS 
in SNS, podpisala pa sto jo še 
nepovezani poslanec Andrej 
Magajna ter poslanec naro-
dnosti Roberto Battelli.

Ministrica za novelo
Ministrica za kulturo Majda 

Širca je prepričana, da je nove-
lo na referendumu treba pod-
preti, saj kot pravi, ne želi, da 
politika stopa v arhiv RS. Kot 
je poudarila, so arhivi stvar 
stroke in zgodovinskega pre-

učevanja. Referendumskim 
sredstvom, ki jim pripadajo, 
se je vlada tokrat odpovedala. 
Prepričana je, da je o strokov-
nih vidikih že vse povedano. 
»Ena referendumska nedelja 
nas stane en nov arhiv, ki ga 
želimo zgraditi na Roški, stane 
nas en nov arhiv, ki ga želimo 
graditi v Mariboru, stane nas 

en nov arhiv, ki ga želimo zgra-
diti v Novem mestu, in stane 
nas en nov arhiv, ki ga trenu-
tno gradimo na Ptuju,« je deja-
la ministrica za kulturo.

Prepričana je, da vlada nika-
kor ne zapira arhivov, temveč 
ureja pogoje dostopa tako, da 
ne bodo niti za hip ogrožene 
temeljne človekove pravice 

ali varnost države. Ob tem je 
še dodala, da predlagateljem 
referenduma ni pomemben 
zakon niti človekove pravice, 
nacionalni interesi ali varnost 
Slovenije.

Direktor Arhiva RS: 
Novela je ustrezna 
strokovna rešitev

Novela, ki jo predlaga vla-
da, je ustrezna rešitev tudi po 
mnenju dr. Dragana Matiča, di-
rektorja Arhiva RS. Kot je dejal, 
se dostopnost do gradiva ureja 
na podlagi predpisov, zato je 
prepričan, da očitki, da Arhiv 
RS zapira dostopnost gradiva, 
ne držijo.

»Arhiv ni v poziciji, da za-
pira dostopnost do gradiva, 
ampak se to ureja na podlagi 
predpisov,« je pojasnil Matič. 
Prepričan je, da situacijo doda-
tno zapletajo različni predpisi, 

ki so si nasprotujoči. »Novela 

je ustrezna strokovna rešitev 

ker predvideva, da bo petčlan-

ska komisija v roku enega leta 

pregledala vse gradivo nekda-

nje SDV, ki se nanaša na njeno 

obveščevalno in kontraobve-

ščevalno dejavnost, da bo del 

gradiva, ki bi zaradi tega, ker 

je zaradi svoje narave take vr-

ste, da bi lahko ogrozil varnost 

oseb ali varnost države, ozna-

čila kot nedostopnega za dolo-

čeno obdobje in da bo sprosti-

la tisto gradivo, ki lahko takoj 

preide na voljo raziskovalcem 

in drugim uporabnikom,« je 

pojasnil Matič.

Tudi mag. Sebastjan Selan, 

direktor Slovenske obveščeval-

no-varnostne agencije (SOVA), 

je podprl vladni predlog. Meni 

namreč, da bi prosta objava 

vseh gradiv lahko ogrozila var-

nost države ali posameznikov.

SDS - varuh 
zakonitosti

Na drugi strani pa je SDS pre-

pričana, da je ravno ministrica 

Majda Širca kriva za referen-

dum o arhivih. Kot so dejali, je 

opozicija v primeru zapiranja 

arhivskih gradiv zgolj odigrala 

vlogo varuha zakonitosti. V iz-

javi za javnost so zapisali, da je 

novelo na referendumu treba 

zavrniti, ker je očitno njen edi-

ni namen zaščita nekaterih se-

danjih oblastnikov, da javnost 

ne bi izvedela, kaj so počeli 

pred letom 1990. »Ne glede na 

to pa je potrebno poudariti, da 

sedanja oblast ravna tako, kot 

da bi bila ta novela zakona že 

uveljavljena - javnosti še vedno 

nezakonito omejuje dostop do 

arhivskih gradiv,« so še dodali 

v SDS.
Dženana Bećirović

Slovenija � Še en referendum

Odpreti arhive - da ali ne?
Junija nas poleg »najpopularnejših«, pokojninskega in o delu na črno čaka še en referendum: odločali bomo tudi o varstvu dokumentarne-
ga in arhivskega gradiva. Glas ljudstva bo presodil, ali bo javnost lahko dostopala do dokumentov službe državne varnosti (SDV), ki jih je 
Sova formalno predala državnemu arhivu.

Foto: DB

Ministrica za kulturo Majda Širca

Foto: SM

Januarja letos je vodenje destrniškega javnega podjetja od Mirana Čeha prevzela Brigita Majal (na 
posnetku); Čeh je takrat postal predsednik nadzornega sveta, vendar le do maja, ko je predčasno 
odstopil.



Številnim gostom, ki so 
se na Florijanovo nedeljo, 8. 
maja, zbrali v dvorani gasil-
skega doma v Stojncih, je v 
imenu gostiteljev zaželel do-
brodošlico Dejan Zemlja-
rič, predsednik PGD Stojnci. 
Spomnil je, da praznujejo 
Florijanovo nedeljo vse od 
leta 1989, ko so v čast temu 
zavetniku gasilstva postavili 
spomenik. Na bogato tradici-
jo gasilstva v širšem okolju je 
opozoril tudi Milan Majer, 
poveljnik občinskega gasil-
skega poveljstva Markovci, ki 
je poudaril, da je v občini v 
gasilskih knjigah vpisanih kar 
994 gasilcev. Ob koncu pa je 
menil, da se v lokalni skupno-
sti zadnje čase vse preveč go-
vori o preveč denarja za ga-
silstvo, česar si po njegovem 
mnenju ne zaslužijo.

Zbrane je nato nagovoril še 
župan občine Markovci Mi-
lan Gabrovec, ki je pouda-
ril, da je ponosen na gasilce 

v občini Markovci, ki sodijo 
med najrazvitejša in najbolje 
opremljena društva v državi. 

Glede na to, kar je o gasil-
stvu v občini Markovci menil 
poveljnik Milan Majer, pa je 

dejal, da o tem sicer ni name-

raval govoriti, a ker je bil iz-

zvan, je pojasnil, da so v obči-

ni Markovci letos namenili za 

gasilstvo kar 3,91 % celotnega 

občinskega proračuna, red-

kokatera občina pa namenja 

za gasilstvo več kot 2 odstot-

ka, v mestni občini Ptuj pa 

na primer le 0,89 odstotka le-

tnega proračuna. Kljub temu 

pa je zatrdil, da bodo tudi v 

bodoče skrbeli za gasilstvo, 

saj se zavedajo, da je dober in 

učinkovit le izobražen in do-

bro opremljen gasilec.

S kulturnim sporedom so 

slovesnost popestrili člani 

domače godbe na pihala in 

cerkvenega pevskega zbora, 

v drugem delu nedeljskega 

slavja pa sta nato v čast zave-

tniku gasilstva skupaj darova-

la mašo završki in markovski 

župnik Jožef Pasičnjek in Ja-

nez Maučec.
M. Ozmec

Po naših občinah

Stojnci � 18. Florijanova nedelja

Gasilci proslavljali praznik
Tradicionalna 18. Florijanova nedelja v Stojncih, s katero so v občini Markovci sklenili prireditve ob 
12. občinskem prazniku, je minila v znamenju slabega vremena, zato so slovesnost predstavili v 
dvorano gasilskega doma.

Moči je združilo okrog 15 
učencev in 20 odraslih pri-
ložnostnih slikarjev. Tudi za-
služek ni bil slab – posrečena 
delovna akcija je šoli prinesla 
donacijo 3000 evrov.

Ravnatelj OŠ Miklavž pri Or-
možu Vlado Hebar je povedal, 
da bo denar poleg kritja stro-
škov gostovanja njihovih folklo-
ristov v Bolgariji porabljen tudi 
za nakup računalniške opreme 
in pomoč učencem pri plači-
lu šole v naravi. „Gre za vzor-
čen primer sodelovanja šole 
z okoljem in gospodarstvom, 
v katerem lahko vsi najdemo 
svoj interes. Gospodarska situ-
acija v občini je vedno slabša 
in gospodarstvo se na prošnje 
za donacije vedno šibkeje od-

ziva. Tudi lokalna skupnost 
težko dohiteva vse potrebe, ki 
jih imamo na šolah, če želimo 
iti v korak z razvitejšimi okolji 
ter ponuditi nadstandard. Kajti 
tudi to je pot izhoda iz nerazvi-
tosti, način, da se zapolni razko-
rak s centralizirano Slovenijo,“ 
je povedal Vlado Hebar.

Idejno zasnovo za poslikavo 
96 metrov dolgega in kakšne 
3,5 metre visokega zidu je pri-
speval Mirko Meško, član fol-
klorne skupine Metla, ki se lju-
biteljsko ukvarja s slikarstvom. 
Zid je razdelil na štiri motive, v 
katerih je upodobljeno delo na 
polju v vseh štirih letnih časih. 
Za barvanje so uporabili akril-
ne fasadne barve, ki bodo klju-
bovale vremenskim vplivom, 

za ustvarjanje pa so zahtevne, 
saj se zelo hitro sušijo.

Folklorna dejavnost je sicer 
pri Miklavžu pri Ormožu zelo 
bogato razvita. Na osnovni šoli 
delujeta dve folklorni skupini, 
tisti, ki prerasejo šolske klopi, 
pa se vključujejo v mladinsko 
skupino. Miklavževčani pleše-
jo v odrasli skupini Metla, v za-
dnjem letu pa je začela delovati 
tudi folklorna skupina upoko-
jencev.

„V starejših skupinah se zave-
damo, da brez mladih ne more-
mo, zato iščemo možnosti, da 
vzgojimo podmladek. Mladim 
smo priskočili na pomoč, da 
bodo zbrali potreben denar in 
se čim bolje predstavili na go-
stovanju v Bolgariji. V manjšem 
kraju lahko neka dejavnost dol-
goročno uspeva le s sodelova-
njem in skrbjo za podmladek. 
V našem kraju se s folkloro in-
tenzivno ukvarja okrog 100 lju-
di, število tistih, ki so vključeni 
posredno, pa je precej večje. 
Pri tem je treba vedeti, da Mi-
klavž ni velik kraj,“ je povedala 
Leonida Novak, ki vodi odra-
sle folkloriste.

Njihova dejavnost pa ni osta-
la neopažena, prišli so tudi 
uspehi. „Nekaj let smo garali, 
da se sedaj lahko pohvalimo s 
sedanjo situacijo. Uspehe žanje-
mo na revijah, ki jih organizira 
JSKD, prejmemo pa tudi precej 
povabil za nastope iz Slovenije 
in tujine. Pri tem delu je treba 

imeti vizijo, biti sistematičen in 
trdo delati,“ je povedala Leoni-
da Novak, ki pri vseh dejavno-
stih tesno sodeluje tudi z men-
toricama mlajših skupin Tanjo 
Novak in Natalijo Paušner.

Na šoli so zelo ponosni, saj 
se njihova folklorna skupina 
Klasek, ki jo sestavljajo plesalci 
od 4. do 6. razreda in so se za-
dnji dve leti uvrstili na državno 
revijo folklornih skupin, konec 
meseca odpravlja v Bolgarijo 
na mednarodni folklorni fe-
stival. Zato jim bo zasluženi 
denar prišel še kako prav. Tudi 
odrasla skupina ima povabilo 
slovenske manjšine iz Splita za 
gostovanje v Turčiji, a so ga za-
enkrat preložili na kasnejši čas. 
Pred njimi pa je gostovanje v 
Makedoniji na mednarodnem 
folklornem festivalu Aleksan-
der Makedonski. Poleg tega, 
kako uskladiti prosti čas sode-
lujočih s termini gostovanj, so 
finance največja skrb miklavže-
vskih folkloristov.

Robi Šijanec, lastnik bo-
doče bioplinarne, je povedal, 
da je idejo za poslikavo dobil 
že, ko si je projekt ogledoval 
na računalniškem izrisu, saj je 
objekt izgledal dolgočasno. Za-
mislil si je, da bi lahko objekt 
popestrili z otroškimi risbami, 
in tako je prišlo do sodelova-
nja, ki se bo nadaljevalo tudi 
v prihodnje. Odločil se je na-
mreč, da bo vsako leto izvedel 
tak projekt z eno izmed šol iz 
lokalnega okolja ter prispeval 
za nakup stari, ki jih na šolah 
potrebujejo. Poskrbel je tudi 
za barve in vse potrebne pripo-
močke za barvanje. Šola je ko-
ordinirala akcijo in bila vesela 
sodelovanja samostojnega pod-
jetnika Jožefa Lukmana, ki je 
prispeval oder za barvanje, saj 
je zid visok in ga ni bilo mogo-
če barvati s tal.

Viki Ivanuša

Ormož � Sodelovanje šole in gospodarstva

Poslikali zid bioplinarne
V soboto so krajani Miklavža pri Ormožu poslikali zid pri bioplinarni v Ormožu in 
poskrbeli, da bo objekt lepši in se bo bolje stopil z okoljem. Sodelovali so učenci 
izbirnega predmeta likovno snovanje OŠ Miklavž pri Ormožu z mentorjem Matja-
žem Metličarjem in člani folklorne skupine Metla. 

Foto: Viki Ivanuša

Sončno soboto so za praktični pouk izkoristili tudi učenci izbirne-
ga predmeta likovno snovanje.

Od tod in tam
Podlehnik � Koncert za Piškurjeve

Župnijska Karitas Sv. Trojica se je odločila po-
magati nesrečnim Piškurjevim iz Zg. Gruškovja, 
ki jim je v začetku leta do tal pogorela hiša, z do-
brodelnih koncertom, katerega izkupiček bodo 
namenili za pomoč pri dokončanju gradnje nji-
hove nove hiše. Na dobrodelnem koncertu bodo na-
stopili: ansambel Prerod, pater Janez Ferlež, Mili, Mu-
zika, ženski pevski zbor KD Žetale, Petra Grabrovec, 
ljudski godci TD Podlehnik, Haloški veseljaki, Bratje 
Belšak, Rok Vaupotič, Marija Mohorko, vokalna sku-
pina Cantilena iz KD Podlehnik, Štajerski frajtonarji, 
ljudski pevci Kopači KFD Podlehnik, pevke ljudskih pe-
smi Trstenke in Jablovške pevke. Koncert bo ta petek, 
13. maja, ob 19. uri v domači krajevni dvorani v sredi-
šču Podlehnika. Vsem obiskovalcem se organizatorji v 
imenu družine že vnaprej lepo zahvaljujejo za pomoč 
in na koncert vabijo vse ljudi dobrega srca.

SM

Ptuj � Ozaveščanje o srčnem popuščanju

V Mercatorjem hipermarketu na Ptuju je ptujska 
bolnišnica pripravila stojnico v okviru aktivnosti 
ob dnevu ozaveščanja o srčnem popuščanju, ki 
je v Sloveniji potekal 7. in 8. maja. Pripravila ga je 
delovna skupina Združenja kardiologov Slovenije. Gre 
za evropsko akcijo, katere osnovni namen je bil ozave-
stiti strokovno in laično javnost o srčnem popuščanju. 
Za informacije so bili na voljo doc. dr. Mitja Letonja 
ter medicinski sestri Nada Križe in Mojca Šilak. Kot je 
povedal doc. dr. Letonja, je bolezen srčnega popuščanja 
v velikem porastu zato, ker je tudi dejavnikov tveganja 
veliko. Preventive je premalo, ljudje bi morali spoznati, 
da z zdravim načinom življenja dejansko preprečuje-
jo nastanek srčno-žilnih bolezni, poudarja dr. Letonja.
Eden od ciljev dneva ozaveščanja o srčnem popušča-
nju je bil tudi povečati pripravljenost za zdravljenje 
bolezni, saj je ob upoštevanju terapije prognoza zdra-
vljenja bistveno boljša.

MG

Novo mesto � Odprli salon kuhinj Panles

Panles je v soboto, 7. maja, v največjem trgo-
vskem centru Qlandia (35.000 m2) v Novem mestu 
odprl vrata novemu, že sedmemu salonu » Panles 
kuhinje«. Celoten dogodek je popestril znani Don Car-
leone, ki je tudi uradno z lastnikom podjetja Brankom 
Pažonom prerezal trak. Na vprašanje, zakaj so se od-
ločili za otvoritev salona v tem delu Slovenije, nam 
je direktor B. Pažon povedal, da želijo svoje lepotice 
predstaviti Dolenjcem in jim približati široko ponudbo 
Panles kuhinj, ki nastajajo pod sloganom: Panles kuhi-
nje – kuhinje slovenske kakovosti.

UR

Foto: Črtomir Goznik

Foto: OM

Foto: arhiv Panles

Foto: M. Ozmec

Zbranim je na 18. Florjanovi nedelji zaželel dobrodošlico Dejan 
Zemljarič, predsednik PGD Stojnci.
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Še preden so pričeli osre-
dnjo občinsko slovesnost ob 
prazniku, so večnamensko 
dvorano v Markovcih prele-
teli zmajarji kluba Lastovka iz 
Prvencev. Ob vstopu v dvo-
rano pa je številne krajane in 
goste presenetila drugačna 
urejenost, kot so je bili vajeni 
minula leta, saj so jih namesto 
izvlečenih tribun pričakale po-
grnjene mize s klopmi, pa tudi 
slavnostni oder je bil za spre-
membo postavljen drugače 
kot do sedaj. Za največje prese-
nečenje pa so poskrbeli člani 
komornega orkestra in pevske-
ga zbora novo ustanovljenega 
Kulturno-umetniškega društva 
Kultura Markovci, ki so pod 
taktirko domačega skladatelja 
in dirigenta Daniela Tementa 
poskrbeli za vrhunski glasbeni 
in pevski spored.

Župan občine Markovci Mi-
lan Gabrovec je v uvodnem 
nagovoru posebej toplo poz-
dravil poslanca  državnega zbo-
ra Milana Gumzarja in Branka 
Mariniča, častna občana Dani-
elo Feguš in Štefana Vogrinca, 
župane in predstavnike sose-
dnjih in okoliških občin, roja-
ka Janeza Zemljariča in dose-
danjega župana Franca Kekca. 
V govoru pa je predstavil nekaj 
pomembnejših aktivnosti in 
investicij ter smelo zastavljene 
načrte, pri čemer je izpostavil: 
„Zaključujemo kanalizacijo v 
Borovcih ter nadaljujemo gra-
dnjo od Stojncev proti Bukov-
cem. Imamo že tudi gradbeno 
dovoljenje za kanalizacijo v So-
betincih. Tako nam ostanejo le 

še vasi Bukovci in Nova vas in 
potem bomo predvidoma v le-
tih 2013 ali 2014 kanalizacijo v 
celoti zaključili. Pri komasaciji 
v Bukovcih in Stojncih smo v 
fazi izdajanja odločb, saj so te 
pogoj, da pridobimo nepovra-
tna sredstva, nato pa nadaljuje-
mo ureditev cest na komasacij-
skem območju.

Še letos bomo obnovili cesti 
med Bukovci in Novim Jorkom 
ter od Novega Jorka proti Sobe-
tincem, zgradili bomo tudi dve 
novi cesti v Bukovcih. Pred 14 
dnevi smo se prijavili na razpis 
za gradnjo novega vrtca v Mar-
kovcih, pričeli pa smo že tudi 
pridobivati dokumentacijo 
za novo šolo, da bomo pripra-
vljeni, ko bo razpis ministrstva 
spet objavljen, Velika pridobi-
tev je tudi nov poslovno-stano-
vanjski objekt v središču Mar-
kovcev, kjer bo 15 stanovanj in 
več poslovnih prostorov, pred 

objektom pa bo urejen vaški 
trg, ki naj bi postal zbirališče 
naših občanov. Uredili bomo 
tudi mansardo v občinski stav-
bi, kjer bodo svoje prostore 
našla naša društva in stranke, 
morda pa tudi kakšna pridobi-
tna dejavnost.“

Župan pa je opozoril tudi 
na smelo zastavljene cilje: „Že 
v naslednjih mesecih bomo 
pričeli pripravljati strateški 
načrt za obdobje 2013 2025, 
v katerem bomo opredelili 
projekte, ki jih načrtujemo v 
bližnji prihodnosti. Trudimo 
se tudi, da do popolnosti zaži-
vi naša obrtna cona, zato smo 
že znižali ceno parcel. Podpi-
ramo delovanje različnih dru-
štev in drugih organizacij, na-
ših obrtnikov in podjetnikov, 
veliko več pa moramo storiti 
še pri razvoju turizma; mislim 
predvsem na naše jezero, ki 
ponuja idealne možnosti za 

razvoj vodnih športov, pa tudi 

na bogato kulturno dediščino 

s pustnimi običaji, šegami in 

navadami.“

Župan je bil vesel dejstva, 

da so v okviru 12. občinskega 

praznika pripravili več kot 20 

kulturnih, športnih in zabav-

nih prireditev, občankam in 

občanom se je zahvalil za do-

bro sodelovanje, nagovor pa je 

sklenil s svojim predvolilnim 

sloganom: „Pozivam vas, da 

skupaj gradimo prihodnost!“

Z glasbo in besedo so se nato 

skupaj sprehodili skozi zgodo-

vino Markovcev, ki so jo pove-

zali s prelomnimi dogodki v 

razvoju slovenske državnosti, 

nato pa so ob prazniku izročili 

tri občinska priznanja.

Listino občine Markovci je 

prejel Konjeniški klub Nova 
vas za izredno skrb pri ohra-

njanju naravnega parka Štur-

movci in kulturno-kulinarične 

dediščine v občini. Plaketo 

občine pa sta prejela upoko-

jena matičarka, vsestranska 

kulturna delavka in aktivistka 

Danica Tement ter uspešen 

športnik in glasbenik Miki 
Prstec. V imenu poslancev, 

poslanske skupine LDS in žu-

panov je vsem Markovčanom 

ob prazniku čestital poslanec 

Milan Gumzar (tudi župan 

občine Benedikt v Slovenskih 

goricah), ki je izrazil posebno 

zadovoljstvo nad dejstvom, da 

se je slovesnosti udeležil tudi 

prejšnji župan Franc Kekec, 

za vrhunsko izvedbo pa je po-

sebej čestital vsem izvajalcem 

glasbenega programa.

Tradicionalno gostoljubni 

Markovčani so ob svojem 12. 

občinskem prazniku vse ude-

ležence pogostili, s prepričlji-

vim nastopom se je predsta-

vila mlada, šele 8-letna pevka 

Minea Gabrovec, v zabavnem 

delu nato še Vagabundi in 

Modrijani, nekaj po 22. uri pa 

so praznovanje okronali še z 

ognjemetom.
M. Ozmec
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Markovci � Veličastno ob 12. občinskem prazniku

„Skupaj gradimo za prihodnost!“
Osrednja slovesnost ob 12. prazniku občine Markovci, ki so jo pripravili v petek, 6. maja, je bila veličastna in vsebinsko bogata. Plaketo 
občine sta prejela Danica Tement in Miki Prstec, listino pa Konjeniški klub Nova vas.

Ptuj � Koncert učiteljev GŠ Karola Pahorja

Jazz za vse generacije
Učitelji Glasbene šole Karol Pahor Ptuj so letos pripravili kar dva zanimiva kon-
certa, na katerih so predstavili svoje delo. Prvega, klasičnega, so izpeljali prej-
šnji mesec, drugega, jazzovskega, pa v četrtek v Domu kulture v Muzikafeju. 

Učitelji jazzovskega oddelka 
Glasbene šole Karola Pahorja 
Ptuj so za ljubitelje omenjene 
zvrsti glasbe, pa tudi za svoje 
učence pripravili zelo zanimiv 
dogodek. Na prijetnem večeru 
jazzovskih standardov in avtor-
skih skladb Tomaža Ožingerja 
je zaigralo sedem učiteljev: pi-
anist Robert Ožinger, kitarist 
Stane Hebar, trobentar Tomaž 
Gajšt, saksofonist Gregor Ko-
zar, kontrabasist Luka Herman 
Gaiser, bobnar Aleš Zorec in 
vokalist Samo Ivačič. Šlo je za 
prvi tovrstni dogodek, ki ga je 
pripravila GŠ Karola Pahorja 
Ptuj, po odzivih sodeč pa zago-
tovo ne bo zadnji. Polna dvora-
na v Domu kulture je bila nad 
koncertom navdušena, saj so 
uro in pol poslušali mojstre 
na svojih inštrumentih. Veliko 
je bilo tudi učencev jazzovske-
ga oddelka, ki so bili tokrat v 

drugačni vlogi kot ponavadi, 

saj so svoje učitelje gledali na 

odru.

Glasbena šola Karola Pa-

horja je vrata jazzovskega od-

delka v tekočem šolskem letu 

odprla prvič. Čeprav je šlo za 

novost v tem okolju, je bil od-

ziv zelo dober, tako da imajo 

trenutno vpisanih 25 učen-

cev. Ti imajo zraven glavnega 

predmeta še pouk jazz teorije, 

ritem&reading, sodelujejo pa 
tudi v big bandu ter manjših 
zasedbah na različnih nasto-
pih. Pri predmetniku se je 
ptujska glasbena šola zgledo-
vala po graški in celovški, kjer 
so se vsi učitelji tudi šolali.

Prvič bodo učenci jazzo-
vskega oddelka, povezani v 
novoustanovljeni big band, 
pod vodstvom Tomaža Gajška 
in ob pomoči še dveh učiteljev 

zaigrali na koncertu, ki bo 26. 
maja prav tako v prostorih Mu-
zikafeja na Ptuju. Konec maja 
pa bodo tudi sprejemi za nove 
učence GŠ Karola Pahorja, 
tako da bo omenjeni koncert 
idealna priložnost za seznani-
tev z delom jazzovskega oddel-
ka za morebitne nove učence.

Za vse ljubitelje jazzovskih 
skladb pa še informacija, da 
v Muzikafeju vsak četrtek pri-

pravljajo tudi tako imenovan 

jam session. »Vabimo vse, ki 

imajo veselje do jazza, da se 

skupaj z našimi učitelji posta-

vijo na oder in morda tudi kaj 

zaigrajo. Ni omejitve v znanju 

ali starosti, samo veselje do jaz-

zovske glasbe je potrebno,« je 

dejal Štefan Petek, ravnatelj GŠ 

Karola Pahorja.
Dženana Bećirović

Foto: ČG

Učitelji v glasbeni šoli Karola Pahorja so tokrat predstavili svoje jazzovsko delo.

Foto: M. Ozmec

Župan Milan Gabrovec (levo) je najvišja priznanja občine Markov-
ci izročil predsedniku Konjeniškega kluba Nova vas Antonu Kek-
cu, Danici Tement in Mikiju Prstcu.

Foto: M. Ozmec

Za vrhunski glasbeni program so poskrbeli člani novoustanovljenega Kulturno-umetniškega društva 
Kultura Markovci pod taktirko domačega skladatelja in dirigenta Daniela Tementa.

O jazzu
Jazz (slovensko tudi džez) je glasbena zvrst, ki je dobi-

la prvotno podobo okoli leta 1920. Njeni začetki segajo v 
glasbeno tradicijo severnoafriških kultur, ki so se na ame-
riških tleh spojile z ameriško in evropsko kulturo in njunimi 
glasbenimi instrumenti. Njegove korenine segajo v blues, 
ragtime in tudi v glasbo evropskih vojaških orkestrov. V 
kompozicijskem smislu je prepoznaven po poliritmih, sin-
kopah (»nepravilnih poudarkih«), improvizaciji, »modrih no-
tah«, »neperiodični gradnji« itd. Jazz ima velik vpliv na vse 
glasbene sloge 20. stoletja. Izraz jazz je bil sprva slengo-
vski izraz z zahodne ameriške obale, ki je označeval glasbo 
iz Chicaga okoli leta 1915, njegov izvor pa je neznan. Tipič-
no se v jazzu pojavljajo glasbila: kitara, bas kitara, sakso-
fon, pozavna, klavir, klarinet, trobenta, kontrabas, bobni, 
vokal. (Vir: Wikipedija)



Na 6. redni seji občinskega 

sveta, ki jo je v četrtek, 5. maja, 

zaradi službene odsotnosti žu-

pana vodila podžupanja Mar-
ta Bosilj, sta za vročo razpra-

vo poskrbela gosta iz Komu-

nalnega podjetja Ptuj, vodja 

planske službe Tanja Strnad 
in vodja čistilne naprave Jer-
nej Šömen, ki sta svetnikom 

predstavila novosti na podro-

čju financiranja in poslovni 

načrt odvajanja komunalne in 

padavinske vode na območju 

občine Zavrč.

Kot je pojasnil Jernej 

Šömen, je Ministrstvo za oko-

lje in prostor na podlagi Za-

kona o gospodarskih javnih 

službah v letu 2009 izdalo 

pravilnik za oblikovanje cen 

storitev javnih služb varstva 

okolja. Cene morajo pokrivati 

dejanske stroške, ki nastajajo 

z izvajanjem te službe, zagoto-

viti pa morajo tudi primeren, 

navzgor omejen donos izvajal-

cev. Ta del cene je za uporab-

nike variabilen, saj je odvisen 

od količine koriščenja javne 

dobrine, v tem primeru odve-

denih odpadnih voda. Drugi 

del cene je povračilo stroškov 

izrabe javne infrastrukture, 

ki se uporabniku zaračunajo 

glede na priključek, s katerim 

je povezan na kanalizacijo. Ta 

del cene je fiksen, imenuje 

se omrežnina in je namenski 

vir za financiranje razvoja ter 

investicijskega vzdrževanja 

infrastrukture.

Za omrežnino 110 
evrov mesečno

Omrežnina se obračunava 

glede na število in kapaciteto 

priključkov na javno infra-

strukturo, v tem primeru na 

kanalizacijo. V občini Zavrč 

imajo le 95 priključenih, v 

letošnjem letu načrtujejo 

12.527 kubičnih metrov od-

vedenih voda, k temu pa je 

treba dodati še okoli 11.000 

evrov stroškov obratovanja, 

vzdrževanja in amortizacije, 

zato je cena za kubični meter 

odvedene oziroma očiščene 

odpadne vode 0,8631 evra. 

To pa pomeni, da naj bi po-

samezni porabnik plačal za 

to mesečno okoli 110 evrov 

(brez DDV). Z delovanjem 

centralne čistilne naprave v 

Ptuju so precej veliki stroški, 

od plačevanja drage električ-

ne energije do odvoza blata 

in drugo, a vsi ti stroški so v 

primerjavi z izračunom cene 

omrežnine, ki jo bodo po no-

vem zakonu morali plačevati 

uporabniki storitev, skorajda 

zanemarljivi.
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Zavrč � Ogorčeni zaradi pretirano visokih omrežnin

Naj plačujejo za grehe, ki jih niso storili?
Završki svetniki so bili na nedavni seji ogorčeni nad enormno visokimi izračuni cen omrežnine, saj naj bi plačevali kar 110 evrov mesečno; zato so 
prepričani, da so prebivalci na manj razvitem območju močno zapostavljeni, sprašujejo se celo, ali so res drugorazredni državljani.

Najpomembnejši kriterij je 
delovna uspešnost, nato števi-
lo odobrenih sugestij, strokov-
na izobrazba, delovna doba pri 
delodajalcu, pomemben pa je 
tudi socialni kriterij. „Razha-
jali smo se samo pri delovni 
dobi, delodajalci so imeli dru-
gačne predstave. Eni in drugi 
smo malo popustili, vendar ne 
v slabo delavcev. Naš predlog 

je bil boljši in kriteriji so bili 
sprejeti. V naslednjih dneh bo 
dogovor pripravljen za pod-
pis, ki se mora zgoditi do kon-
ca maja. Pripraviti je treba še 
program presežnih delavcev, 
zavod je že obveščen, potem 
pa se bodo začela vročati ob-
vestila o nameravani odpovedi 
zaposlitve,“ je o predvidenem 
poteku dogodkov povedal 

Martin Dular. Potrdil je tudi, 

da gre zaenkrat res za 150 de-

lavcev. Vsi postopki se bodo iz-

peljali v dveh do treh mesecih, 

zato še vedno obstaja upanje, 

da v tem času pride kakšno 

naročilo in bo na koncu šte-

vilka zares odpuščenih morda 

manjša.

Dular je povedal tudi to, da 

so se posebej pogovarjali o 

delavcih, ki so bili pred letom 

dni v tožbi s podjetjem in so 

bili sprejeti nazaj na delo, saj 

obstaja strah, da bodo najprej 

odpustili prav te. Večina od 

okrog 40 tožb je že rešenih, 

štiri pa še čakajo na razpet na 

vrhovnem sodišču. „Takrat je 

bila napravljena napaka, mi-

slim pa, da jih v tem primeru 

ne bo, saj so bili na to posebej 

opozorjeni. Na rešetu za odpu-

ščanje bodo vsi delavci, nika-

kor pa se ne bo moglo odpu-

ščati kar vse povprek. Podjetje 

mora skrbeti za lasten razvoj, 

vendar pa ne gre zanemari-

ti pomožnih del,“ je povedal 

Martin Dular.
Viki Ivanuša

Ormož � Sestanek vodstva Carrere in sindikata

Dogovorili so se o 
kriterijih za odpuščanje
Kot je bilo napovedano, so se v petek na sedežu podjetja sestali vodilni Carrere 
Optyla, predstavniki sveta delavcev in predstavniki sindikatov ter skupno dore-
kli kriterije za določitev presežnih delavcev.

Foto: M. Ozmec

Slavko Pravdič (levo) je bil ogorčen: »To je nevzdržno! Mar naj Haložani plačujemo za grehe, ki jih 
nismo storili?«

Da so vse cene komunal-

nih storitev v skladu z novo 

zakonodajo in pravilnikom, je 

zatrdila Tanja Strnad in med 

drugim pojasnila, da bodo 

uporabniki poleg cene sto-

ritev, ki se obračunavajo po 

kvadratnem metru površine 

posameznega uporabnika, 

morali plačevati še omrežni-

no, ta pa se izračunava na 

podlagi ocene vrednosti vseh 

osnovnih sredstev in amor-

tizacije. Omrežnina zajema 

stroške najema celotne in-

frastrukture na področju od-

vajanja in čiščenja odpadnih 

voda, amortizacijo ter stroške 

zavarovanja in morebitnih 

odškodnin. Ker so cene ko-

munalnih storitev trenutno 

zamrznjene, tega stroška 

zaenkrat ne bo možno obra-

čunati. To povzroča dodatne 

težave pri potrebnem inve-

sticijskem vzdrževanju infra-

strukture, saj obstoječa cena 

vseh teh stroškov ne pokriva, 

okvare in napake, ki zahteva-

jo vzdrževanje sistema, pa se 

pojavljajo, zato bi jih bilo tre-

ba čim prej odpraviti. Sicer 

so postopki za spreminjanje 

cene komunalnih storitev 

običajno zelo dolgi in trajajo 

vsaj pol leta. Potem ko jih po-

trdi občinski svet, jih morajo 

namreč obvezno potrditi še 

na okoljskem ministrstvu.

Namesto da bi 
država spodbujala, 
jih kaznuje

Čeprav zakonodaja dopu-

šča možnost, da lahko lokalna 

skupnost plačilo omrežnine 

subvencionira, saj lahko iz 

proračuna prispeva do 50 od-

stotkov cene za dobo največ 

10 let, so, kot je dejal svetnik 

Dušan Rojko, cene omrežni-

ne, ki sicer ostajajo kot pri-

hodek občini, za uporabnike 

na območju občine Zavrč 

nesprejemljive. »Namesto da 

bi država vzpodbujala naselje-

vanje v teh redko naseljenih 

obmejnih območjih, nas ka-

znuje z nerazumljivo visokimi 

zneski. Tudi če bi kdo želel, 

takega zneska nihče vsak me-

sec ne bi zmogel plačevati,« je 

menil Rojko.

Da je sedanji sistem izraču-

na omrežnine nesprejemljiv 

in neizvedljiv, je menil tudi 

podžupan Janko Lorbek: 

»To, da bi samo za odvajanje 

vode ali za kanalizacijo vsak 

mesec plačevali prek 100 

evrov, je nesmisel, saj tega ne 

bo nihče zmogel. Če država ne 

bo odstopila od takega popol-

noma zgrešenega izračuna, 

sem prepričan, da bodo naši 

občani izrazili svojo nepokor-

ščino in se na novozgrajen 

kanalizacijski sistem enostav-

no ne bodo priklapljali. Zato 

predlagam, da na ministrstvu 

za okolje in prostor čimprej 

organiziramo delovni sesta-

nek in o resnosti zadeve ob-

vestimo ministra ter njegove 

sodelavce in se dogovorimo 

o izračunu, ki bo za občane 

sprejemljiv. «

Zaradi nesprejemljivega 

izračuna je vzkipel tudi sve-

tnik Slavko Pravdič: »To je 

nevzdržno. Mar smo Haložani 

drugorazredni državljani, mar 

moramo plačevati za grehe, 

ki jih nismo storili mi? To je v 

nasprotju z vso logiko in proti 

razvoju podeželja in manj raz-

vitih območij!«

Podobno je razmišljala tudi 

podžupanja Marta Bosilj: »Za 

naše občane bi bilo še nekako 

sprejemljivo, če bi za omre-

žnino plačevali mesečno do 

20 evrov, več nikakor ne bodo 

zmogli, zato je tak izračun 

povsem nesmiseln.«

V razpravi smo med dru-

gim slišali tudi to, da občina 

Zavrč za sedaj še nima pravne 

podlage za izvajanje tega od-

loka, saj za izvajanje te dejav-

nosti še ni dodelila koncesije, 

zato bo treba najprej urediti 

to. Sicer pa bodo vložili vse 

napore, da bodo odgovorne 

na ministrstvu za okolje pre-

pričali o nesprejemljivosti 

sedanjega izračuna cene in 

dosegli pravičnejšo in bolj 

sprejemljivo metodo za obra-

čunavanje omrežnine.

O preostalih točkah 
v pol ure

Utrujeni od težkih misli in 

besed so v nadaljevanju sko-

raj brez pripomb in razpra-

ve v dobre pol ure opravili 

s preostalimi enajstimi toč-

kami. Sprejeli so pravilnik o 

sofinanciranju programov 

društev na področju kulture, 

pravilnik o sofinanciranju 

programov športa, spremem-

be pravilnika o dodeljevanju 

državnih in drugih pomoči 

ter ukrepov za programe ra-

zvoja podeželja in pravilnik o 

vrednotenju programov orga-

nizacij in društev na področju 

humanitarnih in drugih de-

javnosti, ki ne sodijo v zakon-

sko obvezo, predstavljajo in 

zagotavljajo pa specifične so-

cialne potrebe občanov, dru-

štev, interesnih in stanovskih 

dejavnosti občanov, njihovih 

združenj in zvez.

Soglašali so tudi s predlo-

gom sklepa o pristopu občin 

Ormož, Središče ob Dravi in 

Sveti Tomaž k skupni občin-

ski upravi ter v zvezi s tem s 

spremembami odloka o usta-

novitvi organa Skupne ob-

činske uprave občin (SOU) 

v Spodnjem Podravju. Sezna-

nili so se z vsebino poročila 

o delu SOU v minulem letu 

2010 ter s poročilom o delu 

Glasbene šole Karola Pahorja 

v Ptuju. Potrdili so tudi spre-

membe odloka o ustanovitvi 

te glasbene šole ter predlog 

za ocenitev delovne uspe-

šnosti ravnatelja šole Štefana 

Petka.

Potem ko so potrdili pravil-

nik o kriterijih in postopkih 

za sprejem otrok v vrtec ter 

pravilnik o zaposlovanju v 

Vrtcu Zavrč, so prisluhnili še 

Janku Lorbku, ki je predstavil 

poročilo o dejavnosti občin-

skega odbora za gospodar-

stvo. Tako smo slišali o uspeli 

akciji čiščenja okolja, uspela 

pa je tudi akcija evro na evro, 

v kateri so po sistemu pol pri-

spevajo občani, pol občina na 

makadamske ceste razvozili 

36 kamionov gramoza. Dogo-

vorili so se tudi o možnostih 

za postavitev prometnega 

znaka v Gorenjskem Vrhu, 

sanacije javne poti na Janžu 

ter modernizacije javne poti 

v Pestikah.
M. Ozmec

Foto: Viki Ivanuša

Sekretar podravskega sindikata SKEI Martin Dular je povedal, da 
so se na sestanku z vodstvom podjetja uspeli dogovoriti za sku-
pne kriterije.



Sarajevo � Mednarodna 
krizna skupina
Kriza v BiH najhujša po vojni

Bosna in Hercegovina, ki 
po lanskih oktobrskih voli-
tvah še vedno ni oblikovala 
vlade, je v najhujši krizi od 
konca vojne leta 1995, je 
opozorila nevladna organi-
zacija Mednarodna krizna 
skupina (ICG) v pismu, ki ga 
je v ponedeljek poslala vodi-
teljem Evropske unije.

»BiH se sooča z najhujšo 
krizo od konca vojne leta 1995. Legitimnost državnih institucij v 
BiH napadajo z vseh strani,« piše v pismu, ki ga je med drugim 
predsedniku Evropskega sveta Hermanu Van Rompuyju in predse-
dniku Evropske komisije Joseju Manuelu Barrosu poslala predse-
dnica ICG Louise Arbour, danes pa objavilo več časnikov v BiH.

»Nasilje verjetno ni neizbežno, če se bo proces nadaljeval, pa po-
meni realno možnost v bližnji prihodnosti,« je opozorila Arbourjeva, 
ki je v pismu članice EU pozvala, naj maja, še preden naj bi v Repu-
bliki srbski pripravili za mednarodno skupnost sporni referendum, 
pripravi konferenco, na kateri bi mednarodna skupnost »določila 
cilje v BiH«. Na njej naj bi znova potrdili zavezanost mednarodne 
skupnosti daytonskemu mirovnemu sporazumu in ozemeljski ce-
lovitosti BiH.

Napoved tega referenduma o tožilstvu in sodišču BiH, s katerim 
Banja Luka postavlja pod vprašaj sodne oblasti BiH in odločitve 
visokega predstavnika, je še dodatno zapletla razmere v BiH, ki je 
že tako v politični krizi, ker zaradi sporov med strankami že sedem 
mesecev po splošnih volitvah niso oblikovali vlade na ravni BiH.

Iz Sarajeva so medtem sporočili, da visoki predstavnik mednaro-
dne skupnosti v BiH Valentin Inzko danes ne bo razveljavil odločitev 
Republike srbske o razpisu referenduma, kot je bilo pričakovano. O 
razmerah v BiH bo v Varnostnem svetu ZN poročal 9. maja, po vrni-
tvi v Sarajevo pa bo sporočil odločitev. Odločitev je bila pričakovana 
po današnjem sestanku Sveta za uresničevanje miru v Sarajevu, 
na katerem naj bi obravnavali vprašanje referenduma. Po sestan-
ku je tiskovna predstavnica urada visokega predstavnika Ljiljana 
Radetić dejala le, da vsebine sestanka ne bo komentirala in da je 
stališče mednarodne skupnosti do referenduma znano. Sarajevski 
spletni mediji pa so poročali, da je Inzko na zahtevo EU preložil 
odločitev, saj želijo Banja Luki dati priložnost, da sama razveljavi 
referendum.

Inzko je nato povedal, da so Republiki srbski postavili sedem-
dnevni rok za razveljavitev odločitve, če pa tega ne bo storila, bo 
po njegovi vrnitvi iz ZDA mednarodna skupnost to storila namesto 
Banja Luke. Dodal je še, da bo v ZDA o razmerah v BiH seznanil 
predstavnike ZN in ZDA, poroča srbska tiskovna agencija Tanjug.

Inzko je znova omenil tudi možnost sankcij. Kot je dejal, bi EU 
lahko »zamrznila premoženje določenim politikom in projekte v 
regiji ter prepovedala potovanja v EU«. Spomnil je tudi, da lahko 
kot visoki predstavnik tudi prepove politično delovanje in odstavlja 
funkcionarje.

Glede morebitnih sankcij se je v sredo oglasil srbski predsednik 
Boris Tadić, ki je menil, da rešitev ni v vsiljevanju odločitev, niti v iz-
ključitvi na volitvah izvoljenih politikov iz političnega življenja zaradi 
referenduma. Menil je še, da referendum »nima nobene zveze s 
celovitostjo BiH«, za katero se zavzema Beograd. (sta)
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Gospodarstvo po svetu
Tallinn � V okviru uradnega obiska predsednika republi-

ke Danila Türka z gospodarsko delegacijo v Estoniji so se 
predstavniki podjetij iz obeh držav srečali na slovensko-eston-
skem poslovnem forumu. Priložnosti za okrepljeno gospodar-
sko sodelovanje se odpirajo v več sektorjih, pri čemer izstopa 
sektor informacijske in komunikacijske tehnologije. Forum bi 
sicer morala odpreti predsednik Türk in njegov estonski kole-
ga Toomas Hendrik Ilves, vendar pa se je moral Ilves zaradi 
nenadnega dogodka opravičiti. Po daljšem obdobju hitrega 
razvoja sta v nedavni krizi doživeli močan upad gospodarske 
dejavnosti, a sedaj obe okrevata, čeprav je Estonija v tem 
nekoliko bolj dinamična. Estonsko gospodarstvo se je v letu 
2009 skrčilo za skoraj 14 odstotkov, lani je nato zabeležilo 
3,1-odstotno rast, letos in v naslednjih letih pa naj bi ta znaša-
la okoli štiri odstotke, kar je precej manj od dvomestnih ravni 
pred krizo.

Frankfurt � Dobri pogoji v hitro rastočem nemškem go-
spodarstvu in boljši rezultati v vzhodni Evropi so nemški ban-
ki Commerzbank pomagali k višjemu četrtletnemu dobičku. 
Banka je med januarjem in marcem letos vknjižila 1,14 mili-
jarde evrov dobička iz poslovanja, potem ko je ta v enakem 
lanskem obdobju znašal 771 milijonov evrov. Konsolidirani 
dobiček banke v prvem četrtletju je znašal 985 milijonov 
evrov, kar je 40 odstotkov več kot v enakem obdobju lani, 
poroča nemška tiskovna agencija dpa. »Dosegli smo najbolj-
še četrtletne rezultate doslej,« je poročilo komentiral predse-
dnik upravnega odbora druge največje nemške banke Martin 
Blessing.

Za celotno letošnje leto sicer Commerzbank pričakuje »ob-
čutno« rast dobička iz poslovanja, ki je v minulem letu znašal 
1,4 milijarde evrov. Leta 2012 pa naj bi dobiček iz poslovanja 
že presegel mejo štirih milijard evrov.

Frankfurt � Največji kemijski koncern na svetu, nemški 
BASF, je v prvem letošnjem četrtletju kljub zaustavljeni pro-
izvodnji nafte v Libiji več kot podvojil dobiček. Znašal je 2,4 
milijarde evrov, medtem ko je v enakem obdobju lani BSF za-
služil 1,03 milijarde evrov. Rezultati so nekoliko nad pričako-
vanji analitikov. BASF je prihodke od prodaje med januarjem 
in marcem v primerjavi s prvim lanskim trimesečjem zvišal 
za četrtino na 19,4 milijarde evrov. K temu je prispevala tudi 
družba Cognis, ki jo je nemški koncern prevzel decembra lani, 
večjih negativnih vplivov pa še niso imele posledice potresa 
na Japonskem in nemiri v Severni Afriki, poroča francoska 
tiskovna agencija AFP. Dobiček iz poslovanja je kemijski ve-
likan v prvem letošnjem četrtletju v primerjavi z enakim lan-
skim obdobjem zvišal za 39 odstotkov na 2,6 milijarde evrov. 
Tudi za celotno leto so v BASF optimistični in pričakujejo ob-
čutno rast prihodkov.

London � Britanska banka Royal Bank of Scotland (RBS) 
je v prvem letošnjem četrtletju ustvarila 528 milijonov funtov 
(594 milijonov evrov) čiste izgube. Višja izguba od pričakova-
ne je bila sicer posledica enkratnih stroškov, poroča ameriška 
tiskovna agencija AP. RBS, ki jo je po izbruhu finančne krize 
morala reševati država in je sedaj v 83-odstotni lasti davko-
plačevalcev, je v prvem četrtletju lani vknjižila 248 milijonov 
funtov izgube, v zadnjem lanskem trimesečju pa je ustvari-
la 12 milijonov funtov dobička. Med januarjem in marcem 
so prihodki banke znašali 7,55 milijard funtov, kar je osem 
odstotkov manj kot v prvih treh mesecih lani. Dobiček iz po-
slovanja je znašal 1,05 milijarde funtov. Izgubo pa je banka 
vknjižila predvsem zaradi enkratnih stroškov, kot so stroški 
prestrukturiranja in odpisi slabih kreditov.

New York � Ameriški izdajatelj kreditnih kartic Visa je v 
letošnjem prvem četrtletju ustvaril 881 milijonov dolarjev do-
bička, kar je 24 odstotkov več kot v enakem četrtletju lani. 
Hkrati so se prihodki povečali za 15 odstotkov na 2,25 mili-
jarde dolarjev. Rezultati Vise so podobno kot v torek rezultati 
konkurenta Mastercard, presegli pričakovanja analitikov, ki 
so se gibala okrog 2,23 milijarde dolarjev prihodkov. Ne gle-
de na to, pa se je vrednost delnic Vise po zaprtju borz v četr-
tek dodatno znižala za sedem centov na 78,93 dolarja. Visa 
je sporočila, da bo začela s programom odkupovanja lastnih 
delnic do višine ene milijarde dolarjev. Za Viso in druge izda-
jatelje kreditnih kartic se položaj izboljšuje z rastjo potrošni-
škega razpoloženja, vendar pa višje dobičke malce omejuje 
nova zakonodaja. (sta)
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učinkovito in transparentno 
posredovanje sredstev libijskim 
upornikom. Po srečanju so obe-
lodanili, da bosta sklad izmenič-
no upravljali Francija in Italija, 
francoski zunanji minister Ala-
in Juppe pa je ob tem dejal, da 
bi lahko ta začel delovati v nekaj 
tednih.

Tako Juppe kot Frattini sta 
opozorila na pravni problem čr-
panja v tujini zamrznjenih sred-
stev libijskega režima. Kot je že 
pred srečanjem izjavil Frattini, 
je treba rešiti »resno vprašanje«, 
to je možnost, da prehodni svet 
zahteva odmrznitev v tujini za-
mrznjenih libijskih sredstev za 
humanitarne namene.

Dodal je tudi, da sta Italija in 
Francija pozvali EU, naj v zvezi 
s tem najde rešitev, saj denar 
pripada libijskemu ljudstvu. EU 
in ZDA naj bi sicer skupaj na 
libijskih računih in naložbah v 
tujini zamrznili okoli 60 mili-
jard dolarjev.

V sklad se bodo tako najprej 
stekale donacije in posojila 
mednarodne skupnosti, med-
tem ko naj bi v tujini zamrznje-
na sredstva Libije zanj uporabili 
kasneje.

Ameriška državna sekretarka 
Hillary Clinton, ki se je udeleži-
la srečanja v Rimu, je že dejala, 
da bodo ZDA sredstva za po-
moč libijskemu ljudstvu črpale 

bodo postopne.
Fazekas je ob tem dodal, da 

je bilo sprejetje odredbe o kme-
tijski politiki najpomembnejša 
naloga Madžarske, rezultat dve-
letnega pripravljalnega obdobja 
pa je, da je bil predlog sprejet z 
81-odstotno večino, kar je, gle-
de na to, da so trenja znotraj 
posameznih skupin, izredno 
dober rezultat.

O delovanju pri preskrbi ve-

rige s hrano je Židan povedal, 
da skupina, ki sta jo ustanovila z 
ministrico za gospodarstvo Dar-
jo Radić, usklajuje stališča med 
partnerji znotraj osnutka obve-
znega kodeksa. Rezultate mora 
predstaviti ta mesec, če ne bodo 
napredovali, kot je potrebno, 
pa je pripravljen zakonodajni 
osnutek. Na Madžarskem imajo 
za to na voljo eno od močnih za-
konodajnih rešitev. (sta)

Rim � Kontaktna 
skupina o Libiji
V skladu za 
pomoč upornikom 
250 milijonov 
dolarjev
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Kontaktna skupina o Libi-
ji je na četrtkovem srečanju 
v Rimu dosegla dogovor o 
oblikovanju posebnega skla-
da, s katerim bodo finančno 
pomagali političnemu orga-
nu libijskih upornikov, pre-
hodnemu narodnem svetu, 
je sporočil italijanski zuna-
nji minister Franco Frattini. 
Že sedaj je po njegovih bese-
dah na voljo 250 milijonov 
dolarjev.

Kot je pojasnil ob začetku 
srečanja, gre za začasni finanč-
ni mehanizem, ki bo omogočil 

tudi iz zamrznjenih računov li-
bijskega režima. Dodala je, da se 
je ameriška administracija sku-
paj s kongresom odločila obli-
kovati zakonodajo, ki bo ZDA 
omogočila črpanje dela zadrža-
nih sredstev režima Moamerja 
Gadafija za pomoč libijskemu 
ljudstvu. Dejala je tudi, da bodo 
ZDA v odgovor na poziv ZN za 
Libijce prispevale 53 milijonov 
dolarjev, poleg tega pa je napo-
vedala še 25 milijonov dolarjev 
gmotne pomoči prehodnemu 
narodnemu svetu. Prav tako si 
ZDA po njenih besedah priza-
devajo olajšati prodajo nafte s 
strani libijskih upornikov.

Predstavnik prehodnega 
narodnega sveta Ali Tarhoni 
je pred srečanjem posvaril, da 
bi lahko libijsko gospodarstvo 
propadlo, pri tem pa je Fran-
cijo, ZDA in Italijo zaprosil za 
posojila v višini od dveh do treh 
milijard evrov.

Italija je gostila predstavnike 
22 držav, udeleženci so na sreča-
nju poleg o pomoči razpravljali 
predvsem o tem, kako v Libiji, 
kjer je od izbruha spopadov fe-
bruarja po trditvah upornikov 
umrlo več kot 10.000 ljudi, čim 
prej doseči prekinitev ognja.

Turčija se je po besedah Frat-
tinija zavzela za sedemdnevni 
rok, v katerem bi izpogajali pre-
kinitev ognja v Libiji, podrobno-
sti o tem, kako bi do tega lahko 
prišlo ali o kaki drugi diplomat-
ski rešitvi, pa po srečanju niso 
razkrili. Je pa Frattini menil, 
da je mogoče prekinitev ognja 
doseči v nekaj tednih. Fratti-
ni je tudi pozval mednarodno 
skupnost, naj vzpostavi dvo-
stranske odnose s prehodnim 
narodnim svetom, ki ima sedež 
v Bengaziju. Prehodni svet so 
doslej priznale Italija, Francija, 
Gambija in Katar, ki je sopred-
sedovala srečanju.

Tako Clintonova kot Frattini 
sta menila, da vojaški pritisk, 
kot so trenutni letalski napadi 
Nata na Libijo, ki trajajo že se-
dem tednov, »ostaja instrument, 
pod katerim bi Gadafijev režim 
ustavil napade na civiliste«. Je 
pa Frattini tudi poudaril, da 
je namen sestanka kontaktne 
skupine tudi čim prej »preiti iz 
vojaške v politično fazo« med-
narodne operacije v Libiji.

Humanitarne razmere v Libi-
ji se medtem še naprej poslab-
šujejo, predvsem na območjih 
pod nadzorom upornikov v go-
rah na zahodu države in v oble-
ganem mestu Misrata. V uporni-
ško utrdbo Bengazi na vzhodu 
Libije je v četrtek prispela ladja 
z okoli 800 begunci iz Misrate, 
ki jo že skoraj dva meseca oble-
gajo Gadafijeve sile. (sta)

London � Po 
lokalnih volitvah
Poraz liberalnih 
demokratov

Glede na prve rezultate so 
liberalni demokrati dobili 15 
odstotkov glasov, kar je njihov 
najslabši rezultat od 80. let prej-
šnjega stoletja. So pa precej pri-
dobili laburisti.

Analitiki ocenjujejo, da so vo-
livci v Angliji »kaznovali« liberal-
ne demokrate, ker v enem letu 
sodelovanja v vladajoči koaliciji 
s konservativci niso zadostno 
branili svojih stališč.

Na četrtkovih volitvah v škot-
ski parlament pa je po prvih 
izidih precej pridobila Škotska 
narodna stranka (SNP). Glasov-
nice z lokalnih volitev v Angliji 
in volitev v škotski parlament 
ter v severnoirsko in valižansko 
skupščino sicer še preštevajo. 
Prve rezultate lokalnih volitev 
so objavili pred za drevi napo-
vedano objavo rezultatov refe-
renduma o spremembi volilne-
ga sistema v Veliki Britaniji, ki 
je prav tako potekal v četrtek. 
Britanski volivci so na njem 
imeli na izbiro ohranitev dose-
danjega večinskega sistema ali 
pa uvedbo približka propor-
cionalnemu sistemu, t.i. alter-
nativni sistem. Referendum so 
zahtevali liberalni demokrati, ki 
so si že leta prizadevali za refor-
mo volilnega sistema, konser-
vativci pa spremembi volilnega 
sistema ostro nasprotujejo. Jav-
nomnenjske raziskave napove-
dujejo zavrnitev spremembe, 
kar bi pomenilo nov udarec za 
liberalne demokrate. (sta)

Madžarska, 
Slovenija � 
Srečanje kmetijskih 
ministrov
Krivce za pomor 
čebel iščemo 
skupaj

Sodelovanje med Slove-
nijo in Madžarsko je tudi v 
kmetijstvu uspešno, dobro 
sodelujeta tudi parka Go-
ričko in Örzseg, sta po da-
našnjem srečanju na gradu 
pri Gradu na Goričkem po-
vedala kmetijska ministra 
obeh držav, Dejan Židan in 
Sandor Fazekas. Krivce za 
pomore čebel na obeh stra-
neh meje pa strokovne služ-
be obeh držav iščejo skupaj.

Madžarski minister za razvoj 
podeželja in predsedujoči Sve-
tu EU za kmetijstvo in ribištvo 
Fazekas ter minister za kmetij-
stvo, gozdarstvo in prehrano 
Židan sta kot dokaz dobrega 
sodelovanja navedla prav sode-
lovanje strokovnih in inšpekcij-
skih služb, ki so vzele vzorce na 
madžarski in slovenski strani. 
Po Židanovih besedah se bodo 
strokovne službe, ko bodo pre-
gledali vse rezultate analiz in 
zapisnike inšpekcijskih služb, 
znova sestale. »Ker dejansko 
želimo odgovor, zakaj je prišlo 
do pomora, tudi kdo je krivec, 
da ga lahko kaznujemo, in kako 
ravnati, da se podobno ne bi 
zgodilo,« je dodal.

Čeprav je na Madžarskem po-
ginilo manj čebel, se je Fazekas 
strinjal, da vzroke za pomore 
ugotovijo skupaj, o rezultatih 
obvestijo javnost, z ustreznimi 
sklepi pa preprečijo take do-
godke.

Židan je madžarskega kolega 
pohvalil, ker so kmetijski mi-
nistri EU na zadnjem srečanju 
z veliko večino glasov potrdili 
usmeritve za pripravo zakono-
dajnih predlogov v kmetijstvu 
za leto 2014-2020, saj bodo lah-
ko države izvajale novo politiko 
od leta 2013, spremembe pa 
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Britanski Liberalni demo-
krati pod vodstvom Nicka 
Clegga so na četrtkovih lo-
kalnih volitvah v Angliji utr-
peli hud poraz, kažejo obja-
vljeni prvi rezultati volitev. 
Stranka je tako izgubila ve-
čino v vseh pomembnejših 
mestih na severu Anglije, 
poroča nemška tiskovna 
agencija dpa.



V ZSSS nasprotujejo za-

konu o pokojninskem in 

invalidskem zavarovanju 

(ZPIZ-2), ker je po njihovem 

mnenju do delavcev izrazito 

neprijazna, poudarja Dušan 

Semolič. Gre za reformo, ki 

ne upošteva dejanskih raz-

mer, v katerih živijo delavke 

in delavci. Želja te reforme 

je, da bi upokojitev zaostrili 

za tri leta, kar je za večino de-

lavk in delavcev nedosegljiv 

cilj. Že sedaj delodajalci za-

nje nimajo delovnih mest za 

delavke in delavce, starejše 

nad 55 let, tudi v bodoče teh 

delovnih mest ne bo, kar po-

meni, da bo vse več starejših, 

ki ne bodo dosegli pogojev 

za pridobitev polne pokoj-

nine. Primorani se bodo 

prej upokojiti bodisi zaradi 

zdravstvenih razlogov bodisi 

zaradi tega, ker ne bo dela, 

prejemali pa bodo mizerne 

pokojnine. Če bi vendarle 

nekateri vztrajali in delali 

več, se bodo povečale bolni-

ške, v starosti je boleznih več, 

povečalo pa bi se tudi število 

invalidskih upokojitev.

Ključna pripomba ZSSS 

glede pokojninske reforme 

pa je, da reforma, ki sloni 

izključno na tem, da bi pri-

silila starejše ljudi, naj dela-

jo dlje, ni pravi odgovor na 

probleme, s katerimi se soo-

ča država. Pravi odgovor je v 

začetku te verige - v ustvarja-

nju pogojev, da bi 112 tisoč 

ljudi, ki je trenutno brez 

dela, dobilo delo. Veliko mla-

dih je, ki so končali šolanje, 

radi bi delali, dela pa ni, da 

bi lahko plačevali prispev-

ke v pokojninsko blagajno. 

»Za nas je ključni meter, ki 

ga vlada žal ne upošteva, 40 

let pokojninske dobe. To je 

pravični meter tudi zaradi 

tega, ker je znano, da mnoge 

delavke in delavci, ki začne-

jo delati mnogo prej, žal prej 

tudi umirajo. Slovenija je po 

evropskih merilih znana, da 

po intenzivnosti dela sodi v 

sam evropski vrh, to pa po-

meni vse več kostno-mišič-

nih bolezni. Vse to bi predla-

gatelji pokojninske reforme 

morali upoštevati. Mi vidimo 

rešitev v novih delovnih me-

stih in tudi v večji obremeni-

tvi kapitala. Zakaj vedno iska-

ti rezerve za premagovanje 

proračunskega primanjklja-

ja in javnega dolga prav pri 

kleščenju socialnih pravic, 

pri slabšanju življenja delavk 

in delavcev? Zavedamo se, 

da so nekatere spremembe 

nujno potrebne, zato smo 

se takoj po referendumu, če 

bo pokojninska reforma za-

vrnjena, pripravljeni sestati 

z vlado in začeti pogajanja o 

nekaterih spremembah, ki bi 

morale biti do delavk in de-

lavcev mnogo bolj prijazne 

kot te, ki so sedaj predmet 

referundumskega odloča-

nja,« je povedal Dušan Semo-

lič, ki verjame, da bo referen-

dumska kampanja ostra in 

da bodo zagovorniki refor-

me povedali marsikaj grde-

ga. Fepleja ne bo, v ozadju so 

tudi nekatere druge stvari, 

ki pa nimajo nobene zveze 

s tem zakonom, ker politika 

vsiljuje svoje dileme.

Svobodni sindikati bodo 

v referendumski kampanji 

gradili na argumentih. Po-

kojninska reforma v predla-

gani obliki ni pravi odgovor 

na probleme pokojninske 

blagajne, pomeni zgolj od-

log teh problemov, ki se bo 

na drugi strani poznal tudi 

na drugih socialnih blagaj-

nah, zlasti se bo povečal pri-

tisk na zdravstveno blagajno. 

Zastraševanje volivcev je po 

mnenju ZSSS dokaz nemoči 

predlagateljev pokojninske 

reforme.

Država svojega dela 
ne opravlja v redu

Kot je povedal Andrej 
Zorko, izvršni sekretar 

ZSSS, so največji vir polnje-

nja pokojninske blagajne 

prispevki, ki se plačujejo od 

redno zaposlenih delavcev. 

Nezaposlenim je potrebno 

dati delo, ne pa zaposlenih 

še dodatno izčrpati. Dru-

gi problem Slovenije je, da 

pravna država ne deluje, ni 
učinkovita. Številke so dovolj 
zgovorne: čez devet milijard 
evrov sive ekonomije, več 
kot 500 milijonov evrov go-
spodarskega kriminala, mili-
joni nepobranih prispevkov 
iz naslova pokojninskega in 
invalidskega zavarovanja so 
dokaz, da nekaj v naši drža-
vi ni v redu, nekdo svojega 
posla ne opravlja, kot bi ga 
moral, opozarja Zorko. Drža-
va bi morala poskrbeti za to, 
da se plačujejo prispevki, da 
se izterjajo neplačani davki, 
da je gospodarskega krimi-
nala in sive ekonomije manj. 
Če bi vse to naredila, bi bile 
javne finance rešene, je pre-
pričan Zorko.

Predlagani pokojninski 
zakon ni nič drugega kot 
reševanje javnih financ na 
račun pravic delavk in de-
lavcev, upokojencev, mladih 
in nezaposlenih. Tudi ni res, 
da bodo zaradi morebitnega 
padca pokojninske reforme 
ogrožene pokojnine. Nikoli 
in nikdar. Pot, za katero se je 
vlada odločila pri pokojnin-
ski reformi, vodi v revščino.

Na Ptujskem je stanje še 
slabše, pokojnine, ki se tre-
nutno odmerjajo ljudem s 
tega območja, so za 20 in več 
odstotkov nižje od tistih, ki 
se odmerjajo v osrednji slo-
venski regiji za podobno ali 
enako izobrazbo. Trenutno 
je na območju Območne 
službe Zavoda RS za zapo-
slovanje okrog šest tisoč 
brezposelnih, nadomestilo 
jih prejema med 1200 in 
1300, 30 odstotkov pa jih je 
starih nad 50 let, je povedal 
sekretar OO ZSSS Ptuj Boris 
Frajnkovič. Predlagani po-
kojninski zakonodaji naspro-
tujejo tudi delodajalci, vlada 
jih z nobenimi ukrepi ne 
more spodbuditi, da bodo 
zaposlovali starejše delavce.

MG
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Prometna
Nenadejane plati kriznih situacij

Promet je eno izmed tistih področjih, 
kjer se značaj, mentaliteta in razpolo-
ženje ljudi najbolj izkažejo. Ni vam 
treba biti zelo pozoren in pronicljiv 
opazovalec, da v prometu opazite 
ljudsko značaj in nrav. Izsiljevanje 
prednosti, agresivna vožnja, počasne-

ti, hupanje, drzna in nevarna prehitevanja in tako da-
lje – vsemu temu in še več stvarem ste lahko priča na 
naših cestah.

Prijatelj motorist (vozi po predpisih in ni eden tistih, 
ki so kot ''snete sekire'' ali rakete na cesti) z zelo veliko 
''evropskimi'' kilometri zmeraj znova opozarja, da se 
mu vsako leto dogaja ista zgodba – po vsakoletnem 
''moto-potepanju'' po našem kontinentu, ki ga preživi 
brez ene neprijetne prometne situacije, se mu ob vstopu 
v domovino v naslednjih petdesetih kilometrih pripeti 
kakšno izsiljevanje prednosti, agresivno prehitevanje 
po njegovem voznem pasu ali katera druga situacija, 
ko mora hipoma zavirati ali se izogibati drugim vo-
zilom. Seveda to velja tudi obratno – marsikateri vo-
znik avtomobila je že imel neprijetno srečanje s prej 
omenjenimi snetimi sekirami; kakopak tudi z drugi-
mi vozniki avtomobilov. Skratka, kultura vožnje na 
slovenskih cestah se menda izboljšuje, a je še zmeraj 
na precej nizki ravni v primerjavi z večino evropskih 
držav. A življenje je pač tako, da dostikrat in povsem 
nepredvideno postreže z naključjem ali dogodkom, ki 
človeka preseneti in ga še enkrat opomni, da matema-
tične natančnosti in jasnosti v stvareh, povezanih s člo-
vekom in družbo, ki jo je ustvaril, pravzaprav ni.

Tako sem se prejšnji teden kot že nič kolikokrat pe-
ljal po avtocesti v Ljubljano. Lep sončen dan, promet le 
rahlo zgoščen, vse je potekalo po načrtih. Dokler nisem 
malo po cestninski postaji na Kozini brez kakršnega-
koli opozorila naletel na dve stoječi koloni vozil. Takoj 
mi je postalo jasno: nesreča. In to nesreča, ki se je zgo-
dila pred kratkim, saj pred krajem dogodka ni bilo še 
nobenih prometnih oznak, ki bi opozarjale nanjo. Ko-
lona vozil za mano se je hitro daljšala, skoznjo pa so 
si pot utirali policijski in gasilski avtomobili. Na srečo 
med njimi ni bilo nobenega rešilca, kar je pomenilo, 
da resnih poškodb v nesreči ni utrpel nihče. A dejstvo, 
da so nam policisti signalizirali, da naj ugasnemo 
avtomobile, je zlovešče napovedovalo, da bomo tam 
na vročem soncu v kolonah stali še kar nekaj časa. Ti 
sumi so se še potrdili, ko so tisti najbolj radovedni s pri-
zorišča nesreče, ki je bilo od nas oddaljeno kakih sto 
metrov, prinesli novice, da gre za prevrnjen tovornjak 
in da bomo tam pod vročim soncem najbrž stali še naj-
manj štiri ure. To je pomenilo, da bi lahko pričakovali 
ogromno slabe volje, nepotrpežljivosti in nervoze, ka-
terim smo tako pogosto priča v ''normalnih'' situacijah 
na cesti.

A v resnici se je zgodilo čisto nekaj drugega. Ljudje so 
novico sprejeli povsem mirno; popolni tujci, ki bi si v 
normalnih okoliščinah najbrž žugali iz avta v avto, so 
se začeli pomenkovati, pripovedovati šale, tam malo 
naprej je neka gospa od avta do avta ponujala plasten-
ke z vodo, če bi slučajno kdo bil morda žejen, in tako 
dalje; v izredni in krizni situaciji, v kateri bi človek 
pričakoval, da bo priča intenzivnemu in takojšnjemu 
dvigu stopnje nervoze in posledično medsebojnih pro-
metnih konfliktov, se je vse obrnilo radikalno druga-
če in čakanje v koloni je tako postalo skoraj prijetno. 
Prav presenetljivo je bilo, na kakšen način so se ljudje 
odzvali na izredno in krizno situacijo, in le želeli bi si 
lahko, da bi se tako odzvali tudi na splošno v teh ča-
sih, ko krizo živimo povsod in ne zgolj tu in tam na 
avtocesti.

Gregor Alič

Pa brez zamerePtuj � S tiskovne konference Zveze svobodnih sindikatov Slovenije

Predlagana pokojninska 
zakonodaja - pot v revščino
Na sedežu območne organizacije Zveze svobodnih sindikatov Slovenije v Ptuju je bila 7. maja tiskov-
na konferenca, na kateri so predstavili razloge proti uveljavitvi zakona o pokojninskem in invalid-
skem zavarovanju in aktivnosti, ki jih bodo izvajali v referendumski kampanji ne samo o pokojnin-
ski reformi, temveč tudi o zakonu o preprečevanju dela na črno in arhivih. Zaradi izredne tiskovne 
konference v Ljubljani je Dušan Semolič, predsednik ZSSS, podal le kratko izjavo, dopolnila pa sta 
ga Andrej Zorko, izvršni sekretar, in Boris Frajnkovič, sekretar OO ZSSS Spodnje Podravje – Ptuj.

 »Podpisali smo tri milijone 
vredno pogodbo za gradnjo 
kulturnega doma in kultur-
no-promocijskega centra, kar 
nam daje upanje v postopno 
odpravo posledic gospodar-

ske krize in zmanjšanja števila 
brezposelnih,« je med drugim 
poudaril Anton Slana.

Slavnostni govornik, njihov 
rojak, pisatelj in župan obči-
ne Trzin Tone Peršak, je v 

svojem nagovoru izpostavil 
velika imena, ki prihajajo z 
območja sedanje občine Sveti 
Jurij ob Ščavnici, kot so Veko-
slav Grmič, Edvard Kocbek, 
Ivan in Bratko Kreft ter Anton 

Korošec. »Iz teh krajev je pri-
šlo toliko pomembnih Sloven-
cev - pisateljev, znanstvenikov, 
gospodarstvenikov, politikov, 
cerkvenih dostojanstvenikov 
in drugih vrst strokovnjakov - 

kot iz le malokaterega zemlje-

pisno tako majhnega okolja 

kjerkoli v Sloveniji ali po sve-

tu,« je dejal Peršak ter dodal, 

da so ti veljaki vgradili zelo tr-

den in trajen zidak v zgradbo 

slovenstva, naroda in njegove 

zavesti ter pripomogli k roje-

vanju in naposled tudi razcve-

tu slovenske samostojnosti.

V dneh praznovanja so po 

mnogih krajih občine Sveti Ju-

rij pripravili številne priredi-

tve, na slovesnosti pa je župan 
Slana sprejel člane Twirling 
kluba Sveti Jurij ob Ščavnici, 
ki so na državnem prvenstvu 
osvojili tretje mesto. Podelil je 
tudi pokale najboljšim rekrea-
tivcem občine na Blaguškem 
teku. V tekmovanju za pokal 
občine sta zmagala Urška Šan-
tl in Matevž Žunič, drugi me-
sti sta osvojila Eva Tratnjek in 
Darko Zorko, tretja pa sta bila 
Adriana Krajnc in Ivo Belec.

NŠ

Sveti Jurij ob Ščavnici � Slovesno ob 17. prazniku občine

»Kriza se premaguje z naložbami!«
Župan občine Sv. Jurij ob Ščavnici Anton Slana je na slovesnosti ob 17. občinskem prazniku z zadovoljstvom 
ugotavljal, da je njihova lokalna skupnost uresničila domala vse zastavljene aktivnosti in se v obdobju rece-
sije pogumno podala v izvedbo največje naložbe v občini.

Foto: Črtomir Goznik

Dušan Semolič, predsednik Zveze svobodnih sindikatov Slovenije: 
»V referendumski kampanji bomo gradili na argumentih.«



Nekajkrat je bilo moč pre-
brati in slišati v medijih, da slo-
venske muzejske in tudi arhe-
ološke stroke ob tem ptujskem 
dogajanju ni nikjer. A številni 
smo se udeležili javne razpra-
ve na Ptuju pred dobrim me-
secem dni, dali izjave za radio 
in TV, naši pozivi k treznemu 
razmisleku pri usodi ptujske 
arheološke zbirke so bili ob-
javljeni v dnevnem časopisju. 
Zbrani strokovnjaki smo gla-
sno posvarili ptujske akterje, 
da je vsaka začasna selitev zbir-
ke napačna odločitev in je seli-
tev v neurejene prostore, kaj 
šele zapiranje zbirke v zaboje, 
uničevanje kulturne dedišči-
ne. To pomeni za vsako muzej-
sko gradivo, posebej pa še za 
občutljive arheološke zbirke, 
dobesedno smrtno obsodbo. 
Strokovnjaki smo opozorili 
predstavnike mestnih oblasti 
in Ministrstva za kulturo (v 
nadaljevanj: MZK), da je tak 
način upravljanja z zbirkami 
v nasprotju z vsemi mednaro-
dnimi določili in proti etične-
mu kodeksu obeh strok.

Ponavljajoče se 
ptujske napake

Posebej je bilo še poudarje-
no, da gre pri ptujski arheolo-
ški dediščini za eno največjih 
uničenj na slovenskih tleh po 
drugi svetovni vojni.  Na novo 
je bil pozidan ves sodoben 
Ptuj onkraj Drave, na Hajdini, 
na Vičavi, pa tudi na severu 
in vzhodu starega mesta in 
drugod. Odkopane so bile 
ogromne površine, odkritega 
je bilo nič koliko dragocenega 
gradiva, za muzejsko zbirko 
pa razen nekaj neuresničenih 
načrtov ni bilo narejenega 
domala ničesar. Uskladiščena, 
toda kljub vsemu vsaj delno 
razstavljena je v neprimernih, 
vlažnih in pozimi nekurje-
nih samostanskih prostorih. 
Slabše ne bi moglo biti! Toda 
ne! Kaže, da si bo arheološka 
zbirka vsak hip delila tragično 
usodo ptujske etnografske in 
NOB-zbirke, ki so ju Ptujčani 
(prav tako v pričakovanju no-

vih prostorov!) pred več kot 
dvajsetimi leti prav tako uma-
knili v zaboje – kjer je ostala, 
mrtva za javnost, vse do danes! 
In to kljub nasprotovanju mu-
zejske stroke! Saj ne, da bi bila 
arheološka zbirka večvredna 
od omenjenih dveh, pa kljub 
temu gre za eno najpomemb-
nejših srednjeevropskih zbirk 
kamnitih spomenikov nepre-
cenljive vrednosti, ki je preso-
dnega pomena za razumeva-
nje mnogih ključnih vprašanj 
antične zgodovine in jo obi-
skujejo številni tuji strokovnja-
ki, domači in tuji študentje ter 
številna lokalna javnost.

Zaprta zbirka je 
mrtva zbirka

Slovenski arheologi in mu-
zealci ne nasprotujemo pre-
novi Dominikanskega samo-
stana, četudi bi nekateri radi 
ustvarili v javnosti prav takšen 
vtis! Zato je trditev nekaterih, 
da stroke ni nikjer, treba razu-
meti kot manipulacijo, katere 
cilj je iskanje krivca za bliža-
jočo se kulturno katastrofo! 
Res pa je, da smo mnogi pod-
vomili o upravičenosti radi-
kalnih posegov v notranjosti 
nekdanje cerkve (kot je npr. 
eliminacija ene od grobnic). 
Muzealci in arheologi podpi-
ramo prenovo, vendar ne na 

račun uničenja edinstvene 
arheološke zbirke! Prav tako 
tudi opozarjamo, da so dobre 
rešitve tiste, kjer se upoštevajo 
stališča vseh strok in ne zgolj 
konservatorska stališča. Kajti v 
kolikor za selitev ne bo poskr-
bljeno v skladu s strokovnimi 
muzeološkimi merili, gre brez 
dvoma za uničevanje. Vsaka 
zbirka potrebuje ustrezne de-
pojske in tudi razstavne pro-
store, da bi lahko opravljala 
svoje družbeno poslanstvo. 
Prav razstavni prostori pa so 
za muzejsko stroko eno od 
presodnih stališč v tej zgodbi 
in v tem je tudi srž ptujskega 
problema. Zaprta zbirka je 
mrtva zbirka, ali bolje rečeno 
umorjena kulturna dediščina.

Zato na tem mestu opozar-
jam vso slovensko javnost, da 
je kulturna dediščina po med-
narodnih konvencijah pra-
vica vseh. Če ni omogočena 
dostopnost do nje, je javnosti 
kratena osnovna človečanska 
pravica. Če dediščina ne služi 
javnosti in ni na ogled, pred-
stavlja mrtev kulturni kapital 
in pomeni izbris kolektivnega 
spomina za mnoge generacije. 
Pri tem seveda ne gre zgolj za 
arheološko, niti ne samo za 
slovensko dediščino, temveč 
za kulturno dediščino v celoti, 
ki ne oziraje se na svoj izvor 
pripada vsemu svetu. Dedišči-

na je temelj človekovanja, je 
pogoj razumevanja človeške 
raznolikosti  in ključ sprejema-
nja  drugačnosti. Uničevanje 
kulturne dediščine je leglo 
nestrpnosti, ki slej ko prej kot 
odsev lastne nevednosti skoti 
omalovaževanje drugih.

Ogrožena ni 
ptujska, ampak 
slovenska in 
svetovna dediščina

Zato moramo vedeti, da v 
primeru Ptuja ni ogrožena le 
ptujska arheološka dediščina. 
Ogrožena je slovenska dedi-
ščina in s tem celotna dedišči-
na raznolikega in drugačnega 
sveta. Naš odnos do preteklo-
sti, dragi Slovenci, je odnos 
do drugega. Rušenje krhkega 
kulturnega ravnovesja v da-
našnjem ranjenem, zglobali-
ziranem in brezidentitetnem 
svetu pa pomeni ogrožanje 
sobivanja vsega človeštva. Svet 
pa temelji na raznolikosti na-
rodov in kultur.

In v smislu teh besed si je 
treba priznati, da je slovenski 
narod ta trenutek ogrožen 
natančno toliko, kolikor sta 
je ogrožena njegova kulturna 
dediščina in s tem tudi njegov 
jezik. Čas je že, da se tega te-
meljnega dejstva zavedo tudi 
naši politiki, ki se do stroke 
obnašajo v smislu znamenitih, 
a tragičnih besed 'Ne čujem 
dobro!'. Kot predstavniki slo-
venskega ljudstva so dolžni 
postaviti se na stran ohranja-
nja (ptujske) kulturne dedišči-
ne kot temelja slovenstva. Zato 
še enkrat v imenu arheološke 
in muzejske stroke jasen poziv 
vsem predstavnikom oblasti, 
naj ne uničujejo naše lastne 
kulture v imenu globalizacij-
skega liberalističnega inter-
nacionalizma - z evropskim 
denarjem! Ali pa naj čimprej 
odstopijo, da ne bomo svetu v 
posmeh ter lastnemu narodu 
in zanamcem v uničenje.

Doc. dr. Verena Perko, 
arheologinja in 

muzeologinja

Veseloigra bo predstavila 
radijsko delo, ki je zelo zanimi-
vo, pestro, dinamično, zahtev-
no, vendar tudi zabavno. Pri 
delu na radiu pridejo včasih 
trenutki, ko gre vse narobe. 
Na izmišljenem radiu Plamen 
se nekega dne dogaja prav 
to, radijska voditelja pa se na 

svoj način spopadata z vsemi 
zapleti: napovedane gostje ni 
in v njeno vlogo mora vskočiti 
eden od novinarjev, nekate-
ri gostje so malce »posebni«, 
radijska obvestila so čudno 
napisana, v malih oglasih pri-
haja do nesporazumov, na av-
diciji za radijskega voditelja se 

znajdejo sami čudaki, povrhu 
vsega pa še radijska tehnika ne 
deluje in je treba glasbo ob ra-
dijskih čestitkah izvajati v živo. 
Skratka – kar naprej se dogaja 
nekaj, kar ob besedni in situa-
cijski komiki sproža smeh.

Igra traja nekaj več kot 120 
minut, v njej igrajo pravi radij-

ski voditelji, tehniki, novinarji, 
delavci marketinga in uredni-
ki z radia Ognjišče. Spoznaj-
mo v živo najpopularnejše 
slovenske radijske ustvarjalce, 
se nasmejmo in si polepšajmo 
petkov večer. Vabljeni na pred-
stavo.

Peter Pribožič
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Jože Križančič
Zlati srci
Brežice. Utrip, 2011

Jože Križančič se je ro-
dil leta 1926 v dolini pod 
Orlico v mirni vasici Vi-
tni. Ob žuboreči Dramlji 
je pasel krave in preživel 
otroška in osnovnošolska 
leta. Leta 1941 je bil iz-
gnan v Nemčijo v tabori-
šča Valdhajm, Gornzdorf 
in Ehrenfriedersdorf, kar 
opisuje v knjigi Peščica 
zemlje. Po vojni je nada-
ljeval šolanje in končal 
nižjo ter srednjo kme-
tijsko šolo in diplomiral 
na Višji agronomski šoli 
v Mariboru. Leta 1945 je 
bil poslan v Haloze, ki jih 

je takrat začutil kot deviško, čudovito, nedotaknjeno pokra-
jino. Od blizu je spoznal haloškega človeka, tako posestnika, 
viničarja kot delavca. Zaposlil se je na kmetijskem gospodar-
stvu v Podlehniku, kjer je ostal do upokojitve. Danes je mož, 
oče, dedek, prijatelj, vinogradnik, član Slovenskega reda vi-
tezov vina, aktiven v občinskem združenju Zveze borcev in 
Društvu izgnancev Ptuj.

Čas v pokoju je izkoristil za pripovedi o dogodkih in lju-
deh, ki so zaznamovali njegovo življenje. Pisec snovi ni črpal 
iz spominov, temveč iz resničnega življenja, da bi globlje spo-
znal resnico. Nepristransko je ostal na strani najbolj ogrože-
nih, ki so po vojni vstajali iz bede in izkoriščanja. Peščica 
zemlje (1994), kratka proza, ki časovno sicer nadaljuje Zlati 
srci, opisuje trnovo pot izgnanstva v letih druge svetovne 
vojne in življenje v taboriščih. Mnogi se po vojni niso vrnili 
na svoje domačije. Življenjepis Nad breznom (1997) opisu-
je srečanje s Halozami in prihajajočo vojno vihro. V družbi 
vinske trte (2003) je namenjena vsem ljubiteljem vinske 
trte in najžlahtnejši rastlini sveta od novega rojstva vinogra-
dništva, ko je leta 1880 trtna uš uničila stare necepljene, a 
žlahtne nasade. Namenjal ji je znanje, ki ga je pridobil od oče-
ta, učiteljev ter iz knjig. Dolina spomina (2007), je morda 
slovo od njegove literarne dejavnosti. Glasbeno dramo so 
ob 220-letnici šolstva v letu 2010 uprizorili učenci Osnovne 
šole Bizeljsko in nanjo povabili avtorja. Pripoveduje o časih, 
ki jih ni več, o težkem, a lepem kmečkem življenju in ljube-
zni dveh mladih, ki je bila dovolj močna, da premaga vse, 
razen usode. Mozaik poezije in fotografije je izdal v zbirki 
Življenje je čas sonca in čas teme (2009). 

Roman Zlati srci je izšel prvič leta 1990, v dopolnjeni 
in oblikovno izboljšani izdaji pa leta 2011 z uvodno besedo 
Darje Rokavec. To je zgodba o otroštvu, ki je zaradi družbe-
nih in socialnih razmer prikrajšano za materino neposredno 
ljubezen. Značilnost Križančičeve literarne ustvarjalnosti so 
avtobiografski elementi, seveda v romansirani preobleki. V 
pripovedi so prikazana domača opravila, košnja trave, reza-
nje vinske trte, ogled gledališke predstave, domača veselica, 
ljudska pesem. Zlati srci sta v tem smislu bolj umetniško 
oblikovani, v drugih delih je več dokumentarnih drobcev. 
Zgodba se prične s prodajo vina in odsluženjem Pepiča za 
prevoz. Osrednja tema romana je ljubezen med Maričko in 
Pepičem. Pepič je bil Kajskin, imel je samo dobro mater. Bil 
je odličen delavec, prijazen in priden, vendar reven. Razko-
rak med svetovoma gruntarjev in bajtarjev je velik, skoraj 
nepremostljiv. Vsak dan sta se videvala, srečevala pri delu 
in med njima je »nastala čista, sramežljiva kmečka ljubezen.« 
Stara Štefkovka je zvezi ostro nasprotovala, dolgo zanjo sploh 
ni vedela. Zgodaj je ovdovela in kot visoka in močna je posta-
la ukazovalna in nepriljubljena  na vasi. Svoji starejši hčer-
ki je že bogato poročila ali namenila v premožno družino, 
Marički je iskala ženina, najprimernejši se ji je zdel starejši 
in samski, robati vodja orožnikov Lukeš. Zunanjega videza 
Marička ni mogla več dolgo skrivati. Postajala je nesrečna, 
breme je padlo nanjo. Novica se je raznesla po vasi, Štefkovki 
jo je prenesla vaška obiralka in klepetulja. Doma se je za Ma-
ričko pričel pravi pekel, v hiši so postale neznosne razmere. 
Francelj je povabil sestre na posvet, ki pa ni prinesel rešitev. 
Posredovati so morali pogumni in na frontah prekaljeni Ze-
bič, Dreček in Jošt, da so takorekoč s pretvezo ugrabili Ma-
ričko ter snaho odpeljali h Kajski. Marička je bila še komaj 
pri močeh. Stara Štefkovka pa se še vedno ni pomirila, hotela 
je z obrekovanjem spraviti Kajsko ob še tisto borno imetje. V 
februarju se je rodil otrok, ki je bil spočet v neizmerni ljube-
zni, rojen pa brez nje. Botra je želela, da bi bil Valentin, nena-
klonjeni župnik pa mu je dal ime Jože. Štefkovka je odločno 
nasprotovala poroki, Maričko je premamila k sorodnikom v 
mesto in poskrbela za prekinitev stikov. Mali Jožek in mami-
ca sta se razšla, stara mama mu je nadomestila materinstvo 
in ljubezen. Mamo je imel neizmerno rad in jo je neizmerno 
pogrešal, kar ji je povedal ob grobu. Na ovitku je zapisal: »Sol-
ze, strah, trpljenje/ to človekovo je življenje./ Vmes so tudi 
zlati časi,/ le iskrice je treba zbrati.«

Vladimir Kajzovar

Na knjižni policiPtuj � Ob uničevanju ptujske (in ostale slovenske) dediščine

Pakiranje zakladov v zaboje
Bliža se mednarodni dan muzejev, 18. maj, zato je prav, da ob tej priliki slovenski javnosti pojasni-
mo, kako v muzejski stroki gledamo na pobudo ptujske občinske oblasti, ki v soglasju z Ministr-
stvom za kulturo (!!!) pakira ptujske arheološke zaklade v zaboje in se pripravlja na prenovo dela 
Dominikanskega samostana z evropskimi sredstvi.

Ptuj � Viktorinov večer

„Dan, ko je šlo na radiu vse narobe“
Na Viktorinovem večeru, ki bo v petek, 13. maja, ob 19.30 na dvorišču minoritskega samostana na Ptuju (oziroma v 
primeru slabega vremena v refektoriju) bodo radijski sodelavci radia Ognjišče odigrali komedijo Radio Plamen.

Foto: Črtomir Goznik

Ptujsko arheološko gradivo je uskladiščeno v neprimernih, vla-
žnih in pozimi nekurjenih samostanskih prostorih. Slabše ne bi 
moglo biti!



akcij nenatančni. Ob vodstvu s 
tremi zadetki prednosti jim je 
delo še dodatno olajšal gostujo-
či zvezni igralec Mahmutovič, 
ki je v 63. minuti prejel drugi 
rumeni karton in je moral pod 
tuš. Dve minuti pred koncem 
srečanja je Purišič izkoristil 
lepo podajo Kmetca ter posta-
vil končni izid srečanja – 4:0.

Najpomembnejša je zmaga, 
ki ob uspehu Interblocka v 
Murski Soboti pomeni še ve-

dno tri točke prednosti pred 
njimi. Ob tem pri Kidričanih 
ni prišlo do poškodb in noben 
igralec ni prejel kartona, zaradi 
katerega bi moral pavzirati na 
naslednji tekmi. To bo ekipa 
Aluminija odigrala v soboto pri 
Dravinji Kostroju v Slovenskih 
Konjicah. Pravi derbi, kjer se 
bosta pomerili tretja in prva 
ekipa na prvenstveni razpre-
delnici 2. SNL.

Danilo Klajnšek

10. Ptujski triatlon
Najhitrejša Oražmova in 
Pleše

Stran 15
Kikboks
Trinajst naslovov za Ptuj-
čane, pet za Ormožane

Stran 15

Rokomet
Ptujčankam končno 
4. mesto v 1. A SRL

Stran 12
Rokomet
Mlajši dečki A Jeruz. 
Ormoža državni prvaki

Stran 12

Kolesarstvo
Perutnina Ptuj z Vrečer-
jem osvojila Poljsko

Stran 13
Športno plezanje
Mina odlično začela, 
a obstala v polfinalu

Stran 13

Urednik športnih strani: Jože 
Mohorič. Sodelavci: David Breznik, 
Tadej Podvršek, Danilo Klajnšek, Uroš 
Krstič, Milan Zupanc, Niko Šoštarič, 
Peter Golob, Ivo Kornik, Simeon Gönc, 
Sebi Kolednik, Janko Bezjak, Franc 
Slodnjak, Uroš Esih, Silva Razlag, 
Janko Bohak, Črtomir Goznik, Matija 
Brodnjak, Aleksandra Jelušič

E-mail: sport@radio-tednik.si

Labod Drava – Gar-
min Šenčur 2:2 (0:0)

STRELCI: 1:0 Perkovič (52.), 1:1 
Novak (56. iz 11-m), 2:1 Kurež (63.), 
2:2 Šmid (91.).

LABOD DRAVA: Vrečko, Rakovec, 
Čeh, Perkovič, Marlon, Gorinšek, Kul-
čar (od 89. Kajtazi), Pečnik, Spahić, 
Kurež (od 78. Zagoršek), Toplak. Tre-
ner: Bojan Špehonja.

Ptujčani so dvoboj 24. kro-
ga proti odpisanemu Šenčur-
ju pričeli v precej okrnjeni 
postavi: zaradi poškodb ali 
kartonov so namreč manjkali 
Kokol, Šturm, Dugolin, Perger, 
Bučar in Roškar. Trener Bojan 
Špehonja je bil zaradi tega pri-
moran na igrišče in na klop 
posaditi igralce, ki sicer igrajo 
manj. Po uvodnem otipavanju 
so vajeti igre vse bolj prevze-
mali domači nogometaši, a si 
v uvodu izrazitih priložnosti 
niso ustvarili. V 13. minuti je 
poskusil Kurež, toda njegov 
strel je zletel visoko preko gola. 
Na nasprotni strani mu je v 21. 
minuti »vrnil« Domen Košnik. 
Tudi strel Kučarja v 24. minu-
ti ni obrodil sadov, saj je žoga 
zadela le zunanji del mreže. Isti 
igralec je dve minuti kasneje 
zapravil najlepšo priložnost na 
tekmi do tedaj, saj je iz bližine 
zadel naravnost v vratarja Šen-
čurja Curanovića. Za precej-
šnje razburjenje je v 34. minuti 
poskrbel glavni sodnik Sagr-
ković, ki po očitnem prekršku 
nad Gorinškom ni pokazal na 
enajstmetrovko za domače, 
marveč je - na začudenje vseh 
150 gledalcev - ptujskemu 
nogometašu pokazal rumeni 
karton. Gostje so si najlepšo 
priložnost v prvem delu igre 

priigrali v 43. minuti, ko je po 
napaki Pečnika poskušal kape-
tan Gorenjcev Kukavica, ven-
dar je njegov strel zgrešil cilj.

Drugi del se je pričel s še 
večjim pritiskom Ptujčanov 
proti vratom Šenčurja. Ta je 
obrodil sadove v 52. minuti, 
ko je najboljši igralec srečanja 
Perkovič po podaji Gorinška 
z desne velemojstrsko z »vole-
jem« zadel za 1:0. Sodnik Sagr-
ković je bil na žalost ponovno 
v glavni vlogi v 56. minuti, ko 
je pokazal na enajstmetrovko 
za goste, čeprav so vsi na sta-
dionu videli drugače. Ob tem 
je drugi rumeni in s tem rdeči 
karton prejel Marlon, za kar je 
ptujsko občinstvo glavnega so-
dnika »nagradilo« s salvami žvi-
žgov. Iz enajstmetrovke je bil 
uspešen Novak. Toda sodnik 
Sagrković ni mogel preprečiti 
novega vodstva Ptujčanov, ki 
je nastopilo v 63. minuti: Go-
rinšek je z desne lepo zaposlil 
Kureža, ki mu iz bližine ni bilo 
težko zadeti v polno. Gostje so 
poskušali izenačiti v 68. mi-
nuti, ko je poskušal Dželadini, 
vendar je njegov strel zletel 
preko vrat. Tekma se je nato 
povsem razživela: v 60. minuti 
je pri domačih streljal Pečnik, 
nato pa še Rakovec, vendar 

domačini svojega vodstva v tej 
akciji niso povečali. Pred vrati 
gostov je bilo ponovno nevar-
no v 79. minuti, ko je za malo 
zgrešil Rakovec. Čudovito ak-
cijo modrih smo videli tudi 
v 84. minuti, ko je Kulčar po 
podaji Spahića zadel prečnik. 
Gostje, praktično nevidni v 
drugem delu igre, so po navi-
dez nenevarni akciji preko re-
zervista Šmida srečno izenačili 
v zadnji minuti tekme in tako 
izničili trud in prizadevnost 
modrih, ki so se kljub igralcu 
manj pogumno borili vseh 90 
minut. Žal pa proti dvanajstim 
ne gre …
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Aluminij – Šmartno 
1928 4:0 (2:0)

STRELCI: 1:0 Pučko (17.), 2:0 
Vračko (20.), 3:0 Režonja (57.), 4:0 
Purišič (88.).

ALUMINIJ: Murko, Medved, Bin-
go (od 83. Romih), Djokič, Režonja, 
Purišič, Sambolec, M. Rešek (od 46. 
Bajlec), Topolovec, Pučko, Vračko (od 
75. Kmetec). Trener: Bojan Flis.

V Kidričevem se je ponovila 
zgodba iz preteklega tedna, ko 
je pred tekmo začelo močno 
deževati. To pa je bil edini ra-
zlog, s katerim na tem srečanju 
niso bili zadovoljni domačini, 
vse drugo je potekalo po priča-
kovanjih. Domači nogometaši 
so veljali za favorita, vendar 
so se na tekmeca kljub temu 
temeljito pripravili, saj je prvo 
mesto preveč mamljivo, da bi 
ga zlahka prepustili. Gostje, ki 
so v Kidričevo prišli brez tre-
nerja in jih je vodil pomočnik, 
so - ne glede na to, da so že iz-
padli iz 2. SNL - prišli čim draž-
je prodat svojo kožo.

Kidričani so pričeli zelo na-
padalno, saj so želeli čimprej 
preiti v vodstvo, po katerem 

je igranje veliko lažje. Že v 2. 
minuti je s strelom z glavo po-
izkušal Bingo, vendar je njegov 
strel vratar Pusovnik ubranil. 
Sledila sta poskusa Pučka v 4. 
minuti (nastreljal je obrambne-
ga igralca gostov) in Režonje, 
vendar je strel slednjega samo 
rahlo oplazil desni vratnik. V 
16. minuti je Veler dobro stre-
ljal, vendar je vratar Murko 
ob pomoči okvirja vrat žoga 
le ukrotil. Minuto kasneje je 
Pučko lepo sprejel globinsko 
podajo, naredil nekaj korakov 
in nekoliko s strani z močnim 
diagonalnim strelom v desni 
zgornji kot povedel domače v 
vodstvo. Veselje navijačev se še 
ni niti stišalo, ko je Vračko že 
povišal rezultat na 2:0. Potem 
so enkrat poizkusili tudi gostje 
preko Velerja, vendar je bilo to 
premalo nevarno za zanesljive-
ga domačega vratarja Murka.

Drugi polčas je ponovno pri-
nesel igro, v kateri so domini-
rali domači nogometaši, ki so 
bili hitrejši od gostov. Najprej 
je dobro meril Purišič v 54. mi-
nuti, nato pa je bil tri minute 
kasneje natančnejši izkušeni 
Režonja z dobrih dvajsetih 
metrov in žoga je še tretjič 
končala za hrbtom vratarja iz 
Šmartnega ob Paki. Domači so 
si še naprej ustvarjali priložno-
sti, vendar s bili v zaključkih 

Nogomet � 2. SNL

Na Ptuju igralec tekme (na žalost) sodnik Asmir Sagrković …

2. SNL
REZULTATI 24. KROGA: Aluminij 

– Šmartno 1928 4:0 (2:0), Labod 
Drava – Garmin Šenčur 2:2 (0:0), 
Bela krajina – Dravinja 1:1 (1:1), 
Mura 05 – Interblock 1:2 (1:0), Rol-
tek Dob – Krško 4:3 (3:1).

1. ALUMINIJ 24 12 8 4 52:20 44
2. IB INTERBLOCK 24 11 8 5 35:23 41
3. DRAVINJA KOS. 24 10 9 5 29:21 39
4. ROLTEK DOB 24 10 5 9 36:35 35
5. MURA 05 24 10 4 10 31:31 34
6. LABOD DRAVA 24 9 6 9 32:37 33
7. BELA KRAJINA 24 8 8 8 25:37 32
8. KRŠKO 24 8 6 10 22:29 30
9. GAR. ŠENČUR 24 4 8 12 34:48 20
10. ŠMARTNO '28 24 5 4 15 28:53 19

Domžale nekoliko 
bližje Mariboru

REZULTATI 32. KROGA:
Rudar - Primorje 0:1 (0:0); stre-

lec: Živec 82. R. K.: Jelečevič 71./
Rudar

Nafta - Maribor 1:1 (1:0); strelca: 
Levačič 8.; Rajčevič 82. R. K.: Lesjak 
90./Nafta

Olimpija - CM Celje 3:1 (0:0); 
strelci: Rujovič 72., Jovič 76., Omla-
dič 90.; Firer 68. R. K.: Medved 57., 
Bakarič 71./oba Celje

HiT Gorica - Luka Koper 0:0
Triglav Gorenjska - Domžale 2:4 

(0:3); strelci: Sever 58., Dolžan 72.; 
Šimunović 16., Drevenšek 32., Pekič 
39., Zec 86.

1. MARIBOR 32 19 10 3 60:23 67
2. DOMŽALE 32 18 7 7 51:31 61
3. LUKA KOPER 32 15 8 9 52:39 53
4. OLIMPIJA 32 14 10 8 52:35 52
5. RUDAR 32 11 8 13 54:46 40
6. HIT GORICA 32 11 8 13 37:49 40
7. CM CELJE 32 9 8 15 39:51 35
8. NAFTA  32 9 6 17 45:58 33
9. TRIGLAV 32 7 8 17 30:58 29
10. PRIMORJE (- 2) 31 7 7 18 34:62 26

Tudi po 32. krogu državni prvak še 
ni dokončno znan, čeprav ima Mari-
bor pred Domžalami še vedno velikih 
6 točk prednosti. A do konca jih lahko 
ena ali druga ekipa osvoji še 12 …

Vijoličasti so bili v Lendavi popolni 
favoriti, a so se morali za točko po-
šteno truditi skoraj do konca tekme. 
Nafta je namreč hitro povedla, za 
izenačenje pa je šele 8 minut pred 
koncem srečanja poskrbel Rajčevič. 
Domžalčani so ta remi izkoristili in se 
z zmago v Kranju vodečemu moštvu 
približali za dve točki. Med strelci na 
tej tekmi je bil tudi Marko Dreven-
šek, Domžalčani pa so prevladovali 
predvsem v 1. polčasu, ko so povedli 
0:3. Olimpija tudi na 15. zaporedni 
tekmi ni občutila grenkobe poraza: 
v Stožicah so bili tokrat boljši od Ce-
ljanov. Gostje so tekmo končali brez 
dveh igralcev, saj sta bila izključena 
Medved in Bakarič. Za Celjane je vo-
dilni gol na tekmi dosegel Ivan Firer 
(z igralcem manj), Olimpija pa je hi-
tro izenačila in kmalu nato povedla 
(strelec je bil znova Boban Jovič). S 
pravim evrogolom je srečanje zaklju-
čil Omladič. V primorskem derbiju 
sta se Gorica in Koper razšla brez 
zadetkov, domačine pa je prvič letos 
vodil Miran Srebrnič.

Največje presenečenj kroga so 
pripravili Ajdovci, ki so slavili v Vele-
nju. Kljub dvema odvzetima točka-
ma (zaradi neizpolnjenih obveznosti 
do igralcev) imajo tako še naprej 
realne možnosti, da si priigrajo vsaj 
predzadnje mesto, ki še vodi v do-
datne kvalifikacije za obstanek v 1. 
SNL.

JM

Nogomet � 1. SNL, 32. krog

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Laboda Drave (na sliki Miha Rakovec) so kljub borbeni igri v končnici ostali brez zmage, igralci Aluminija (na sliki Branimir Djokič) pa so slavili 4:0.

Robert Kurež, nogometaš 
Laboda Drave: »Tekma s Šen-
čurjem je bila težka, poleg tega 
pa je bilo precej vroče, kar je 
dodatno otežilo igro. Posebej ni 
bilo lahko igrati v drugem delu, 
ko smo imeli igralca manj; ško-
da, da prednosti nismo ubranili 
do konca. Na žalost je tekmo 
pokvaril glavni sodnik, ki se je 
povsem osmešil, saj so se tudi 
gostujoči igralci smejali njego-
vim odločitvam, Toda tako pač 
je, sodnikova je vedno zadnja 
in s tem se moramo sprijazniti.«

Denis Topolovec, kapetan 
Aluminija: »Srečanje smo 
odigrali tako, kot smo se do-
govorili pred začetkom. Dobro 
smo se pripravili na tekmeca 
in uspeh ni izostal; zadovoljen 
sem z našo igro. Proti vsa-
kemu tekmecu, ne glede na 
njegovo uvrstitev na lestvici, je 
potrebno zaigrati maksimalno 
zavzeto in angažirano in to je 
bil glavni ključ do zmage v tem 
srečanju.«



1. A SRL (ž): Krka – 
Mercator Tenzor 
Ptuj 31:27 (12:15)

ŽRK MERCATOR TENZOR PTUJ: 
Križančeva, Mateša 9, Majcnova 3, 
Prapotnikova 4, Korotajeva 2, Ciora 
3, Strmškova 3, Močnikova, Bolcar-
jeva, Neubauerjeva, Kovačičeva, Siv-
ka 3. Trener: Nikola Bistrovič.

V tekmi 5. kroga končnice za 
prvaka v Ligi 'Z dežele, ki je ne-
posredno odločala o 3. mestu 
na lestvici, sta se pomerila stara 
znanca iz Novega mesta in Ptu-
ja. Ptujčanke so bile močnejše 
za Prapotnikovo, ki na sredini 
tekmi s Krimom ni nastopila. 
V prvih minutah smo videli iz-
enačeno srečanje, v 10. minuti 
je bil izid poravnan na 5. Nato 
je sledilo obdobje igre, ko so 
Štajerke pokazale dominacijo 
na vseh ravneh. Domačinke 
so povsem zasenčile, odlično 
so igrale v obrambi in napadu, 
kjer so brez težav zadevale. 
Svoje je v vratih dodala tudi Ne-
ubauerjeva, ki je v prvem delu 
spravljala domače rokometa-
šice v obup; zbrala je kar 11 
obramb. Po dobrih dvajsetih 
minutah igre je bil izid 8:13 za 
Ptujčanke, poleg tega pa so še 
kar dvakrat imele igralko več 

in možnost, da svoje vodstvo 
še povišajo. To se na žalost ni 
zgodilo in »farmacevtke« so do 
konca polčasa nekoliko zmanj-
šale razliko.

Dogovor v gostujoči slačilni-
ci med polčasom je bil, da pun-
ce tudi v nadaljevanju poskuša-
jo igrati v enakem tempu, toda 
zgodilo se je ravno obratno. 
Kar naenkrat več niso mogle 
zadeti, kar je Krka izkoristila, 
napravila delni izid 7:2 in tako 
kmalu povedla. Šok za gostu-
jočo ekipo je bil precejšen, saj 
se dekleta v rdečem kar nekaj 
časa niso pobrala in v 40. minu-
ti je na semaforju kazalo 27:21 
za domače rokometašice. To je 
bil znak za alarm v gostujoči 

vrsti: v zadnjih minutah tek-
me so le strnile vrste, zaigrale 
tako, kot se od njih pričakuje, 
in pričele lov na domačinke. 
Tri minute do konca tekme je 
bilo le še 28:26, poleg tega pa 
so Ptujčanke imele še napad 
in igralko več na terenu. Žal so 
akcijo prehitro in preslabo za-
ključile in priložnost, da bi uje-
le Novomeščanke, je splavala 
po vodi. V drugem delu igre je 
bilo v gostujoči vrsti enostav-
no preveč napak in srečanje 
se je končalo z izidom 31:27 za 
Krko, kar pomeni, da bo ekipa 
ŽRK Mercator Tenzor iz Ptuja 
v tej sezoni zasedla končno še 
vedno izjemno 4. mesto.
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1. A SRL: četrti 
zaporedni poraz 
Jeruzalema: 
Jeruzalem - Šmartno 
28:31 (16:17)

JERUZALEM: G. Čudič (+3), S. Žu-
ran (+13); Šišmanovič 3 (1), Korpar 
1, Krabonja 5, Rajšp 1, Bogadi, Ra-
dujković, B. Čudič 7 (1), Ivanuša, Sok 
1, Hebar 1, Kljajić 5, R. Žuran 4 (2). 
Trener: Aleš Filipčič.

ŠMARTNO: Muratovič (+9), Cen-
kar (+3); Simončič 2, Podkrajšek, 
Ponebšek, Gradišek 2, Dobravc 7, 
Repar 9 (5), Bahovec, Šmejc 5, Ko-
govšek, Josič, Vodišek 2, Krže, Ber-
glez, Markovič 4. Trener: Jaka Keše.

1. B SRL: Grča 
Kočevje – Velika 
Nedelja Carrera 
Optyl 30:21 (15:12)

VELIKA NEDELJA CARRERA 
OPTYL: Kovačec, Majcen 1, Kaučič 
2, Hanželič 2, Horvat, Bezjak 1, Ve-
selko 2, Kneževič, Škripec 2, Preac, 
Ivančič 7, Tušak, Kumer, Zemljič 
3, Špindler 1, Zorec. Trener: Bojan 
Munda.

Kljub zagotovljenemu ob-
stanku v 1 .B SRL so rokome-
taši Velike Nedelje Carrere Op-
tyla na gostovanje v Kočevje 
odšli z jasnim ciljem, da prven-
stvo končajo z zmago. Na tek-
mi zaradi lažjih poškodb nista 
zaigrala Aljaž Kovačič in Mitja 
Horvat, vsi ostali pa so dobili 
priložnost za igro.

Tekmo so bolje pričeli go-
stje, ki so že v 4. minuti po-
vedli 0:3. Po seriji gostov je 
isto uspelo tudi domačinom, 
saj so v 10. minuti vodili s 4:3. 
Za celoten prvi polčas je bilo 
značilno, da sta obe ekipi za-
devali v serijah treh do štirih 
golov. Gostje so se v 28. mi-
nuti po uspešno izvedeni se-
demmetrovki Dejana Ivančiča 
uspeli približati na 12:11, ven-
dar so si domačini ob koncu 
prvega polčasa po dveh zapo-
rednih golih uspeli zagotoviti 
lepo prednost treh zadetkov. 
Za to se vsekakor lahko za-
hvalijo tudi sreči, saj se jim je 

dobesedno v roke odbilo kar 
sedem žog, ki jih je ubranil 
tudi tokrat zelo dober vratar 
Tadej Preac.

Začetek drugega polčasa je 
povsem pripadel gostiteljem, 
saj so do 42. minute uspeli 
narediti delni izid 8:2 in si za-
gotoviti varnih devet zadetkov 
prednosti. Oba trenerja sta 
uvidela, da je zmagovalec bolj 
ali manj znan, zato so v nadalje-
vanju tekme priložnost dobili 
igralci, ki so v rednem delu 
igrali manj. Večina jih je prilo-
žnost izkoristila in pri gostih 
je bilo videti, da za prihodnost 
rokometa v Veliki Nedelji ni 
nobene bojazni.

Danilo Klajnšek

2. SRL: 
Črnomelj – Drava 
Ptuj: 32:30 (13:14)

RK Drava Ptuj: Koštomaj, 
Toš 4, Janžekovič 2, Bračič 2, 
Bezjak 10, Verdenik 1, Požar 
1, Fridrih 5, Sabo 2, Pukšič 1, 
Šamperl, Dogša, Bedenik, Zo-
lar 2. Trener: Ladislav Sabo.

Z zaostalo tekmo 7. kroga 
med Črnomljem in Dravo se 
je končalo prvenstvo v 2. roko-
metni ligi. Ptujčani so več kot 
očitno pravo formo ujeli prav 
v razigravanju za mesta od 1. 
do 4., saj so štirikrat slavili in 
po enkrat premagali vse na-
sprotnike, tako da bo letošnja 
sezona - ne glede na to, da čas 
analize šele prihaja - označena 
kot uspešna. Tudi zadnje tek-
me v sezoni so se modri lotili 
pogumno, saj so po začetnem 
vodstvu domačinov z 1:0 kma-
lu prevzeli pobudo in z grani-
tno obrambo domačinom niso 
puščali veliko prostora. To se 
je odražalo tudi na rezultatu, 
saj so Ptujčani v 16. minuti po-
vedli s 4:7. Vsi segmenti igre v 
gostujoči vrsti so delovali kot 
dobro naoljen stroj, nato pa 
sta na žalost nase prvič resne-
je opozorila sodnika tekme. V 
25. minuti sta namreč neupra-
vičeno pokazala direkten rdeč 
karton ptujskemu krožnemu 
napadalcu Požarju, kar je goste 
nekoliko zmedlo. Do polčasa 
so se tako domačini povsem 

približali na zadetek zaostanka.
Tudi prvi del drugega polča-

sa je bil dokaj izenačen, ekipi 
sta se kar nekaj časa izmenje-
vali v vodstvu, toda nobeno 
moštvo ni povedlo za več kot 2 
zadetka. Gostje so dokaj zane-
sljivo igrali v obrambi, medtem 
ko je bilo v napadu vse preveč 
napak. Poleg tega v soboto ni-
sta imela svojega dne sodnika 
Arh in Panić, ki sta imela nee-
nak kriterij do ekip Črnomlja 
in Drave – v škodo slednjih. 
Bistveno izkušenejši domačini 
so to s pridom izkoristili in v 
končnico srečanja odšli s pred-
nostjo treh zadetkov (32:29). 
Gostom je zmanjkovalo časa in 
poraz je bil neizbežen. Ptujča-
nom se je tako iz rok izmuznila 
lepa priložnost, da prvenstvo 
končajo na 6. mestu, toda tudi 
s 7. mesto morajo biti v taboru 
Drave zadovoljni, sploh glede 
na dejstvo, da je njihova ekipa 
v povprečju najmlajša v ligi.

tp
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Letos med 13. in 15. majem
Igrišče za golf Ptuj bo letos že četrtič zapored gostilo profesionalne 

igralce iz praktično vseh koncev Evrope: med 13. in 15. majem bo 
namreč tukaj potekal edini profesionalni turnir na naših tleh. Uvod bo 
pripadel turnirju Pro am, kjer se bo 90 povabljenih amaterjev merilo 
v družbi 30 najboljših profesionalcev. Slednji se bodo nato od petka 
do nedelje borili za čim večji del 40 tisoč evrov vrednega nagradnega 
sklada. Po prijavah sodeč lahko na Ptuju pričakujemo okrog 130 gol-
fistov iz 16 držav. Med njimi bo tudi lanski zmagovalec Carlos Balma-
seda, ki je turnir zaključil z 8 udarci pod parom. Španec, ki bo letos 
dopolnil 40 let, se vrača na Ptuj z željo po ubranitvi naslova, a bo imel 
izjemno težko nalogo. Svojo priložnost bodo zagotovo iskali tudi Slo-
venci, realno lahko največ pričakujemo od domačina Matjaža Gojči-
ča (leta 2008 je osvojil 14. mesto) in Gregorja Slabeta (leta 2009 je 
turnir zaključil na 9. mestu). S posebnimi povabili organizatorja bodo 
nastopili tudi amaterski reprezentanti, ki imajo le redko priložnost na-
stopati v družbi profesionalcev.

»Zelo nas veseli, da za turnir vlada izjemno zanimanje, saj smo zelo 
blizu maksimalnemu številu prijavljenih igralcev. To je dokaz, da smo 
v minulih treh letih naredili res dober turnir,« je povedal direktor Agen-
cije Sem Andrej Bauman, ki v celoti organizira golfski dogodek leta.

Ljubitelji golfa si lahko nastope od petka, 13., do nedelje, 15. maja, 
ogledajo v živo. Rezultat zmagovalca iz leta 2009, Italijana Marca Cre-
spija - ta je tridnevni turnir zaključil z 18 udarci pod parom igrišča -, je 
dokaz, da na Ptuj prihajajo izjemni mojstri golfa.

JM

Golf � Alps tour na Ptuju

Rokomet � 1. A SRL (m) 

Ptujčankam končno 4., Ormožanom 9. mesto

1. A SRL (ž)
LIGA ZA PRVAKA

REZULTATI 5. KROGA: Krka – 
Mercator Tenzor Ptuj 31:27 (12:15), 
Zagorje GEN I – Krim Mercator 
28:34 (12:15).

1. KRIM MERCATOR 5 5 0 0 50
2. ZAGORJE GEN –I 5 3 0 2 38
3. KRKA 5 1 0 4 29
4. MER. TENZOR PTUJ 5 1 0 4 26

LIGA ZA PRVAKA
REZULTATI 7. KROGA: Celje Pivo-

varna Laško – Loka 35:28 (15:13), 
Trimo Trebnje – Gorenje 25:32 
(12:19), Cimos Koper – Maribor 
34:28 (18:14).

1. CIMOS KOPER 29 26 1 3 51
2. GORENJE 29 24 1 4 49
3. CELJE PIVO. LAŠKO 29 18 0 11 36
4. LOKA 29 15 5 9 35
5. MARIBOR BRANIK 29 13 4 12 30
6. TRIMO TREBNJE 29 14 1 14 29

LIGA ZA OBSTANEK
REZULTATI 7. KROGA: Jeruzalem 

Ormož – Šmartno 28:31 (16:17), 
Slovan – Ribnica Riko hiše 31:38 
(16:18), Krka – Slovenj Gradec 
30:25 (14:16).

1. RIBNICA RIKO HIŠE 29 15 1 13 31
2. KRKA 29 11 4 14 26
3. JERUZALEM ORMOŽ 29 11 0 18 22
4. SLOVAN 29 7 1 21 15
5. SLOVENJ GRADEC 29 6 0 23 12
6. ŠMARTNO 29 5 2 21 12

Rokometni klub Jeruzalem 
iz Ormoža je bil gostitelj za-
ključnega turnirja za mlajše 
dečke A, letnike 1998 in mlajše. 
Na Final 4 so nastopili Škofja 
Loka, Mokerc Ig, Celje Pivovar-
na Laško in Jeruzalem. Največ 
so prikazali Ormožani in zaslu-
ženo še tretjič zapored postali 
državni prvaki. Medalje in po-

kale je poleg ormoških članov 
podeljeval selektor slovenske 
reprezentance Boris Denič, ki 
je bil navdušen nad videnim na 
Hardeku. Zadnjo tekmo med 
Ormožani in Celjani si je ogle-
dalo blizu 400 gledalcev.

Več v prihodnji številki 
Štajerskega tednika.

UK

Rokomet � Mlajše selekcije

Mlajši dečki A Jeruzalema 
tretjič zapored državni prvaki

Foto: Črtomir Goznik

Ptujske rokometašice (na fotografiji z žogo Stela Mateša) so bile zelo blizu 3. mestu v 1. ligi ...

2. SRL – od 1. do 8. mesta
V 1. B SRL bosta napredovala Dol 

TKI Hrastnik in Cerklje, v 2. ligo pa 
sta izpadla Mokerc Ig in Alples Žele-
zniki.

1. DOL TKI HRASTNIK 8 5 1 2 20
2. CERKLJE 8 6 0 2 20
3. DOBOVA 8 4 1 3 18
4. MOŠKANJCI - GOR. 8 5 0 3 16
5. RADOVLJICA 8 3 1 4 15
6. MITOL SEŽANA 8 1 1 6 9
7. DRAVA PTUJ 8 4 0 4 8
8. ČRNOMELJ 8 2 0 6 6

1. B SRL
REZULTATI 22. KROGA: Grča Ko-

čevje – Velika Nedelja Carrera Optyl 
30:21, Alples Železniki 28:26, Kr-
ško – Sevnica 37:30, Sviš Pekarna 
Grosuplje – Ajdovščina 39:20, Ško-
fljica – Istrabenz plini Izola 30:28, 
Celje Pivovarna Laško B – Grosuplje 
29:29.

1. KRŠKO 22 19 1 2 39
2. ISTRABENZ IZOLA 22 17 2 3 36
3. SVIŠ GROSUPLJE 22 15 3 4 33
4. SEVNICA 22 13 2 7 28
5. GRČA KOČEVJE 22 9 2 11 20
6. ŠKOFLJICA 22 9 2 11 20
7. AJDOVŠČINA 22 8 2 12 18
8. CELJE P. LAŠKO B 22 8 1 13 17
9. GROSUPLJE 22 6 4 12 16
10. V. NEDELJA C. O.  22 6 3 13 15
11. ALPLES ŽELEZNIKI 22 6 0 16 12
12. MOKERC IG 22 4 2 16 10

Rokomet � 1. B SRL, 2. SRL

Za konec poraza Velike Nedelje in Drave

IZKLJUČITVE: Jeruzalem 4, Šmar-
tno 10 minut. SEDEMMETROVKE: 
Jeruzalem 5/4; Šmartno 5/5. IGRA-
LEC TEKME: Andraž Repar (Šmar-
tno).

Igralcem Jeruzalema v za-
dnjem mesecu ne gre in ne gre. 
Po porazih s Krko, Slovanom in 
Slovenj Gradcem so zdaj doži-
veli že četrti zaporedni poraz. 
Gostje so bili izjemno motivira-
ni, saj imajo še vedno teoretič-
ne možnosti za obstanek v ligi. 
Stanje v slovenskem rokometu 
je trenutno tako, da se še danes 
ne ve, ali bosta iz 1. SRL izpadli 
dve moštvi ali le eno; po pravi-
lih ZROPS (Združenje rokome-
tnih prvoligašev Slovenije) naj 
bi izpadla le zadnja ekipa.

Pri Jeruzalemu je trener 
Aleš Filipčič ponudil minutažo 
vsem igralcem; nekateri so jo 
izkoristili solidno, nekateri pa 
so razočarali. Drugi zaporedni 

domači poraz je precej razbu-
ril maloštevilno publiko (100 
gledalcev), ki se je zbrala na 
Hardeku. Pri gostiteljih velja 
pohvaliti vratarja Sandija Žura-
na, ki je odlično, vendar še ve-
dno premalo krpal vse luknje v 
slabi domači obrambi. V napa-
du sta bila solidna Bojan Čudič 
in Primož Krabonja, ki je vse 
svoje zadetke dosegel v zadnjih 
10 minutah tekme. Pri gostih 
sta bila odlično razpoložena 
krilna igralca Andraž Repar in 
Danijel Dobravc, ki sta skupaj 
dosegla več kot polovico za-
detkov gostov. V zaključku so 
Ormožani zmanjšali zaostanek 
z -6 na -3, bližje pa zaradi slabe 
igre v obrambi ni šlo.

V 8. krogu Ormožane čaka 
gostovanje pri vodilnem mo-
štvu Lige za obstanek Ribnici.

Uroš Krstič



prinesla sprememb na vrhu 
skupne razvrstitve, saj je bila 
kratka. Po tretjem krogu je si-
cer pobegnila trojica kolesar-
jev, v kateri je bil še najbližje 
vodstvu v generalni razvrsti-
tvi Poljak Marcin Sapa (pred 
etapo je zaostajal 2 minuti za 
Vrečerjem). Kolesarji Perutni-
ne Ptuj so v ospredju glavnine 
složno narekovali tempo in 
ubežnikom niso dovolili več 
kot minuto in deset sekund 
prednosti. Vsekakor pa so inte-
res za izničenje bega pokazale 
ekipe, ki imajo v svojih vrstah 
sprinterje. Tretjo etapo je tako 
dobil mladi Nemec Tino Tho-
emel iz ekipe NSP. Vrečer je 
po tej etapi ostal v rumenem 
dresu vodilnega, Gazvoda je 

bil na 2. mestu, Jure Golčer pa 
je bil pred zadnjo etapo na 19. 
mestu.

V nedeljski, kraljevski etapi 
je imela ekipa PP v rokah moč-
no orožje, a je bilo potrebno 
imeti glede na tamkajšnje ce-
ste tudi srečo, da ne bi prišlo 
do okvar in defektov v nepri-
mernem trenutku. Kolesarji so 
morali prekolesariti kar devet 
kategoriziranih gorskih ciljev. 
V prvem delu etape je bila v 
begu manjša skupina kolesar-
jev, a je bila ujeta ob pričetku 
druge polovice etape. Takrat 
so se pričeli vrstiti napadi ko-

lesarjev, ki so bili nevarni Vre-
čerju za skupno zmago. Vrečer 
je na klancih prve in druge ka-
tegorije lahko sledil tekmecem 
in ni bil nikoli v položaju, da bi 
bila njegova zmaga v skupnem 
seštevku ogrožena. V zaključ-
ku etape so po zadnjem gor-
skem cilju v ospredju ostali le 
še Vrečer, Iker Camano, Lukasz 
Bodnar, Tomislav Dančulović 
in Marek Rutkiewicz – ta pete-
rica je v ciljnem sprintu odlo-
čala o zmagovalcu etape. Slavil 
je domačin Marek Rutkiewicz 
(CCC Polsat), veliko pomemb-
nejše od tega pa je dejstvo, da 

je v skupnem seštevku slavil 
Robert Vrečer! To je že njegova 
peta letošnja zmaga na katego-
riziranih dirkah Mednarodne 
kolesarske zveze. Z odličnim 
nastopom v zadnji etapi je dir-
ko na 10. mestu končal tudi 
Jure Golčer.

tp

se zelo potrudili in so pripra-
vili ravno pravšnje balvane, ki 
so vsaj meni povzročali precej 
preglavic, ampak sem res uži-
vala v plezanju in ‘matranju’. S 
svojim kvalifikacijskim nasto-
pom sem kar zadovoljna, manj 
pa s polfinalnim. Gotovo lahko 
nekatere stvari še izboljšam, 
predvsem z nekoliko več spro-
ščenosti in napadalnosti,« je po 
tekmovanju povedala Markovi-
čeva, ki je na tekmo doma v Slo-
veniji gledala kot na vsako dru-
go tekmo svetovnega pokala.

V finalu je Katja Vidmar osvo-
jila 4. mesto, Natalija Gros pa je 
bila šesta. Tekmovalci so se spo-
prijeli z zelo zahtevno postavi-
tvijo; zmagovalka Stöhrova, 
aktualna evropska prvakinja, je 
v finalu do vrha preplezala dva 
balvana od štirih, zmagovalka 
skupnega seštevka svetovnega 
pokala v minulih dveh sezonah 
Nogučijeva pa prav tako le dva, 
vendar v še več poskusih. Tudi 
pri moških nobeden od šestih 
finalistov ni preplezal vseh šti-
rih balvanov, temveč sta se naj-
boljša dva, Francoz Mondet in 
Rus Šarafutdinov, ustavila pri 
treh vrhovih.

Naslednja tekma svetovnega 
pokala v balvanskem plezanju 
bo ob koncu prihodnjega te-
dna na Dunaju, kamor se bodo 
najverjetneje odpravili Mina 
Markovič, Klemen in Jure Be-
čan ter Jernej Kruder.

JM

Kolesarji ptujskega kluba so 
od četrtka do nedelje nastopa-
li na močni mednarodni dirki 
na Poljskem. Dirka je bila zelo 
razgibana, na svoj račun pa so 
prišli tako šprinterji kot hribo-
lazci, svoje znanje pa so lahko 
pokazali tudi tekmovalci v vo-
žnji na čas.

Ptujčani na uvodu v 32 km 
dolgem kriteriju v Legnici niso 
bili v ospredju, zato pa so nase 
prvič opozorili v 1. etapi. O 
zmagovalcu je odločil sprint 
glavnine, Gregor Gazvoda je 
zasedel 12., Matej Marin pa 
17. mesto. Sobotna 2. etapa v 
mestu Polkowice je ekipi Peru-
tnine Ptuj z razlogom prinesla 
široke nasmehe na obraze. V 
dobrih 26 km dolgem krono-

metru so namreč dosegli dvoj-
no zmago: najprej je v cilj pri-
peljal Vrečer, ki je z naskokom 
postavil prvi čas kronometra, 
slabo uro za njim pa je startal 
še Gregor Gazvoda, ki je za Vre-
čerjem zaostal 37 sekund in s 
tem zasedel 2. mesto. Tretji je 
bil Poljak Lukasz Bodnar iz do-
mače profesionalne ekipe CCC 
Polsat, na 4. in 5. mesto sta se 
prav tako uvrstila domačina iz 
ekipe CCC Polsat.

V soboto popoldan je bila 
na sporedu tretja etapa Lubin 
– Lubin, dolga 72 km, pisana 
na kožo predvsem sprinter-
jem, saj je bila v celoti speljana 
po mestu. Kolesarji so morali 
prevoziti 72 km oz. 16 kro-
gov po mestu Lubin. Etapa ni 

V občini Log-Dragomer 
pri Ljubljani je 7. in 8. maja 
potekalo tekmovanje za 
svetovni pokal v balvan-
skem plezanju, ki ga je 
organiziralo Športno ple-
zalno društvo Korenjak. 
Slovenija je s tem prvič v 
zgodovini gostila tekmo 
na najvišji ravni v tej zvrsti 
športnega plezanja, na njej 
pa se je preizkusil ves sve-
tovni in slovenski plezalski 
vrh – skupno kar 86 plezal-
cev (50 v moški in 36 v žen-
ski konkurenci).

Med njimi je bila tudi Mina 
Markovič, ki je na prvi letošnji 
tekma za svetovni pokal v Itali-
ji osvojila 5. mesto, s čimer je 
bila najboljša Slovenka. Mina je 
tudi tokrat odlično začela, saj 
je v kvalifikacijah dosegla tre-
tji najboljši rezultat (pred njo 
sta bili le Japonka Noguchije-
va in Francozinje Sandozeva). 
V zelo zahtevni kvalifikacijski 
postavitvi, ko prav nobena od 
tekmovalk ni do vrha preple-
zala vseh petih balvanov, se je 
z obema rokama za vsaj dve 
sekundi, kar je sodniški pogoj, 
prijela vrhov treh balvanov, 
dva je preplezala v enem po-
skusu, tretjega pa v dveh, po-
tem ko ji prvega poskusa niso 
priznali. V polfinale se je v mo-
ški in ženski konkurenci uvr-
stilo kar osem Slovencev, kar se 
v zgodovini tekem svetovnega 
pokala doslej še ni zgodilo.

Jasno je bilo, da bo polfi-

nalno sito gostejše in da si bo 
nastop v finalu - med šesterico 
najboljših - mnogo težje zago-
toviti. To se je dejansko zgo-
dilo, saj sta se v finale uvrstili 
le Katja Vidmar in domačinka 
iz Loga Natalija Gros. To pa ni 
uspelo Mini Markovič, ki je pri-
plezala do vrha enega balvana 
in polfinalni nastop končala na 
11. mestu.

»Moram reči, da mi je bil 
pravi užitek tekmovati na tej 
tekmi, vzdušje je bilo res su-
per, tudi postavljavci smeri so 

Benedikt vodil 0:4 
in 6:9, a izgubil

Končnica za obstanek/napredo-
vanje v 1. SFL, 1. tekma (ekipi igra-
ta na tri dobljene tekme):

Izola – Benedikt 
14:13 (9:9, 4:5)

STRELCI: 0:1 Pukšič (6.), 0:2 
Kurnik (9.), 0:3 Pukšič (10.), 0:4 Ploj 
(12.), 1:4 Peljhan (15.), 2:4 Peljhan 
(16.), 3:4 Terzič (16.), 4:4 Kofalt 
(19.), 4:5 Kolman (20.), 5:5 Suka-
novič (22.), 6:5 Sukanovič (23.), 6:6 
Kurnik (25.), 6:7 Kurnik (27.), 6:8 
Kolman (30.); 6:9 Kolman (31.), 7:9 
Lazarevič (31.), 8:9 Sukanovič (37.), 
9:9 Peljhan (38.).

STRELI IZ 6-M: 10:9 Sukanovič, 
10:10 Pukšič, 11:10 Matelič, 11:11 
Ploj, 12:11 Lakošeljac, 12:12 Kol-
man, 13:12 Peljhan, 13:13 Kopun, 
14:13 Lazarevič.

JM
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Futsal 

Foto: Marjan Kelner

Kolesarji Perutnine Ptuj so v 3. etapi skrbno pazili na pobege tekmecev.

Foto: Marjan Kelner

Robert Vrečer (KK Perutnina Ptuj) je zasluženo zmagal na 46. dirki »Szlakiem Grodow Piastowskich« 
na Poljskem.

Foto: Stanislav Zebec

Mina Markovič je na prvi tekmi svetovnega pokala na balvanih v Sloveniji osvojila končno 11. mesto.

Rezultati tekme svet. pokala v Logu:
   finale polfinale kvalifikacije
1. Anna Stöhr Avstrija 2t3 4b6 3t4 4b5 3t4 4b4
2. Akiyo Noguchi Japonska 2t6 3b6 2t2 3b3 4t6 5b6
3. Alex Puccio ZDA 1t3 3b6 2t3 3b7 3t6 5b8
4. Katja Vidmar SLO 0t 3b10 2t4 3b4 1t1 5b7
5. Jenny Lavarda Italija 0t 1b1 2t2 2b2 1t1 3b4
6. Natalija Gros SLO 0t 1b2 2t3 2b3 2t3 4b4
11. Mina Markovič SLO  1t1 2b2 3t4 5b5
18. Katja Kadic  SLO  0t 0b 1t1 3b4
27. Maja Vidmar SLO   1t3 5b11
28. Mateja Hohkraut SLO   1t3 4b7

46. Dirka »Szlakiem 
Grodow Piastowskich«:

Kriterij Legnica – Legnica (32 
km): 1. Alois Kankovsky (ASC Dukla 
Praga).

1. etapa Jawor – Legnica (191,3 
km): 1. Jiri Hochmann (ASC Dukla 
Praga), …, 12. Gregor Gazvoda, 17. 
Matej Marin (oba Perutnina Ptuj).

2. etapa Polkowice – Polkowice 
(26,7 km, kronometer): 1. Robert 
Vrečer, 2. Gregor Gazvoda (oba Pe-
rutnina Ptuj).

3. etapa Lubin – Lubin (72,3 
km): 1. Tino Thoemel (Team NSP).

4. etapa Šwidnica – Dzieržoniow 
(167,8 km): 1. Marek Rutkiewicz  
(CCC Polsat), …, 5. Robert Vrečer, 
12. Jure Golčer (oba Perutnina Ptuj).

Skupni vrstni red:
1. Robert Vrečer
…
10. Jure Golčer, 18. Matej Muger-

li, 24. Gregor Gazvoda, 44. Boštjan 
Rezman, 69. Luka Rakuša, 70. Ma-
tej Marin, 71. Dejan Bajt (vsi Perutni-
na Ptuj)

Kolesarstvo � 46. dirka »Szlakiem Grodow Piastowskich« na Poljskem

Perutnina Ptuj z izjemnim Vrečerjem osvojila Poljsko

Športno plezanje � Balvani

Mina odlično začela, a obstala v polfinalu



pa je prikazala šolska plesna 
skupina Avše.

Dve zmagi in poraz 
za mlade Ptujčane

V 4. krogu ligaškega tekmo-
vanja za starostno skupino 
U-12 so bili mladi člani KK 
Maska caffe polovično uspe-
šni. Ptujčani so najprej s 33:15 
premagali KŠ Sanija Bečirovi-
ča, nato pa so s 44:36 izgubili 
s KŠ Haloze. Za slednjimi so v 
tem delu prvenstva osvojili 2. 
mesto na lestvici; zabeležili so 
štiri zmage in dva poraza. Nji-
hovi dve leti starejši vrstniki, 
člani selekcije KK Maska caf-
fe Ptuj U-14, so z rezultatom 
76:40 premagali ekipo Nona iz 
Lenarta.

DB

torek � 10. maja 201114 Šport, šport mladih

Nogomet � 1. SNL
PARI 33. KROGA – TOREK OB 20.00: CM Celje – Maribor; SREDA 

OB 17.00: Triglav – Nafta, Primorje – HIT Gorica; SREDA OB 18.00: 
Luka Koper – Olimpija; SREDA OB 20.00: Domžale – Rudar.

Golf � Na Ptuju profesionalni turnir
Med 13. in 15. majem bo na ptujskem igrišču za golf potekal edini 

profesionalni turnir na naših tleh. Organizatorji pričakujejo okrog 130 
igralcev iz 16 držav. Ljubitelji golfa si lahko nastope od petka, 13., do 
nedelje, 15. maja, ogledajo v živo. 

Skupščina DNT Ptuj
Društvo nogometnih trenerjev Ptuj obvešča člane, da bo v ponede-

ljek, 16. maja, ob 18. uri v prostorih Medobčinske nogometne zveze 
Ptuj (Čučkova 2) skupščina društva. Vabljeni!

Športni napovednik

Košarkaška zveza Sloveni-
je že nekaj časa organizira po 
osnovnih šolah posebno akcijo 
Igriva košarka. V petek je bila ta 
izvedena na OŠ Olge Meglič, v 
njej pa je sodelovalo okrog 120 
otrok od prvega do tretjega ra-
zreda. Skozi sproščeno igro so 
se otroci zabavali na različnih 
poligonih in se na nek način 
spoznavali s košarko. Vaje so iz-
vajali s prilagojenimi žogami, ki 
so jih metali na posebej nizke 
koše. Ob članih KZS in učencih 
OŠ Olge Meglič so v predstavi-
tvi sodelovali tudi nekateri čla-
ni KK Maska caffe Ptuj. Morda 
se je kateri izmed otrok navdu-
šil za košarko do te mere, da bo 
kmalu začel organizirano vaditi 
v ptujskem klubu.

Blaž Bergant iz KZS je o 
ptujski akciji Igrive košarke 
povedal: »Na Ptuju smo Igrivo 
košarko predstavili že nekaj-
krat, tokratni odziv je bil zares 
odličen. Otroci so skozi različ-
ne igre predvsem kotalili in 
odbijali žoge ter jih na koncu 
metali v prilagojene koše. Po 
mojem mnenju so ob igri zelo 
uživali, hkrati pa sta jih nasme-
jala tudi naši maskoti Žogi in 
Žogica.« Glavni organizator v 
OŠ je bil športni pedagog in 
obenem trener v KK Maska 
caffe Ptuj Dušan Lubaj, ki je 
v goste povabil člane maribor-
skega KK Messer, šov program 

Igriva košarka

Mladi so se spoznavali 
s košarko

Foto: Črtomir Goznik

Utrinka s prireditve; na fotografiji zgoraj je Dušan Lubaj.

3. SNL – vzhod: 
visoka zmaga Stojncev

V 21. krogu 3. lige je vodeči dvo-
jec v gosteh samo remiziral: Odranci 
pri Malečniku, Simer šampion pa v 
Dravogradu. Tako je ostalo razmerje 
med prvim in drugim nespremenje-
no in še vedno znaša sedem točk.

Nogometaši Stojncev so na naj-
boljši možni način preboleli poraz, 
ki so ga doživeli v prejšnjem krogu 
- tokrat so bili boljši od Tromejnika. 
S tremi osvojenimi točkami so zadr-
žali varno razdaljo pred ekipami, ki 
so na prvenstveni razpredelnici za 
njimi. Bistričani so slavili na gostova-
nju pri ekipi Grada in tako prehiteli 
nogometaše iz Veržeja, ki so bili na 
gostovanju v Šentjurju visoko pora-
ženi. In ravno Šentjur si je po dveh 
zaporednih zmagal ponovno obudil 
upanje na morebitni obstanek.

REZULTATI 21. KROGA: Stojn-
ci – Tromejnik G Kalamar 4:1 (2:0) 
Malečnik – Odranci 1:1 (0:1), Zreče 
– Kovinar Štore 1:1 (0:0), MU Šen-
tjur – Tehnostroj Veržej 5:1 (2:0), 
Koroška Dravograd – Simer šampion 
2:2 (1:1), Čarda – Paloma 0:3 (0:2), 
Grad – AHA EMMI Bistrica 2:3 (2:2).

1. ODRANCI 21 15 3 3 51:23 48
2. SIMER ŠAMP.  21 12 5 4 51:22 41
3. KOVINAR ŠTORE 21 11 5 5 40:30 38
4. TROMEJNK 21 10 5 6 32:26 35
5. ČARDA 21 8 7 6 30:25 31
6. DRAVOGRAD 21 8 6 7 35:39 30
7. MALEČNIK 21 8 4 9 30:35 28
8. PALOMA 21 7 5 9 25:28 26
9. GRAD 21 6 7 8 30:34 25
10. ZREČE 21 6 7 8 18:22 25
11. STOJNCI 21 7 3 11 30:41 24
12. A. E. BISTRICA 21 5 5 11 33:37 20
13. TEH. VERŽEJ 21 6 1 14 33:54 19
14. MU ŠENTJUR 21 5 3 13 26:46 16

STOJNCI – TROMEJNIK 
G KALAMAR 4:1 (2:0)

STRELCI: 1:0 Kokot (7.), 2:0 Frida-
uer (26.), 3:0 Fridauer (53.), 3:1 Čon-
tala (67. iz 11-m), 4:1 Kokot (90.).

STOJNCI: Starčič, Fridauer (od 79. 
Klinger), Janžekovič, Ratek (od 84. 
Horvat), Golob, S. Meznarič, Milošič, 
Kokot, Mikulec, P. Meznarič (od 71. 
Gajšek), Topolovec. Trener: Boris 
Klinger.

Štajerska liga: 
Brodnjak pri 46. letih 
še vedno učinkovit

Nogometaši Zavrča so v Slovenj 
Gradcu vknjižili že devetnajsto zma-
go in z njo obdržali prednost pred 
Šoštanjem, ki znaša sedem točk. 
Zanimiva srečanja je prinesla borba 
za obstanek: nogometaši iz Gerečje 
vasi so bili praktično »potopljeni«, saj 
so že v 41. minuti ostali na igrišču z 
igralcem manj (izključen je bil Veber), 
gostje iz Ruš pa so v tistem trenutku 
vodili 1:2. V drugem delu so igralci 
Pohorja svojo prednost še povečali, 
nato pa se je pričel domala never-
jeten preobrat: domačini so uspeli 
najprej izenačiti, v zadnji minuti pa 
je Matej Ozim z zadetkom poskrbel 
celo za zmago. S pomembno točko 
se iz Rogaške Slatine vračajo nogo-
metaši iz Podvincev, ki so srečanje 
končali z igralcem manj (izključen je 
bil Branko Lah). Verjetno pa s točko 
niso bili zadovoljni Ormožani, ki so 
dvakrat vodili, na koncu pa le remi-
zirali. Samo šest minut pred koncem 
je za goste – ti so od 68. minute igra-
li z igralcem manj – izenačil veteran, 
46-letni Bojan Brodnjak.

REZULTATI 21. KROGA: ZAVA Ge-
rečja vas – Pohorje 4:3 (1:2), Koroške 
Gradnje – Zavrč 0:2 (0:2), Rogaška 
GIC Gradnje – Podvinci Betonarna 
Kuhar 1:1 (1:0), Carrera Opty Ormož 
– Boč Poljčane 2:2 (1:0), Tehnotim 
Pesnica – Šmarje pri Jelšah 2:3 (1:2), 
Marles hiše – Peca 3:1 (2:0)Šoštanj – 
Mons Claudius 5:0 (2:0).

1. ZAVRČ 21 19 2 0 78:15 59
2. ŠOŠTANJ 21 17 1 3 75:29 52

3. ŠMARJE PRI J.  21 12 4 5 60:30 40
4. T. PESNICA 21 11 4 6 44:29 37
5. POHORJE 21 10 4 7 47:38 34
6. MARLES HIŠE 21 10 0 11 36:47 30
7. PECA 21 6 5 10 27:37 24
8. BOČ POLJČANE 21 5 7 9 34:47 22
9. GIC ROGAŠKA 21 6 4 11 26:42 22
10. PODVINCI -1 20 6 4 10 31:39 21
11. KOROŠKE GR. 20 5 6 9 27:39 20
12. C. O. ORMOŽ 21 4 7 10 24:46 19
13. ZAVA GER. VAS 21 4 5 12 25:51 17
14. MONS CLAUD. 21 3 4 14 19:65 13

CARRERA OPTYL ORMOŽ - 
BOČ POLJČANE 2:2 (1:0)

STRELCI: 1:0 Štiberc (27.), 1:1 
Drosk (50.), 2:1 Druzovič (57.), 2:2 
Brodnjak (84.).

CARRERA OPTYL ORMOŽ: Šnaj-
der, Novak, Štiberc, Krajnc, Jurčec, 
Zadravec, Kolarič, Fijavž, Druzovič, 
Zorman, Lah. Trener: Aleš Jurčec.

KOROŠKE GRADNJE – 
ZAVRČ 0:2 (0:2)

STRELCA: 0:1 Murat (9.), 0:2 Čeh 
(40. iz 11-m).

ZAVRČ: Sagadin, Gabrovec (od 
81. Vinkovič), Lenart, Murko, Rumež 
(od 69. Fruk), Kuserbanj (od 57. Ma-
rinič), Darmopil, Čeh, Šnajder, Fridl, 
Murat (od 62. Antolič). Trener: Miran 
Emeršič.

GIC GRADNJE ROGAŠKA 
- PODVINCI BETONARNA 
KUHAR 1:1 (1:0)

STRELCA: 1:0 Tadina (34.), 1:1 D. 
Brumen (57.).

PODVINCI BETONARNA KUHAR: 
Vesenjak, K. Brumen (od 88. Ivančič), 
Šebela, Bratec, Lah, Novak, Belšak, 
Petrovič (od 28. Juršek), Toplak (od 
79. Mulej), Hauptman, Požegar (od 
54. D. Brumen). Trener: Miran Ljubec.

ZAVA GEREČJA VAS – 
POHORJE 4:3 (1:2)

STRELCI: 1:0 Cehtl (24.), 1:1 Her-
tiš (34.), 1:2 Šnofl (40.), 1:3 Seničer 
(57.), 2:3 Srnec (64.), 3:3 Ozim (77.), 
4:3 Ozim (90.).

ZAVA GEREČJA VAS: Zupanič, 
Veber, Miha Lešnik, Kaisesberger, 
Miha Lešnik (od 68. Stokanič), Dra-
škovič, Šešo, Ozim, Vrabl, Gerečnik, 
Hertiš (od 92. J. Šmigoc). Trener: 
Ivan Ornik.

1. liga MNZ Ptuj
REZULTATI 17. KROGA: Rogozni-

ca – Apače 1:2, Oplotnica – Lovrenc 

3:1, Pragersko – Središče 1:3, Skor-
ba – Dornava 4:4, Videm – Hajdina 
1:5, Bukovci – Gorišnica 0:2.

1. SREDIŠČE 17 14 1 2 46:19 43
2. OPLOTNICA 17 8 7 2 29:15 31
3. APAČE 17 9 3 5 33:22 30
4. BUKOVCI 17 9 3 5 33:23 30
5. HAJDINA 17 9 2 6 43:24 29
6. GORIŠNICA 17 8 4 5 29:26 28
7. LOVRENC 17 8 3 6 28:22 27
8. SKORBA 17 7 4 6 39:30 25
9. VIDEM 16 4 3 8 19:33 15
10. DORNAVA 16 4 1 11 27:38 13
11. ROGOZNICA 17 2 3 12 20:42 9
12. PRAGERSKO -8 17 2 0 15 12:64 -2

PRAGERSKO – SREDIŠČE 1:3 (1:1)
STRELCI: 1:0 Bezjak (11.), 1:1 

Miljevič (15.), 1:2 Ivanuša (58.), Iva-
nuša (70.).

ROGOZNICA – APAČE 1:2 (0:0)
STRELCI: 0:1 Bauman (59. iz 11-m), 

1:1 Zorko (62.), 1:1 Predikaka (85.).
SKORBA – DORNAVA 4:4 (2:1)
STRELCI: 1:0 Brodnjak (7.), 2:0 

Novak (8.), 2:1 Zagoršek (44.), 2:2 
Zagoršek (48. iz 11-m), 2:3 Horvat 
(82.), 3:3 Toplak (88.), 4:3 Ogrinc 
(89.), 4:4 Golob (93.).

VIDEM – HAJDINA 1:5 (0:1)
STRELCI: 0:1 Jazbec (23.), 0:2 

Gaiser (63.), 0:3 Mlinarič (77.), 0:4 
Flajsinger (80.), 1:4 Bedrač (83.), 
1:5 Travnikar (88.).

BUKOVCI – GORIŠNICA 0:2 (0:2)
STRELCA: 0:1 Zavec (23.), 0:2 

Šterbal (45.).
OPLOTNICA – LOVRENC 3:1 (1:1)
STRELCI: 1:0 Tirovič (13.), 1:1 

Korže (23.), 2:1 Primožič (70. iz 11-
m), 3:1 Hren (88.).

2. liga MNZ Ptuj
REZULTATI 17. KROGA: Tržec – 

Makole 0:3, Zgornja Polskava – Mar-
kovci 3:1, Leskovec – Slovenja vas 
0:1, Cirkulane – Hajdoše 4:2, Podleh-
nik – Grajena 6:1, Spodnja Polskava 
– Podvinci Agrocenter Ptuj 2:3.

1. MAKOLE 17 14 1 2 51:17 42
2. PODVINCI A. P.  17 13 0 4 54:25 39
3. TRŽEC 17 11 1 5 47:45 34
4. GRAJENA 17 10 3 4 48:30 33
5. MARKOVCI 17 10 1 6 38:37 31
6. ZG. POLSKAVA 17 6 6 5 30:31 24
7. CIRKULANE -1 17 7 3 7 30:31 23
8. PODLEHNIK 17 6 4 7 35:23 22
9. LESKOVEC 17 5 3 9 21:38 18
10. SLOVENJA VAS 17 3 3 11 16:33 12
11. HAJDOŠE 17 2 2 13 22:54 8
12. SP. POLSKAVA 17 0 3 14 23:61 3

CIRKULANE – HAJDOŠE 4:2 (1:0)
STRELCI: 1:0 Klajderič (14.), 2:0 

Kelc (58.), 2:1 Vogrinec (67.), 3:1 
Belšak (71.), 4:1 Juričinec (73.), 4:2 
Vogrinec (90.).

PODLEHNIK – GRAJENA 6:1 1:0)
STRELCI: 1:0 D. Murko (24.), 2:0 

Feguš (50.), 3:0 M. Murko (52.), 4:0 
Trebše (60.), 5:0 M. Murko (65.), 5:1 
Petek (66.), 6:1 Trafela (77.).

ZGORNJA POLSKAVA – MARKOV-
CI 3:1 (1:1)

STRELCI: 1:0 Klajderič (14.), 1:1 
Šmigoc (33.), 2:1 Smogavec (59.), 
3:1 Pečovnik (92.).

SPODNJA POLSKAVA – PODVIN-
CI AGROCENTER PTUJ 2:3 (2:1)

STRELCI: 0:1 Dokl (8.), 1:1 Djukič 
(11.), 2:1 Sobotič (39.), 2:2 Svržnjak 
(51.), 2:3 Simonič (82.).

Veteranske lige 
MNZ Ptuj

VETERANI 35 – ZAHOD
REZULTATI 11. KROGA: Hajdina 

– Boč 4:0, Polskava – Podlehnik 7:0, 
Lovrenc – Pohorje Oplotnica 2:3, 
Mons Claudius – Pragersko 2:0.

1. POLSKAVA 11 8 1 2 25:10 25
2. POHORJE OPL. 11 7 2 2 31:15 23
3. MONS CLAUD. 11 7 2 2 25:13 23
4. PRAGERSKO 11 4 2 5 21:17 14
5. HAJDINA 11 4 1 6 18:28 13
6. BOČ -1 11 3 1 7 14:24 9
7. PODLEHNIK 11 2 2 7 11:25 8
8. LOVRENC 11 1 5 5 11:25 8

VETERANI 35 – VZHOD
REZULTATI  11. KROGA: Drava 

Ptuj – Borovci 14:0, Dornava – Gra-
jena 0:3, Prepolje – Bukovci 7:3, 
Skorba – Videm 1:0.

1. DRAVA PTUJ 11 9 1 1 67:14 28
2. SKORBA 11 9 0 2 56:14 27
3. DORNAVA 11 7 0 4 31:22 21
4. VIDEM 11 6 2 3 40:15 20
5. GRAJENA 11 4 2 5 21:27 14
6. PREPOLJE -2 11 3 0 8 17:38 9
7. BUKOVC1 11 2 1 8 13:63 7
8. BOROVCI 11 1 0 10 14:71 3

VETERANI 40
REZULTATI 11. KROGA: Gorišni-

ca – Podvinci 0:3, Tržec – Apače 1:0, 
Markovci – Zgornja Polskava 2:2, Le-
skovec – Ormož 1:4.

1. MARKOVCI 11 7 2 2 29:8 23
2. ZG. POLSKAVA 11 6 4 1 25:13 22
3. ORMOŽ 11 5 2 4 23:21 16
4. TRŽEC 11 4 4 3 18:25 16
5. GORIŠNICA 11 4 2 5 14:15 14
6. PODVINCI 11 3 3 5 18:22 12
7. LESKOVEC 11 2 3 6 17:21 9
8. APAČE 11 2 2 7 13:32 8

Danilo Klajnšek

Nogomet � 3. SNL - vzhod, Štajerska liga, MNZ Ptuj

Neverjeten preobrat Gerečje vasi

Leskovčani končno na domačem igrišču
Ekipa NK Leskovec (na fotografiji) je po letu in pol gostovanj na sosednjih igriščih ponovno začela 
igrati na domačem prenovljenem igrišču. To je na starem mestu, vendar je razširjeno, podaljšano, 
uredili pa so tudi namakalni sistem in polepšali okolico. Sedanje mere igrišča so 96 x 55 m.
Prvo tekmo so odigral z ekipo NK Slovenja vas in jo v lepem vremenu in ob velikem številu gledalcev 
- zbralo se jih je preko tristo - izgubili z rezultatom 0:1. Ob dobri nogometni predstavi z veliko domi-
slenih akcij, predvsem pa v športnem duhu je nogomet v Leskovcu ponovno zaživel.
Po končani tekmi je bil čas za druženje vseh obiskovalcev in igralcev obeh ekip. S složnim načinom 
dela in voljo so Leskovčani pokazali, da se da tudi v malem kraju veliko narediti.
Uradna otvoritev igrišča bo 18. junija, ko bodo odigrali tekmo z NK Mariborom.



Po tradiciji organizacija 
finalnega ali zaključnega tur-
nirja državnega prvenstva v 
kikboksu pripada Klubu boril-
nih veščin Ptuj – soorganizator 
je Kickboks zveza Slovenije. V 
nedeljo smo v dvorani Center 
videli tekmovanje v semi in full 
kontaktu ter predstavitvi glas-
benih form. V tem delu so se 
nekajkrat predstavile državne 
prvakinje v tej plesno-borilni 
veščini, članice skupine Pon 
Do Kwan. Pred finalnim tur-
nirjem na Ptuju sta bila izvede-
na že dva kvalifikacijska turnir-
ja, v Zagorju in Gorici, na vseh 
pa je skupno nastopilo več kot 
300 tekmovalcev in tekmovalk 
iz 30 slovenskih klubov (v slo-
vensko kikboks zvezo je vklju-
čenih 36 klubov, op. p.). Na 
Ptuju se je za naslove državnih 

prvakov borilo 186 posamezni-
kov iz 21 klubov.

Zelo uspešni so bili v vseh 
starostnih skupinah predstav-
niki KBV Ptuj, saj so skupno 
zbrali kar 29 medalj, od tega 
13 zlatih. Državni prvaki so 
postali Timi Sitar, Simon Ka-
isesberger, Vitomir Čurin, 
Luka Vindiš (dva naslova), 
Rok Potočnik, Tadej Valen-
ko, Sabina Kolednik (dva 
naslova), Bojan Kujavec, 
Niko Ritlop, Patrik Šulek 
in Lara Vuzem Vajda. Med 
omenjenimi imata največjo 
težo dva članska naslova Sabi-
ne Kolednik, ki je zmagala v 
kategoriji do 50 in 55 kilogra-
mov. Kolednikova že lep čas 
povečuje zbirko naslovov, ob 
zadnjem pa je povedala: »Zelo 
sem zadovoljna s svojimi bor-

bami in tudi s konkurenco, saj 
je ta vsako leto močnejša. Sama 
si prizadevam za vedno več in 
grem korak za korakom k no-
vim zmagam nasproti.«

Vse te medalje so plod do-
brega dela v ptujskem klubu, 
predvsem pri delu z mladimi. 
Glavni trener KBV Ptuj Vladi-
mir Sitar je uspehe svoje ekipe 
ocenil takole: »Od lanskega dr-
žavnega prvenstva je naš klub 
iz različnih vzrokov zapustilo 
kar nekaj odličnih tekmoval-
cev, vendar imamo kopico 
mladih, ki so se zelo izkazali. Z 
izkupičkom medalj sem zares 
zelo zadovoljen, predvsem bi 
pohvalil za dva naslova v član-
ski konkurenci Sabino Kole-
dnik.«

Uspešni tudi člani 
KBV Ormož

Na zaključnem turnirju DP 
na Ptuju so bili zelo uspešni 
tudi predstavniki KBV Ormož, 
saj so skupno osvojili sedem 
medalj, med temi pet zlatih. 
Dva naslova je osvojil Rok To-
mažič, po enega pa še Matjaž 
Pleh, Nuša Štefančič in Nuša 
Andromako.

David Breznik
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V full kontaktu naslov 
za Bojana Kujevca

Tekmovanje na tatamiju v 
semi kontaktu je potekalo na 
eni strani dvorane, medtem ko 
je veliko gledalcev svoje pogle-
de usmerjalo tudi v ring, kjer so 
potekale borbe v full kontaktu. 
Že iz samega naslova je razvi-
dno, da gre za udarce z rokami 
in nogami s polno močjo. Videli 
smo kar nekaj atraktivnih dvo-
bojev, večina gledalcev pa je 
čakala na zadnji dvoboj v kate-
goriji do 67 kilogramov. V ringu 
sta se pomerila član Kung fu 
kluba Ptuj (ta spada pod okri-
lje KBV Ptuj) Bojan Kujevec in 
Mariborčan Marko Muratovič. 
Slednji ni bil dovolj kvaliteten 
nasprotnik za Kujevca, tako 
da je ta osvojil svoj prvi naslov 
članskega državnega prvaka v 
full kontaktu.

Tekaški klub Maraton in Ter-
me Ptuj so v nedeljo izvedli 10. 
ptujski triatlon, ki je štel tudi 
za slovenski pokal. Skupno je 
v vseh starostnih skupinah od 
otrok do veteranov tekmovalo 
280 tekmovalcev in tekmovalk, 
kar je druga najboljša udelež-
ba, takoj za rekordno iz leta 
2009. Videli smo tako aktivne 
tekmovalce kot rekreativce, ki 
so bili v večini.

Glavni dogodek dneva je bil 
sprint triatlon, ki je zajemal 
750 metrov plavanja, 20 kilo-
metrov kolesarjenja in 5 kilo-
metrov teka. Skupno je bilo 
pri moških prijavljenih 131 
tekmovalcev, pri ženskah pa 
31 tekmovalk. Zmagal je David 
Pleše iz Triatlon kluba Velenje 
s časom 56 minut in 31 sekund 
(za plavanje je potreboval 10 
minut in 20 sekund, za kolesar-
jenje 28 minut in 18 sekund, 
za tek 17 minut in 9 sekund; 
za menjave še dodatnih 41 se-
kund, op. p.). Po zmagi je Ple-
še, ki ga čaka prihodnji konec 
tedna močna tekma v Španiji 
in še vedno upa, da bo izpol-
nil normo za nastop na olim-
pijskih igrah 2012 v Londonu, 
povedal: »Zadovoljen sem s 
svojim nastopom in časom, saj 
sem imel dober mesec težave 
s podplatom. Organizatorji so 
se zelo potrudili, sam pa sem v 
vseh treh disciplinah kljub dež-
ju dobro nastopil.«

V ženskem sprint triatlonu 
je po pričakovanjih zmagala 
Monika Oražem (Triatlon klub 
Inles Riko Ribnica), ki je naj-
bližjo tekmico, Katarino Ogrin, 

prehitela za več kot tri minute. 
Oražmova je serijska zmagoval-
ka različnih ptujskih triatlonov, 
saj je do sedaj zmagala že šest-
krat. Po zmagi je dejala: »Zmago 
sem nekako pričakovala, nisem 
pa pričakovala tako dobrega re-
zultata. Že plavala sem dobro, 

potem sem imela nekaj težav 
pri kolesarjenju, saj sem vozila 
sama, medtem ko sem dobro 
nastopila tudi v teku.«

Ob sprint triatlonu je bil or-
ganiziran tudi super sprint 
triatlon, v katerem sta bila naj-
hitrejša Jaka Kaplan (Triatlon 

Triatlon � 10. Ptujski triatlon

Najhitrejša Oražmova in Pleše

Rezultati:
Sprint triatlon (m):
1. David Pleše (Velenje)
2. Matija Meden (Trisport Alprem)
3. Jaroslav Kovačič (Krško)
31. Matevž Zavec (Maraton Ptuj)
Sprint triatlon (ž):
1. Monika Oražem (Inles Riko Rib-

nica)
2. Katarina Ogrin (Trisport Alprem)
3. Maruša Klemenc (Trisport Al-

prem)
21. Manja Kokol (Maraton Ptuj)

Foto: Črtomir Goznik

Tadej Valenko (KBV Ptuj)

Foto: Črtomir Goznik

... 20 kilometrov kolesarjenja ....

Foto: Črtomir Goznik

... in 5 kilometrov teka.

Foto: Črtomir Goznik

Sprint triatlon zajema 750 metrov plavanja ...

Foto: Črtomir Goznik

Timi Sitar (KBV Ptuj)

klub Inles Riko Ribnica) in Liza 
Uršič (TK Trisport Alprem).

Tekaški klub Maraton je zra-
ven organizacijskih zadolžitev 
imel na startu tudi 12 svojih 
tekmovalcev in tekmovalk, ki 
so nastopili dobro. Za nekate-
re je bil to že deseti nastop na 
ptujskem triatlonu, za nekatere 
pa šele prvi. V sprint triatlonu 
je bil najhitrejši domači tekmo-
valec Matevž Zavec na 31. me-
stu, medtem ko je pri ženskah 
Manja Kokol končala tekmo-
vanje na 21. mestu. Ob omenje-

nih triatlonih sta bila organizi-
rana še triatlon za vsakogar 
in akvatlon za otroke.

Celoten potek jubilejnega 
triatlona, ki ga je pri nastopu 
najboljših malo zmotil dež, je 
iz Tekaškega kluba Maraton 
ocenil Rado Ačimovič: »Deseti 
ptujski triatlon je vsekakor do-
bro uspel, zelo smo veseli tudi 
številčne udeležbe. Skozi vsa ta 
leta smo gradili prepoznavnost 
prireditve na množičnosti, saj 
se je prvega tekmovanja ude-
ležilo okrog 80 nastopajočih, 

medtem ko jih je bilo tokrat 
280. S številom tekmovalcev se 
je prav tako izboljševal organi-
zacijski del tekmovanja. Tokrat 
smo tekmovanje kljub dežju 
izpeljali zelo dobro in naši čla-
ni so se izkazali tako na tekmo-
valnem, kot – glede na odzive 
nastopajočih - tudi organizacij-
skem delu.«

Na 10. ptujskem triatlonu 
so poleg Slovencev sodelovali 
predstavniki iz Italije, Nizo-
zemske in Hrvaške, kar doka-
zuje, da se ga poleg najboljši 
slovenskih tekmovalcev in tek-
movalk radi udeležijo tudi ne-
kateri triatlonci in triatlonke iz 
tujine.

David Breznik

Jadralna sekcija Brodar-
skega društva Ranca Ptuj je v 
sodelovanju z Jadralno zvezo 
Slovenije izvedla tridnevno tra-
dicionalno regato Jadro Ranca 
2011. Potekala je v treh razre-
dih: optimist, laser 4.7 in laser 
radial. Skupno je na ptujskem 
umetnem jezeru v kadetski in 
mladinski kategoriji nastopi-
lo 61 jadralcev in jadralk iz 14 
klubov. BD Ranca Ptuj so za-
stopali Vid Lah, Jure Medved, 
Uroš Judež, Jaka Galun, Jure 
Koren, Jure Korenjak in Samu-
el Plečko.

Organizatorji so izpeljali pet 
plovov; nekateri so potekali v 
skoraj popolnem brezvetrju, 
nekateri pa tudi v močnem 
vetru. Izmed petih plovov se je 
za skupno razvrstitev najslabši 
črtal, v vseh treh kategorijah 
pa je potekal zanimiv boj za 
prestižni prehodni pokal Jadro 

Ranca 2011. V razredu laser 
radial sta bila Žan Luka Zelko 
(BD Sidro) in Vid Lah (BD Ran-
ca) po točkah celo izenačena; 
ker je Zelko dobil dva plova, je 
postal zmagovalec regate. Tudi 
2. mesto je za Laha odličen re-
zultat, ki je dobro izpeljal izbir-
no tekmo za slovensko repre-
zentanco. O uspehu je dejal: 
»Jadral sem zares po svojih naj-
boljšim močeh, zraven vsega 
pa mi je pomagalo tudi dejstvo, 
da razmere na našem Ptujskem 
jezeru dobro poznam. Prav to 
je imelo kar nekaj vpliva, da 
sem dosegel takšen uspeh.«

Zraven Lahovega uspeha 
sta bila v razredu laser radial 
odlična tudi Jure Medved s 5. 
in Uroš Judež s 7. mestom. V 
razredu laser 4.7 so nastopili 
samo trije jadralci, zmagal pa 
je član domačega društva Jaka 
Galun. Najštevilčnejša udelež-

ba je bila v razredu optimist, 
kjer je odlično jadral Liam Orel 
(JK Jadro) in suvereno zmagal. 
Najboljši domači »optimist« je 
bil z 19. mestom Jure Korenjak.

Poleg tekmovalnih uspe-
hov so se člani BD Ranca Ptuj 
izkazali tudi pri organizaciji 
tekmovanja na »ptujskem mor-
ju«. Predsednik Emil Mesarič 
je po tekmovanju povedal: »Z 
nasmeškom lahko rečem, da je 
tekmovanje Jadro Ranca 2011 
zelo dobro uspelo. Dobili smo 
kar nekaj pohval od vseh klu-
bov za organizacijo in izpelja-
vo tekmovanja. Tudi z nastopi 
naših jadralcev sem izredno 
zadovoljen, še posebej dobro 
je v kriterijski regati tekmoval 
Vid Lah.«

Po ptujski regati čaka priha-
jajoči konec tedna na sloven-
ski obali naše mlade jadralne 
upe še ena pomembna kriterij-
ska regata za izbor v slovensko 
kadetsko in mladinsko repre-
zentanco, na vrata katere trka 
tudi nekaj članov BD Ranca iz 
Ptuja.

David Breznik

Jadranje � Jadro Ranca 2011

Vid Lah prijadral do 2. mesta
Rezultati:
Laser radial:
1. Žan Luka Zelko (BD Sidro)
2. Vid Lah (BD Ranca)
3. Tim Podlogar (JK Burja)
Laser 4.7:
1. Jaka Galun (BD Ranca)
2. Jani Lovrič (JK Burja)
3. Blaž Režabek (JK Wild Wind)
Optimist:
1. Liam Orel (JK Jadro)
2. Lara Poljšak (JK Pirat)
3. Peter Janežič (JK Mipc)

Foto: Črtomir Goznik

Mladi jadralci so na ptujskem jezeru tekmovali v vseh pogojih: od 
skoraj popolnega brezvetrja do močnega vetra.

Kikboks � Finale DP na Ptuju

Trinajst naslovov za ptujske, 
pet za ormoške kikboksarje



Milwaukee je največje mesto 
v zvezni državi Wisconsin. Na 
približno 250km2 prebiva okoli 
600.000 ljudi, mesto z okolico pa 
šteje kar 1.750.000 prebivalcev.

Končno je prišla že težko pri-
čakovana sobota, ko sem se z 
ženo nečaka gostiteljskega očeta 
Saro odpravil na izlet v Milwau-
kee. Po slabi uri vožnje sva pri-
spela v 90 kilometrov oddaljeno 
mesto. Sara je predlagala, da naj-
prej obiščeva muzej - Milwaukee 
Public Museum. To je ogromen 
muzej v centru mesta. Tam imajo 
razstavljene raznovrstne zbirke, 
od dinozavrov pa vse do evrop-
ske vasi. Res je prikazanih veliko 
stvari. Ogled celotnega muzeja 
lahko traja kar celo popoldne. 
Sam sem tam preživel dobri dve 
uri. Muzej je razdeljen na več 
sklopov, ki predstavljajo raznoli-
ko kulturo sveta. Trenutno je na 
ogled tudi zbirka mumij, ki priva-
blja velike množice.

Del muzeja je namenjen tudi 
»evropski vasi«. Pred prihodom 
v muzej sploh nisem vedel, da to 
obstaja. Zelo sem bil presenečen, 
ko sem videl to razstavo. Niti 
predstavljal si nisem, da bi našel 
v ameriškem muzeju karkoli slo-
venskega. Vendar sem na svoje 
ogromno presenečenje v Evrop-
ski vasi odkril »slovensko hišo«. 
Res nekaj posebnega. Hiška je 
bila grajena v starejšem stilu. Bal-
kon so krasili rdeči nageljni. Bel 
zid je popestrilo majhno okno, 

ki je obiskovalcem omogočalo 
vpogled v hišo. Majhna sobica 
je bila opremljena z mizo, klopjo 
in krušno pečjo v kotu. Na ste-
nah so bile slike device Marije, 
v kotu pri mizi pa še križ, kar je 
prikazovalo vernost naroda. V 
sobi sta bili še skrinja in zibka. 
Na enem izmed stolov je bila 
postavljena na ogled tudi diato-
nična harmonika. To se je zelo 
dobro dopolnjevalo z glasbo, ki 
so jo predvajali obiskovalcem. 
Ob mojem ogledu slovenske hiše 
so v muzeju predvajali znameni-
to Avsenikovo glasbo.

Tako kot jaz se je marsikateri 
obiskovalec muzeja zadržal ob 
slovenski hiši. Nekatere je za-
nimala arhitektura, nekatere je 
navdušila glasba, nekateri so ob-
čudovali oboje. Občutki so bili 
lepi. Ob ogledu teh znamenitosti 
Slovenije te prevzamejo občutki 
domotožja. Sari sem imel prilo-
žnost razložiti o vsem, kar je bilo 
razstavljeno, in še čem drugem. 
Z mojo predstavitvijo Slovenije 
je bila zelo zadovoljna.

Po ogledu muzeja sva se od-
pravila na kosilo. Ob hrani sva 
veliko govorila o razstavnih ek-
sponatih. Ljudje in živali, ki so 
bili na ogled, so izgledali kot, da 
so živi. Veliko sva imela povedati 
drug drugemu.

Po kosilu sva se nato odpra-
vila še v muzej svetovno znanih 
motorjev Harley Davidson. Ka-
kšne motorje sem tukaj videl! 

Od najstarejšega pa do najnovej-
ših. Ogled muzeja se začne pri 
najstarejših motorjih in konča 
pri zadnjih modelih. Ob tem je 
možno slediti ustni razlagi preko 
prenosnih avdio naprav, ki jih 
obiskovalci dobijo na recepciji. 
Prvi motor Harley Davidson so 
izdelali že davnega leta 1903. Za-
čeli so v delavnici, veliki le nekaj 
kvadratnih metrov. Vsako leto so 
svoje motorje nato izboljševali 
in izpopolnjevali. Podjetje se je 
hitro širilo. Izdelovali so, in to še 
zmeraj počnejo, skoraj neuničlji-
ve motorje za potrebe policije, 
vojske, a tudi za navadne moto-
riste. Harley Davidson je postal 
sinonim kvalitete in ameriškega 
inženiringa.

V muzeju so predstavljeni tako 
cestni dirkalni motorji kot tudi 
tisti za »offroad«. Večina ljudi 
pozna Harley Davidson po nji-
hovih čoperjih. Tudi te sem imel 
priložnost videti v muzeju. Bili 
so vseh oblik in velikosti. Prava 
paša za oči nas malih motoristov. 
Videl sem tiste z vgrajenimi radii, 
pa tudi tiste namenjene počasni 
in umirjeni vožnji po prerijah. 
Nekaj je tudi takih zelo nenava-
dne oblike.

Dandanes je zelo malo stvari 
na motorjih izdelano ročno, ve-
liko večino izdelajo računalniško 
vodeni stroji. Ogrodje motorjev 
varijo roboti, kar pomeni mno-
go krajši čas izdelave motorja. 
Tudi stroški so manjši. Harley 
Davidson je eno izmed najnapre-
dnejših podjetij, saj vključujejo v 
izdelavo motorjev moderno teh-
nologijo in nove procese.

Po vrnitvi domov sem zbral 
misli in ugotovil, da je izlet v Mil-
waukee zelo dobro uspel. Videl 
sem mesto ter veliko zanimivosti, 
ki se ji bom še dolgo spominjal. 
Upam, da si bom lahko ogledal še 
druge znamenitosti v teh krajih.

Prišel je nov teden, teden, ko 
se praznuje prvi maj. Tukaj pra-
znujejo praznik dela septembra, 
ne maja, vendar niti približno 
tako kot v Sloveniji. Američani 
proslavijo svoj praznik dela le z 
dela prostim dnevom, ko se po-
dajo v naravo ali srečajo s prija-
telji. Tukaj v bližini, v Chicagu, 
so leta 1. maja 1886 s silo zatrli 
delavske upore. Delavci so takrat 
zahtevali osemurni delavnik, od-
mor za malico in druge pravice. 
Dandanes v ZDA ni nikjer kre-
sovanj, nihče nima v gumbnici 
nageljna, nikjer ni nobenih zbo-
rovanj. Tudi majskih dreves ne 
postavljajo. Tukajšnji prebivalci 
si ne morejo zamisliti, da se pri 
nas na prvi maj – na sam praznik 
– igrajo budnice po mestih in 
vaseh.

To je še en pokazatelj kako ra-
znolika je svetovna kultura, ter 
dodaten razlog za ohranjanje in 
vzpodbujanje raznolikosti na 
svetu.

Aljaž Jelen,
Sheboygan Falls – 

Podlehnik
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Piše: Aljaž Jelen � Pismo iz Amerike (23. del)

Dolgo pričakovan izlet v Milwaukee
Že dalj časa sem si želel obiskati Milwaukee ter se razgledati po mestu in okolici.

Od tod in tam
Dornava � Velikonočne delavnice

Otroci in starši skupine Pikapolonice iz vrtca 
Dornava so pripravili skupaj s TED Lukari iz Dor-
nave prijetno popoldansko druženje ob izdelova-
nju velikonočnih izdelkov. Izdelovali so velikonočne 
aranžmaje, gnezda in piščančke, marmorirali jajčka, 
barvali piščančke iz mavca in še veliko več. Jajčka smo 
tudi izpihali in lupino pobarvali. Izpihana jajčka pa 
smo uporabili in zadišalo je po palačinkah. Za prijetno 
druženje in sodelovanje se zahvaljujemo TED Lukari, 
saj so za delavnice poskrbeli tudi z materialom in otro-
ke počastili s palačinkami in sokom … Takšnega sode-
lovanja se veselimo tudi v bodoče.

Vzgojiteljice skupine Pikapolonice

Videm � Postavili majsko drevo

V Vidmu pri Ptuju so, kot je v navadi, zadnji dan 
v aprilu postavili majsko drevo oziroma mlaj. 
Sečnja, prevoz, okrasitev in postavitev mlaja so že 
tradicionalna domena domačih gasilcev. Tudi letos 
so se izkazali, saj so poskrbeli, da so izbrali veliko in 
pokončno drevo in ga varno spravili iz gozda. Seveda 
so morali do postavitve nanj tudi paziti, da drevesa ne 
bi kdo poškodoval ali celo ukradel. Postavitve mlaja 
se je kljub tipično aprilskemu muhastemu vremenu 
udeležilo mnogo gledalcev, ki so se lahko po koncu pri-
reditve okrepčali z dobro hrano in pijačo. Postavitev 
so z glasbo iz harmonik pospremili ljudski godci KD 
Videm - in sramežljivi sončni žarki. Majsko drevo ima 
mnogo simbolov. Nekateri ga postavljajo kot simbol 
moči, pokončnosti in rasti delavskega gibanja, drugod 
se mlaj postavlja kot simbol prehoda mladih fantov v 
polnoletnost, ponekod predstavlja konec sečne sezone, 
spet drugod pa simbol pomladi in še kakšen pomen bi 
verjetno lahko našli.

Laura Rožman

Žetale � Zaključek bralne značke

Bralna značka letos praznuje svoj 50. rojstni dan. 
Pridne bralce žetalske osnovne šole je ob zaključku le-
tošnje bralne sezone obiskal slovenski pesnik, pisatelj, 
dramatik, igralec in prevajalec Andrej Rozman Roza. Z 
literarno-gledališkim nastopom je spravil v dobro voljo 
vse učence šole, pridni bralci pa so uživali še v razgovo-
ru z njim. Učencem, ki so osvojili bralno značko – teh 
je bilo letos kar 73 – je podelil priznanja. Anemari Cep, 
Tjaša Polajžer in Anja Skledar iz drugega razreda so 
prebrale in predstavile dobrih sto knjig, za kar so iz rok 
knjižničarke prejele še knjižno nagrado. Barbara Buk-
šek, Petra Bračević, Tea Gajšek in Janja Peklič iz devete-
ga razreda pa so osvojile laskavi naziv zlate bralke.

Saša Peršoh

Foto: Saša Peršoh

Foto: Laura Rožman

Foto: arhiv vrtca

Foto: Aljaž Jelen

Panorama Milwaukeeja

Foto: M. Ozmec

Eden izmed nenavadnih motorjev v muzeju

Foto: M. Ozmec

Pred slovensko hišo v muzeju v Milwaukeeju

Foto: M. Ozmec

Preizkusil sem tudi nekaj motorjev Harley Davidson



Nekateri ljudje se velikih 
mest hitro naveličajo in tudi 
meni je po nekaj dneh po-
stalo pretesno, zato sem se 
odločil premakniti rit v Ta-
urango. Načinov prevoza je 
na Novi Zelandiji res veliko 
in tudi cene se spreminjajo 
glede na datum in kraj rezer-
vacije. Ker pa se meni ni mu-
dilo, sem se odločil potovati 
kar na štop.

Priznati moram, da nisem 
bil čisto prepričan, kako stvar 
tukaj poteka, saj ima vsaka 
dežela svoje zakonitosti, hkra-
ti pa slišiš nešteto takšnih in 
drugačnih zgodb o štoparjih, 
ki so velikokrat tudi resnične, 
a če bi se za vsako stvar seki-
ral vnaprej, verjetno nikoli ne 
bi upal niti iz hiše, kaj šele na 
letalo … Težava pri velikih me-
stih je, da vpadnice po navadi 
vodijo v vse smeri, zato je tež-
ko najti osebo, ki gre na tvojo 
destinacijo. Več kot polovico 
stvari sem pustil pri znancu v 
Aucklandu, vzel manjši nahrb-
tnik ter šotor in se odpravil. Iz 
kartona platoja piva, ki sem ga 
pridno žulil ves teden, sem si 
naredil štop tablo z napisom 
'jug' in se postavil na najbližjo 
vpadnico, trdno odločen, da 
več kot dve uri ne mislim ča-
kati. Po slabe pol ure mi ustavi 
neki vodovodar in zapre ves 
promet, saj so kombiji tukaj 
malo večji kot v Evropi, in pre-
den sva se z možakarjem razu-

mela, kdo kam gre, je minilo 

kar nekaj časa, ki so ga Kiviji 

mirno prenesli. Kiviji imajo 

namreč zelo specifičen naglas, 

govorico in dialekt, zato se je 

treba malce navaditi na njih. 

Govorijo pa hitro in nerazu-

mljivo, kot kakšni nabriti fi-

nančni svetovalci, ko ti hočejo 

podtakniti prepis premoženja 

na ženo. Na žalost ni šel prav 

daleč in me je pustil kar na 

tako imenovani hitri cesti, kjer 

se lahko tudi štopa.

Glavna cesta je na Novi Ze-

landiji vedno dvopasovnica in 

ima na vsaki strani odstavni 

pas, kjer se lahko brez pro-

blema štopa, ustavi ali gre na 

stran. Moja naslednja stranka 

je bil bivši gasilec Guy, ki me 

je vlekel s sabo kakih 150 km, 

imel pa je tako razrit avto, da 

bi lahko delal reklamo za avto-

odpad. Bilo je še razmeroma 

zgodaj tisti dan in možak me 

je kar povabil k sebi domov, 

najprej na kavo, nato na pivo, 

ker pa žene še ni bilo doma, je 

naredil kosilo kar za oba. To se 

mi še nikjer ni zgodilo … Kar 

žal mi je bilo, ko sem se moral 

posloviti in se spet postaviti 

na cesto.

Po nekaj minutah med dru-

gimi avtomobili zagledam 

tudi policijski avto, ki je začel 

počasi zavirati in zavijati proti 

meni. Nervozno sem začel ne-

kaj štorati po telefonu, kot da 

ga ne vidim, pa ustavi možak 

v uniformi tik poleg mene, 

odpre šipo in me nadere, ali 

mislim ves dan stati tam ali se 

bom spravil v avto. No, tudi 

policist mi še nikoli ni ustavil 

na štop, sem pa veliko izvedel 

o njihovem sistemu dela, orga-

nizaciji ter tudi o njihovih pla-

čah, ki jih bom raje zamolčal, 

saj so številke malce nerealne 

za naše razmere. Predvsem ka-

zni so veliko nižje kot pri nas, 

najvišja omejitev hitrosti pa 

je 100 kilometrov na uro, ki 

lahko odstopa zgolj za 5 km/h, 

nad to mejo pa avtomatsko ka-

siraš položnico, tudi če si sam 

papež. Novozelandski policisti 

veljajo namreč za ene najbolj 

poštenih na svetu in niti na 

misel ti ne sme priti, da bi po-

nudil kakšno modro kuverto 

ali dogovor pod mizo, saj boš 

pristal za rešetkami brez vpra-

šanj.

Možak me je pripeljal do 

bajte v Taurangi, kjer sem se 

za teden dni vselil v skupnost 

samih Južnoameričanov. Ta-

uranga je obalno mesto, kjer 

se predvsem decembra tare 

turistov, a jih sedaj hvalabogu 

zaenkrat ni bilo videti. Glavni 

gazda je bil Čilenec Marcelo, 

s katerim sva se hitro ujela, 

skupnost z vseh vetrov pa ni 

bila velika, morda kakšnih 25 

ljudi. Vsi so prišli s trebuhom 

za kruhom, predvsem zanimi-

vi pa so bili Argentinci. Njihov 

vsakdan je izgledal tako, da so 

vstali okoli dvanajste ure, ko 

je bilo treba pojesti zajtrk. Po 

zajtrku so delali plan za ves 

dan, ki je bil sicer vedno enak, 

nato so si naredili kosilo. Po 

kosilu so se odpravili v mesto 

na agencijo za delo povprašat, 

ali je kaj novega glede zapo-

slitve, nato so po dveh urah 

spet postali lačni. Po vnovič-

nem obroku so šli v trgovino 

po pivo, spili vsak tri do štiri 

pločevinke, nato pa jih je spet 

prijela lakota. Načrti za zvečer 

so terjali spet nekaj alkoholne 

tekočine, in preden so se od-

pravili v nočno življenje, so 

si okoli enajste zvečer še pri-

pravili hiter obrok. Vsakdo ve, 

da je po prežurani noči pred 

spanjem treba še nekaj pojesti 

in tudi vrli Argentinci so si na 

hitro še skuhali eno dozo. Pol-

na kuhinja je bila vedno prilo-

žnost tudi za moj krožnik, tako 

da so mi ostali v lepem spomi-

nu …

Nadaljevanje prihodnjič
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Torek, 10. maj
Danes goduje Izidor.
Danes je svetovni dan možganske kapi.
1497 se je italijanski pomorščak Amerigo Vespucci odpravil na svoje 
prvo potovanje v novi svet. Po njem je dobila Amerika svoje ime.
1526 so Turki pod vodstvom sultana Sulejmana I. zavzeli Budimpe-
što.
1878 se je rodil nemški politik Gustav Stresemann, v letih 1923 do 
1929 nemški zunanji minister, leta 1925 dobitnik Nobelove nagrade 
za mir.
1933 so na Opernem trgu v Berlinu po zgledu inkvizicijskega sežiganja 
krivovercev na velikanski grmadi sežgali 25.000 knjig, ki so jih razgla-
sili za nenemške.
1940 je Nemčija napadla Belgijo, Nizozemsko in Luksemburg, istega 
dne je postal predsednik britanske koalicijske vlade Winston Chur-
chill.
Sreda, 11. maj
Danes goduje Žiga.
330 je bil posvečen Konstantinopel, edino mesto, ki leži na dveh celi-
nah. Ime je dobilo po ustanovitelju.
1189 se je nemški cesar Friderik Barbarossa s 100.000 možmi odpra-
vil na tretjo križarsko vojno.
1720 se je rodil nemški plemič in pustolovec Karl Hieronymus Mün-
chausen , po slovensko je znan kot »lažnivi Kljukec«.
1811 sta se v Siamu rodila Čang in Eng, prva znana siamska dvojčka.
1854 se je rodil Ottmar Mergenthaler, ki je leta 1884 izdelal »linotyp«, 
tiskarski stavni stroj, podoben pisalnemu za strojno postavljanje črk.
1904 se je rodil španski slikar Salvador Dali, vodilni predstavnik nad-
realizma v slikarstvu. 
1974 je potres v Sichuanu na Kitajskem zahteval 20.000 življenj.
Četrtek, 12. maj
Danes goduje Pankracij.
Danes je dan medicinskih sester.
1664 so v Versaillesu prvič uprizorili Molierovo komedijo Tartuffe.
1803 se je rodil nemški kemik Justus von Liebig, eden največjih učite-
ljev kemije vseh časov. 
1828 se je rodil angleški slikar in pesnik Dante Gabriel Rossetti Bil je 
soustanovitelj in najpomembnejši član bratovščine prerafaelitov, to je 
slikarjev pred Rafaelom.
1842 se je rodil francoski skladatelj Jules Massenet, ki je znan po ope-
rah Werther, Thais in Manon.
1899 je umrl francoski dramatik Henry Becque.
1906 se je rodil ameriški geolog William Maurice Ewing. Leta 1956 je 
ugotovil, da se podmorski greben sredi Atlantika nadaljuje okrog Afrike 
v Indijski ocean in okrog Antarktike v Pacifik ter tako ustvarja pas okoli 
sveta.
Petek, 13. maj
Danes goduje Servacij.
Danes je svetovni dan pravične trgovine in svetovni dan hiper-
tenzije (previsok krvni tlak).
1598 so v Nantesu, pristanišču ob ustju Loare v vzhodni Franciji, pod-
pisali nantski edikt, s katerim so vzpostavili v Franciji versko strpnost.
1717 se je rodila nemška cesarica, češka in madžarska kraljica Marija 
Terezija.
1792 se je rodil Pij IX., papež z najdaljšim pontifikatom – 31 let in 7 
mesecev.
1810 je Janez Nepomuk Primic v Gradcu ustanovil Slovensko društvo, 
ki si je zastavilo nalogo odpraviti brezbrižnost do materinščine. 
1898 se je rodila v Mačah gledališka igralka Vika Podgorska, s pravim 
imenom Hedvika Čus-Nučič.
1941 je prišlo na Mali gori blizu Ribnice do prvega spopada po italijan-
ski okupaciji Slovenije med člani TIGR-a in italijansko vojsko. 
Sobota, 14. maj
Danes goduje Bonifacij.
Mučenca Bonifacija skupaj s Pankracijem in Servacijem, pone-
kod tudi z Zofijo, častijo kot »ledenega moža«.
1643 je sedel na francoski prestol »sončni kralj« Ludvik XIV., ki je s 
svojo vladavino zaznamoval ne le Francijo, ampak tudi vso Evropo ti-
stega časa.
1686 se je rodil nemški fizik Gabriel Daniel Fahrenheit, izumitelj prve-
ga resnično zanesljivega termometra.
1727 se je rodil angleški slikar Thomas Gainsborough, eden najpo-
membnejših portretistov in krajinarjev 18. stoletja.
1771 se je rodil najbolj znan utopični socialist Anglež Robert Owen.
1796 je angleški podeželski zdravnik Edward Jenner prvič opravil po-
skusno cepljenje proti črnim kozam.
Nedelja, 15. maj
Danes goduje Zofka.
Danes je svetovni dan družine, svetovni dan podnebnih spre-
memb, svetovni dan oporečnikov in dan Slovenske vojske.
1567 je bil krščen italijanski skladatelj Claudio Monteverdi.
1768 so Francozi kupili Korziko od Genove.
1820 se je rodila angleška medicinska sestra Florence Nightingale, 
pionirka v strokovnem šolanju bolniških negovalk.
1955 so na Dunaju podpisali avstrijsko državno pogodbo.
1966 je vodja KP Kitajske Mao Zedong sprožil z okrožnico CK kulturno 
revolucijo. 
1868 se je rodila v Ljubljani slovenska gledališka igralka Zofija Bor-
štnik, Zvonarjeva. 
1881 je cesarsko-kraljevo namestništvo v Trstu potrdilo pravila Dru-
štva slovenskih učiteljev.
Ponedeljek, 16. maj
Danes goduje Janez.
1703 je Peter I. Veliki na Zajčjem otoku v ustju Neve položil temeljni 
kamen Petropavlovske trdnjave, okrog katere so začeli graditi novo me-
sto – Sankt Peterburg.
1905 se je rodil ameriški filmski igralec Henry Fonda. Umrl je leta 
1992.
1934 so teniškim igralkam v Wimbledonu dovolili nositi kratke hlače.
1943 so Nemci v varšavskem getu zaključili policijsko akcijo, v kateri 
so od 19. aprila pobili skoraj vse Žide.
1948 so za prvega predsednika Izraela izvolili Cheima Weitzmanna.
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Avtoštop
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Lokalna policijska postaja v Taurangi
Foto: D. Zorec

Epicenter dogajanja v Tau

Foto: D. Zorec

Poletno okrašen trg za božič

€E-račun je izdan v standardni 
elektronski obliki in skladno z za-
konskimi predpisi enakovredno 
zamenjuje račun v papirni obliki, 
ki ga izdajatelj računa izda svoje-
mu dolžniku – prejemniku raču-
na. To v praksi pomeni, da računa 
(oz. položnice) več ne prejmete v 
papirni obliki po pošti, temveč v 
elektronski obliki kar v vašo elek-
tronsko banko.

Obliko plačevanja z e-računi so 

razvili, da uporabnikom omogoči 
prihranke v času (ni treba čakati 
na račun in s tem nato obiskati 
banke za plačilo), omogoča niž-
je stroške (plačilo za opravljeno 
transakcijo je nižje kot plačilo 
na bančnem okencu in da sploh 
ne omenjamo iskanja parkirišča 
v okolici banke in vseh drugih 
nevšečnosti), poenostavi se pla-
čevanje računov (sam e-račun 
omogoča, da le z nekaj kliki pla-

čate prejet e-račun), hkrati pa re-
šitev predstavlja tudi napredek iz 
ekološkega vidika (saj se računi 
več ne tiskajo na papir, ne po-
trebujejo distribucije, uporabi se 
manj papirja ipd), plačilni nalog 
se enostavno oblikuje samodej-
no iz e-računa (že sama vsebina 
je tako oblikovana, da se e-račun 
s preprostim klikom preoblikuje v 
obrazec za plačilo računa v elek-
tronski banki, kar pomeni, da ni 
treba vpisovati podatkov).

Prav tako samodejna priprava 
plačilnega naloga zmanjša napa-
ke ročnega vnosa in posledično 
nepotrebnih reklamacijskih po-
stopkov v vaši banki, omogoča 
enostavno plačevanje kjerkoli in 
kadarkoli, pregled prejetih raču-
nov in njihovih statusov na enem 
mestu (ni več treba zbirati in »da-
jati na kup« mesečne položnice, 
saj so vse avtomatsko na enem 
mestu), sistem izmenjave e-ra-
čunov pa deluje 24 ur na dan in 
365 dni v letu.

Komitenti banke se lahko naro-

čijo na prejem e-računov pri izda-
jateljih (torej pri podjetju, ki izdaja 
račune in je seveda vključeno v 
sistem e-računov) ali neposredno 
preko elektronske banke, ki jo 
uporablja komitent (seveda če je 
elektronska banka vključena v že 
omenjeni sistem).

Trenutno so v sistem e-računov 
vključena elektro podjetja, mobil-
ni operaterji, nacionalni operater 
in nekaj drugih podjetij ter dolo-
čene spletne trgovine (seveda 
gre za podjetja, ki imajo veliko 
kupcev in s tem mesečno izdajo 
veliko število računov).

Sama prijava in odjava ter 
posredovanje e-računov v ele-
ktronsko banko je brezplačno, 
medtem ko je strošek nakazila 
(torej dejansko plačilo e-računa) 
običajno enak navadnemu plači-
lu preko elektronske banke.

V današnjem bančnem kotičku 
smo predstavili e-račun, ki bo v 
prihodnosti prav gotovo odigral 
pomembno vlogo pri samem na-
činu plačevanja obveznosti.

Mitja Farič

Bančni kotič€k

E-račun
Zbiranje položnic čez celoten mesec ter kasnejše 
plačilo na banki je še zmeraj precej razširjena oblika 
plačevanja rednih mesečnih obveznosti (kot so ogre-
vanje, odvoz smeti, elektrika ipd). Čedalje bolj prilju-
bljena oblika plačevanja navedenih obveznosti pa je 
elektronsko, v obliki e-računa. Kaj sploh je, kakšne 
so prednosti in druge lastnosti, pa vam bomo razkrili 
v današnjem bančnem kotičku.



tivnosti.
Zelo pomembno je prepre-

čevanje kronične utrujenosti, 
saj to stanje močno vpliva na 
kakovost našega življenja. Po-
znati moramo svoje telo in biti 
kritični do svojih zmogljivosti. 
Znaki kronične utrujenosti: 
huda utrujenost, ki je ne po-
čitek ne spanje ne ublažita in 
onemogoča osnovne življenj-
ske dejavnosti, bolečine v žre-
lu, bolečine v mišicah, boleči-
ne v sklepih, glavoboli, motnje 
spomina in koncentracije.

Kaj storiti, da se izogne-
mo utrujenosti?

Poskrbeti moramo za redno 
telesno aktivnost, gibanje na 
svežem zraku, ki izboljša raz-
položenje in telesno odpor-
nost. Pomembna je prehrana. 

Izvirnost, unikatnost 
in luksus

Pri Citroenu se gospodarske krize otepajo 
na prav poseben način. Ko večina avtomobil-
skih proizvajalcev varčuje na vsakem koraku 
in razvija predvsem racionalne in ne preveč 
žlahtne modele, ker se bojijo, da se za luksus 
nihče ne bo zmenil, Francozi na veliko širijo 
svojo družino DS, ki je namenjena kupcem z 
izbranim oziroma prefinjenim okusom. DS5 
zato preseneča in tudi zapeljuje na vsakem 
koraku.

Ko pogledam statistiko, je voznikov, ki želijo 
brez odrekanja povezati avtomobilske užitke z 
vsakdanjim življenjem, očitno dovolj, in če bi 
toliko izvirnosti svojim avtomobilom namenjal 
kateri izmed premijskih nemških proizvajalcev, 
bi bili ti verjetno razprodani za leto ali več, Citro-
en pa bo moral za preboj med žlahtne znamke 
vložiti še veliko truda, denarja ter pri takem po-
četju tudi vztrajati.

Citroenov izbor črk DS ni naključen, ker se 
naslanjata na dediščino znamke, ki ju je nosil 
za tisti čas revolucionaren avto. Imel je samo-
svojo obliko, ki je sledila zakonom aerodina-
mike, hidravlično vzmetenje in ostalo sodobno 
tehniko. In (vsaj) tak želi biti tudi DS5 kot simbol 
inovacij, stila in tehnologije.

Največji DS tudi precej odstopa od svoje 
osnove, saj je od limuzinskega C5 krajši kar za 

trideset centimetrov. Pri krojenju zunanje podo-
be so se Francozi naslanjali na leta 2005 poka-
zano študijo C sport lounge. Sprednji del pre-
more veliko kromiranih dodatkov, ne manjkajo 
niti svetila v tehnologiji LED-diod, nad katerimi 
se bohoti dolga kromirana linija, ki spominja na 
golf palico. DS5 se ponaša tudi z ogromno od-
prtino za dovod zraka ali široko kromirano okra-
sno masko, v katero je vgrajena dvojna puščica, 
ki kaže na pripadnost družini DS. Na zadku ni 

prav ničesar odvečnega, kar bi kazilo celostno 
podobo avtomobila, le v zadnji odbijač vgrajena 
dva izhoda izpušnih cevi in s spojlerjem deljeno 
zadnje steklo dajejo vedeti, da ponujeni pogon-
ski stroji niso ravno za umirjene voznike.

Notranjost tega citroena je iz drugega sveta, 
saj nekaj tako neobičajnega še nisem videl. 
Prostor za voznika je bil zasnovan okoli voznika, 
zato je kokpit nekoliko obrnjen proti njemu in 
ločen od sopotnika. Položaj pri sedenju pome-
ni kombinacijo drže pri kupeju in limuzini, bolj 
navpično nameščen volan pa spominja na le-
talskega. Upravljalna stikala so zbrana na dveh 
osrednjih konzolah, ena je spodaj in ena na 
stropu, v obliki potisnih oziroma vrtljivih gum-
bov in posebnih klecnih stikal, ki se znova na-
slanjajo na letalstvo.

Naj še omenim, da DS5 ponuja tako imeno-
vano scensko uprizoritev vožnje. Notranja osve-
tlitev z LED-diodami namreč postopno osvetlju-
je potniški prostor. Ko pritisnete gumb za zagon 
stroja, se pokaže prosojni zaslon projektorja za 
prikaz podatkov na vetrobranskem steklu, kjer 
se v voznikovem vidnem polju v barvah proji-
cirajo informacije, pomembne za vožnjo. Tudi 
številke na zaslonih in kazalcih postanejo vidne 
šele takrat, ko začnemo vozilo uporabljati.

Pri DS5 je svojo premiero dočakala tudi teh-
nologija Hybrid 4, ki združuje prednosti dizel-
skega motorja (nizka poraba, motorni navor) 
in „prijaznost“ električnega pogona, saj ta ne 
onesnažuje ozračja. Taka motorna kombinato-
rika ponuja najvišjo skupno moč 200 KM, šti-
rikolesni pogon, vožnjo na elektriko po urbanih 
naseljih, funkcijo za povečanje moči pri izda-
tnem pospeševanju in nizke izpuste ogljikovega 
dioksida 99 gramov na kilometer vožnje.

Nišni citroen je opremljen še z elektronskim 
nadzorom pogona, ki je povezan s sistemom za 
nadzor stabilnosti ESP, ponuja tudi storitev eTo-
uch (vključuje klic v sili in pomoč na cesti z loka-
lizacijo vozila), ki omogoča stalno povezavo vo-
zila z najbližjim servisnim oziroma varnostnim 
centrom, s tem da bo taka storitev na voljo le v 
izbranih državah, kjer se bo vozilo prodajalo.

V DS5 so Citroenovi strokovnjaki vgradili tudi 
dve novi funkciji pri tej znamki: obdelavo po-
snetkov iz kompaktne kamere, vgrajene v notra-
nje vzvratno ogledalo, ki omogoča samodejno 
upravljanje dolgih luči, torej samodejni vklop in 
izklop dolgih luči glede na osvetlitev in okoliški 
promet, pa tudi naslednjo generacijo opozorilni-
ka nenamerne spremembe voznega pasu.

Ekskluzivna linija DS5, ki jo že sedaj sesta-
vljata DS3 ter DS4, se bo proizvajala v Franciji 
in prodajala po vsej Evropi, a bodo pri Citroenu 
kot globalnem izdelovalcu vozil prisotni tudi na 
Kitajskem. Tretji član družine DS bo k nam za-
peljal januarja prihodnje leto.

Danilo Majcen
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Ledeni možje letos bolj zgodaj
Pretekli teden smo se soočili s tremi zelo hladnimi ju-

tri, ki so prinesla tudi slano. Mnoge rastline  so bile po-
škodovane, saj je topel začetek aprila mnoge premamil 
in je na vrtovih posajenih že veliko vrtnin, ki v tem času 
še ne bi smele biti. Kot vidite, so imele naše mame in ba-
bice vendarle prav: pred ledenimi možmi se na prosto 
ne sadijo toploljubne rastline, kot je tudi nizek fižol. Še 
en pregovor sem našla: Saditi fižol na Florjana je dovolj 
zarana. Sveti Florjan praznuje 4. maja, in če bi bil fižol 
takrat posejan, potem ga mraz zdaj še ne bi zmotil. Ja, po 
toči zvoniti je prepozno. Vprašanje je, kaj narediti sedaj.

Fižol se sicer lahko dokaj dobro obraste, zato je potrebno 
teden ali dva počakati. Pomagamo pa mu lahko že zdaj takoj 
s pripravki z izvlečkov morskih alg, ki jih dobite v vsaki bolje 
založeni trgovini. Rastline z njimi zalijemo tako, da omočimo li-
ste in pride pripravek tudi v korenine. Prerahljamo zemljo oko-
li rastlin in rastline ogrnemo. Namesto pripravkov iz alg lahko 
uporabite čaj iz cvetov regrata. Večina je sicer že odcvetela, a 
mnogi cvetovi se še vedno najdejo po travnikih. Vzamemo 200 
g cvetov in 10 l deževnice. Ne uporabljati vode iz vodovoda. Na-
mesto deževnice je lahko voda iz domačega studenca, potoka 
ali mlake, ki jo precedimo. Regratove cvetove prelijemo z vrelo 
vodo, ne pa damo vanjo. Tla okoli rastlin lahko zalijete tudi s 
pripravkom iz baldrijanovih listov ali cvetov.

Ponekod je nekoliko poškodovan tudi krompir. Na večjih 
površinah najprej uporabite pripravke iz aminokislin, ki vse-
bujejo tudi kalij (protifert s kalijem). V nadaljevanju pa samo 
pozne sorte, ki jih boste skladiščili, prvič zavarujte z ustreznim 
sredstvom za varstvo rastlin. Domač pripravek za varstvo pred 
krompirjevo plesnijo si lahko naredite iz cvetov rmana, listov 
drobnjaka, bezga ali žajblja. Podobno naredite tisti, ki ste že na 
prosto sadili plodovke. Uporabo aminokislin, pripravkov iz alg 
ali domačih pripravkov za povečanje odpornosti rastlin upora-
bite po petih do sedmih dnevih še enkrat.

Sadike plodovk je smiselno presajati šele v naslednjem te-
dnu, vendar se pred tem prepričajte, kakšno bo vreme. Zemlja 
je še vedno izredno hladna, zato okoli rastlin namestite slamo 
ali seno, da bo koreninski sitem na novo posajenih rastlin na 
toplem, zalijte pa jih tudi z regratovim čajem. Paradižnik sadi-
mo na razdaljo 70 cm med vrstami in vsaj 50 cm v vrsti. Le 
tako bo ostal nasad zračen in se bo hitro sušil kasneje, ko bodo 
rastline odrasle. Že s tem lahko zmanjšamo nevarnost okužbe 
in bolezni. Prostor vmes pa lahko zapolnite s sajenjem sadik 
solate in setvijo solate berivke. Ob paradižnik posadite še 
baziliko. Poleg tiste z bleščeče zelenimi listi poznamo še več 
drugih bazilik, ki imajo manj težav v vlažnem in deževnem vre-
menu, mogoče se boste raje odločili za sveto ali tajsko baziliko. 
Meni pa se zdi najodpornejša kar tista, ki jo prodajajo vrtnarji 
za sajenje v balkonska korita. Bazilika dvigne odpornost vsem 
plodovkam, tako paradižniku kakor papriki, predvsem pa buč-
nicam: kumaram, bučam in bučkam. Pa še lep okras na vrtu 
je. Poleg jajčevca pa posadite kakšno kapucinko ali ognjič, da 
bosta odganjala koloradskega hrošča.

Šele zdaj je tudi čas za sajenje visokega fižola. Do sedaj je bilo 
še prezgodaj.

Mnogi se že pritožujejo, da peteršilj ni vzkalil. Bilo je prehla-
dno in zdaj je še premokro. Posejte ga komaj zdaj, pri vrtnarjih 
pa kupite kakšno sadiko, da boste imeli mlado listje čim prej. 
Peteršilj sejemo tako, da je seme komaj malo pokrito z zemljo, 
gledati mora še malo iz zemlje. Če je popolnoma v zemlji, kali 
izredno slabo, če pa je zemlja mokra, pa še slabše. Po setvi ga 
samo z grabljami potisnemo ob zemljo, ne pokrivamo ga po-
polnoma,. Boste videli, veliko bolje bo kalilo. Enako velja za ko-
renček, a je le-ta na kaljenje v temi nekoliko manj občutljiv.

Pazite koristne žuželke
Sadno drevje, pa tudi mnoge rastline na vrtovih že lepo 

cvetijo. Mnogi čutite potrebo, nekateri pa ste tudi že opazili 
prve škodljivce. Tudi če uporabljate sredstva, ki naj ne bi ško-
dila čebelam, je nujno, da upoštevate naslednje napotke, da 
ne boste tem pridnim delavkam naredili škode. Pa niso samo 
čebele tiste, ki jih moramo varovati, še številni druge koristne 
žuželke nam lahko zelo uspešno pomagajo na vrtu, da bodo 
naše rastline zdrave in brez škodljivcev. Zato je potrebno sred-
stva za varstvo rastlin brez izjeme uporabljati pozno zvečer, ne 
pozno popoldan, in v vremenu popolnoma brez vetra. Poleg 
tega dosledno pred njihovo uporabo pokosite vso cvetočo po-
drast, to pomeni tudi travo, plevele, skratka vse, kar cveti, tudi 
pod okrasnim grmičevjem. Pogosto na to pozabimo, potem pa 
škodujemo čebelam tam, ne na samem drevju, ki še ne cveti. 
Še nekaj: mnogi menijo, da koristnim žuželkam tako imenova-
ni ekološki, biološki ali kakorkoli jih že imenujemo, pripravki 
niso nevarni. Ravno tako so nevarni, če padejo neposredno 
nanje, zato tudi z njimi škropimo, tudi eno samo rožico ali vr-
tnico, samo takrat, ko res na njej ni prisotnih koristnih žuželk, 
predvsem čebel.

Miša Pušenjak

Moje cvetje

Zdravstveni nasveti

Utrujenost je stanje izčr-
panosti in zmanjšane spo-
sobnosti za telesno in um-
sko delo. Občasno jo občuti 
vsak človek in nikakor ni ve-
dno znak bolezni. Pogosto je 
posledica stresa, pomanjka-
nja počitka, slabih življenj-
skih navad in enoličnega, 
obremenjujočega dela. Kro-
nična utrujenost pa zahteva 
obravnavo zdravnika.

Vzroki utrujenosti so lahko: 
motnje v delovanju ščitnice, 
slabokrvnost, depresija, no-
sečnost, okrevanje po nalezlji-
vih boleznih.

Zdaj nas pogosto muči po-
mladanska utrujenost. Gre za 
občutek pomanjkanja energi-
je in volje do dela, utrujenost, 
razdražljivost, pojavijo se lah-
ko nespečnost in glavoboli. 
Pomladanska utrujenost se 
pojavi brez vzroka, pogosto 
sega v zimski čas, ko smo manj 
telesno aktivni, ko jemo manj 
svežega sadja in zelenjave, ko 
našo imunost oslabijo razne 
virusne in bakterijske infekci-
je.

Kratkotrajna utrujenost je 
normalen pojav po telesni ali 
duševni obremenitvi, ko orga-
nizem potrebuje svoj počitek. 
Naše telo po vsakem naporu 

potrebuje dejavnost, ki mu po-
vrne moči. To ni nujno spanje, 
lahko je opravilo, ki nam da 
nov zagon in v njem uživamo.

Pri bolnikih s stalno utruje-
nostjo največkrat odkrijemo 
vzrok, ki je telesna bolezen 
ali duševna motnja. Za natanč-
no opredelitev vzroka je po-
membna dobra komunikacija 
med zdravnikom in bolnikom. 
Najpogosteje gre za bolezni 
ščitnice, sladkorno bolezen, 
kronične jetrne in pljučne 
bolezni, slabokrvnost, depre-
sijo, mišična in revmatološka 
obolenja.

Velikokrat od svojega telesa 
preprosto zahtevamo preveč 
in mu ne dovolimo, da si »na-
polni baterije«.

Poznamo tudi sindrom kro-
nične utrujenosti. To je bole-
zen, ki se pojavi pri odraslih 
od 20 do 40 let. Pogosteje se 
pojavi pri ženskah. Značilne 
so motnje v koncentraciji, izčr-
pavajoča utrujenost. Sindrom 
kronične utrujenosti se pojavi 
nenadoma pri zdravi in aktiv-
ni osebi. O kronični utruje-
nosti govorimo, če utrujenost 
traja več kot šest mesecev in 
ni posledica telesne bolezni, 
duševne motnje ali hudih tele-
snih naporov. Gre za stanje, ki 
človeka onesposobi za vsako-
dnevne dejavnosti: delo doma 
in v službi, druženje, razne ak-

Organizem moramo čim manj 
obremenjevati z odvečnimi 
maščobami, uživati pa mora-
mo veliko svežega sadja in ze-
lenjave ter dovolj tekočine.

Na razpolago pa imamo tudi 
določene pripravke, ki so nam 
v pomoč. Koencim Q10 pripo-
ročamo tistim, ki se počutijo 
izčrpane, oslabele in stalno 
utrujene. Jemljemo jih lahko 
že preventivno. Sodeluje v 
številnih procesih nastajanja 
energije znotraj celice – to 
energijo celice potrebujejo za 
življenje, oziroma za vse funk-
cije, ki jih opravljajo. Obstaja v 
obliki kapsul, šumečih tablet 
in v obliki sirupa. Ob hudih na-
porih lahko posežemo po pri-
pravkih z medom in cvetnim 
prahom. Imamo pa tudi veliko 
multivitaminskih pripravkov, s 
katerimi bomo napolnili izčr-
pane zaloge posameznih vita-
minov in povečali odpornost 
in psihofizične sposobnosti 
organizma. Svojemu telesu 
lahko pomagamo tudi z uživa-
njem rastlinskih pripravkov. 
Ginseg krepi imunski sistem, 
izboljšuje telesno vzdržljivost, 
krepi zbranost, zmanjšuje ob-
čutek oslabelosti, napetosti in 
brezvoljnosti.

Utrujenost opozarja, da se 
v organizmu nekaj dogaja, da 
si moramo odpočiti in si vzeti 
čas tudi zase.

Tatjana Ules 
Kozoderc, mag. farm.

Lekarne Ptuj

Utrujenost

Foto: Miša Pušenjak

Foto: Črtomir Goznik

Tatjana Ules Kozoderc, mag. 
farm.



dni seznam najbolje proda-
janih filmskih skladb vseh 
časov v Veliki Britaniji. Na 
prvem mestu je zimzelena 
uspešnica You're The One 
That I Want iz filmske klasi-
ke Briljantina, ki sta jo leta 
1978 zapela Olivia Newton-
John in John Travolta. Na 
drugem mestu je čudovita ba-
lada Love Is All Around, ki jo 
je posnela britanska zasedba 
Wet Wet Wet za filmsko uspe-
šnico Štiri poroke in pogreb. 
Tretje mesto pa je osvojila še 
ena velika uspešnica I Just 
Called To Say I Love You, ki jo 
je napisal in zapel za film The 
Woman in Red legendarni 
Stevie Wonder.

���
Pet najbolje prodajanih film-
skih singlov vseh časov v 
Veliki Britaniji:
1. You're The One That I Want 
(Briljantina) – Olivia Newton-
John in John Travolta
2. Love Is All Around (Štiri poro-
ke in pogreb) – Wet Wet Wet
3. I Just Called To Say I Love 
You (Dama v rdečem) – Stevie 
Wonder
4. Everything I Do (I Do It For 
You) (Robin Hood: Princ tatov) – 
Bryan Adams 
5. Summer Nights (Briljanti-
na) – Olivia Newton-John in 
John Travolta

���
Super popularna ameriška 

pevka Stefani Joanne Ange-
lina Germanotta vsem bolj 
znana kot Lady Gaga je ob-
javila seznam skladb, ki jih je 
uvrstila na svoj novi že težko 
pričakovani studijski izdelek 
Born This Way. Na standardni 

torek � 10. maja 2011   19Odraslim prepovedano

V spomin na najbolj zna-
nega country pevca vseh 
časov, legendarnega „moža 
v črnem“ Johnnyja Casha, 
nameravajo njegovo rojstno 
hišo, ki stoji v kraju Dyess v 
Arkansasu, kmalu spremeniti 
v muzej. 4. avgusta pripravlja-
jo dobrodelno prireditev, ki so 
jo poimenovali  The Johnny 
Cash Music Festival. Festival, 
na katerem bodo zbirali sred-
stva za obnovo in delovanje 
omenjenega muzeja, bodo 

sodelovali družinski člani po-
kojnega pevca, hči Rosanne, 
brat Tommy, sin John Carter 
Cash z ženo Lauro, George 
Jones, Kris Kristofferson in 
številni drugi. Johnny Cash 
je umrl leta 2003 v svojem 
domu v Nashvilleu za posledi-
cami hude sladkorne bolezni. 
Johnny Cash je v svoji bogati 
karieri napisal več kot tisoč 
pesmi in izdal več deset albu-
mov. Leta 2004 ga je revija 
Rolling Stone uvrstila na 31. 
mesto 100 največjih glasbeni-
kov vseh časov in na 1. mesto 
40 največjih imen countryja.

���
Pred dnevi so objavili ura-

S svetovne 
glasbene 
scene

BILBOARDOVIH VROČIH 100 (ZDA)
1. E.T. – KATY PERRY feat. KANYE WEST
2. S&M – RIHANNA
3. JUST CAN'T GET ENOUGH – THE BLACK EYED 
PEAS

UK TOP 100 (VELIKA BRITANIJA)
1. PARTY ROCK ANTHEM – LMFAO/LAUREN 
BENNETT/ GOONROCK
2. UNORTHODOX – WRETCH 32 FT EXAMPLE
3. ON THE FLOOR – JENNIFER LOPEZ FT. 
PITBULL

NEMČIJA
1. ON THE FLOOR – JENNIFER LOPEZ FT. 
PITBULL 
2. SWEAT – SNOOP DOGG & DAVID GUETTA
3. S&M – RIHANNA

11. E FLOOR –THHE FLOON TTHE  JENNIFER LOPEZZ FTFT. 
PITBULLBULLL PITTBUULL
2. PRICE TAG –TAE T – JESSIE J FT BOB JESSIE J FT BO
3. BORN THIS WAY –N TH Y – LADY GAGAGAG
4. A NIGHT LIKE THIS –HT LIH HIS  CARO EMERALDRALDLDO E
5. SOMEONE LIKE YOU –ONE LEO E Y  ADELEEL
6. S&M – RIHANNA– RIHA– R
7. SALE EL SOL –EL SOL L SO  SHAKIRA
8. E.T. – KATY PERRY feat. KANYE WESTNYKA YE WY P WEATY
9. HOLLYWOOD TONIGHT –YW D WOOD  MICHAEL JACKSONHAAELL JA
10. YOU AND ME ( IN MY POCKET)T)U AN ) –MAND M LOW MMIL
11. GRENADE –ENENADE  BRUNO MARS

Z  Vami na frekvencah bo Janko Bezjak

Foto: wordpress.com

Johnny Cash

Foto: wordpress.com

Briljantina

verziji albuma bo 14 skladb 
med njimi seveda tudi istoi-
menski prvi singel, ki še na-
prej osvaja svetovne glasbene 
lestvice in še drugi prav tako 
že zelo uspešen singel z naslo-
vom Judas. Na posebni izdaji 
albuma bo 17 skladb in še do-
datni bonus CD, na katerem 
bodo remiksi in alternativne 
izvedbe skladb z albuma.

���
Born this way (standardna 
izdaja):
1. Marry the night
2. Born this way
3. Government hooker
4. Judas
5. Americano
6. Hair
7. Scheiße
8. Bloody Mary
9. Bad kids
10. Highway unicorn (Road to 
love)
11. Heavy metal lover
12. Electric chapel
13. Yoü and I
14. The edge of glory

>>>
Born this way (Posebna iz-
daja);
1. Marry the night
2. Born this way
3. Government hooker
4. Judas
5. Americano
6. Hair
7. Scheiße
8. Bloody Mary
9. Black Jesus + Amen fashion
10. Bad kids
11. Fashion of his love
12. Highway unicorn (Road to 
love)
13. Heavy metal lover
14. Electric chapel

To je to

Takšne sorte ljudje
Kaj pa vem, po mojem je minilo tam 

nekje tri leta, odkar se je na Ptuju odprl 
Muzikafe. Res ne vem natančno, kajti čas 
mi teče povsem napačno. Kakorkoli že, 
bila je to najprej neka čudna, nova stvar, 
na starem trgu, v starem delu mesta; rav-
no prav zamaknjena. Nekako je naneslo, 

da sem nekega dne, kar nekaj časa nazaj, šel tudi sam malce “po-
vohat”, kaj se tam dogaja. In glej ga, zlomka! Na mestu, za katere 
se prej nihče ni posebej brigal, je zrasla ena krasna kafetarija z 
enim imenitnim intimnim prireditvenim prostorom v kleti.

Tako mi potem ni preostalo drugega, kot da sem tja zašel še 
enkrat in potem še enkrat in še … Vedno znova so bili tam takšni 
ali drugačni večeri z brez dvoma vrhunsko izbranimi gosti in ču-
dovitim preprostim ambientom. Ne morem si kaj, da ne bi vsakič 
imel občutka, kakor da (čeprav tehnično gledano je tako) vstopam 
v hišo družine Vauda, kjer je doma celoten Ptuj. Vsa ta domačnost 
in preprostost … Res se je lepo zavedati, da imamo v mestu, ki so 
to tudi zasluži, nekaj tako pristnega, lepega in svežega, kraj, kjer 
resnično domuje Kultura. In na čase je prav pomirjujoče vedeti, 
da so še ljudje, ki jim to nekaj pomeni in ki to ustvarjajo. Ljudje, 
ki postavljajo domiselna božična drevesa sredi mesta, ki uličice 
opremijo z inštalacijami in ki navadne ulične svetilke spreminjajo 
v čarobne barvne laterne.

Prav zares sem vesel, da obstajata Stanka in Igor Vauda, ki 
se prebijata skozi kupe birokracije, da omogočata, kar omogoča-
ta. Tudi ljudje, ki jih tam srečujem, me navdajajo z nekakšnim 
kančkom upanja za tole družbo, a kaj ko se na žalost na vseh do-
godkih zbirajo bolj ali manj isti obrazi. Večine to spet ne zanima. 
Kavarne, v katerih ne nastopajo kakšni narodno-zabavni bendi in 
blontne kokoši, ki pridejo razkazovati oprsje, preprosto niso zani-
mive. Zato pa gre še toliko večja zahvala Stanki in Igorju Vaudu, ki 
sta ustvarila resnično lep šantan, ki daje mestu tisti pravi kulturni 
utrip. To so pač takšne sorte ljudje … Preprosti, a veliki.

Matic Hriberšek

15. The queen
16. Yoü and I
17. The edge of glory

>>>
Bonus CD:
1. Born this way (Country Road 
Version)
2. Judas (DJ White Shadow 
Remix)
3. Marry the night (Fernando 
Garibay Remix)
4. Sheiße (DJ White Shadow 
Mugler)
5. Fashion of his love (Fernando 
Garibay Remix).

���
Legendarna ameriška za-

sedba Bon Jovi, ki bo v okvi-

ru svoje glasbene turneje The 

Circle Tour kmalu prispela v 

Evropo, je sporočila, da je že 

našla zamenjavo za svojega 

kitarista Richiea Sambora, 

ki je zasedbo zapustil zara-
di zdravljenja odvisnosti od 

alkohola. Na njegovo mesto 

bo vskočil Phil Xenidis, bolj 

znan pod imenom Phil X, ki 

je v preteklosti že igral z glas-

benimi imeni, kot so Tommy 

Lee, Kelly Clarkson, Alice Co-
oper in drugi. Naj še enkrat 
spomnimo, zasedba Bon Jovi 
bo najbližje Sloveniji kon-
certirala 8. junija v Zagrebu. 
Skupina je obljubila, da bodo 
obiskovalci koncerta lahko 
uživali izključno v največjih 
uspešnicah skupine Bon Jovi, 
kot so Bed of Roses, Livin' On 
a Prayer, It's My Life in druge.

���
Bobnar ameriške rock za-

sedbe Red Hot Chili Peppers 
Chad Smith je potrdil, da bo 
v avgustu izšel njihov novi 
že deseti studijski album. Na-
slov novega albuma zaenkrat 
ostaja še skrivnost, je pa že 
znano, da bodo prve skladbe 
z novega albuma predstavili 
na festivalu Summersonic na 
Japonskem, kjer se jim bo pri-
družil tudi novi kitarist Josh 
Klinghoffer, ki je zamenjal 
Johna Frusciantea. Zadnji 
studijski album z naslovom 
Stadium Arcadium je zased-
ba Red Hot Chili Peppers obja-
vila pred petimi leti.

Janko Bezjak

Pošljite SMSPošljite SMS

TD  KODA  na  3030
TD  KODA  na  3030

Pogoji uporabe Balunga: Uporabniki  predplačniške telefonije – preverite stanje na vašem računu. 
Omogočite prejemanje wap povezav in GPRS/UMTS prenos podatkov. Poslani SMS je zaračunan 
po ceniku operaterja (Mobitel, Simobil, Debitel, Izi mobil), cena povratnega sms-a je 1,88 EUR. Z 
uporabo storitve se strinjate s splošnimi pogoji na www.smscity.net/balunga. Balunga je naročniška 
storitev in uporabnikom prinaša največ 5 sporočil na mesec z wap povezavo do galerije, iz katere 
si lahko naložijo 10 vsebin brez doplačila. Cena sporočila je 1,88 EUR (Mobitel, Simobil, Debitel, Izi 
mobil). V vse cene je vštet DDV. Od pogodbe, ki je shranjena na sedežu podjetja, je možno odstopiti 
kadarkoli. Odjava: TD STOP na 3030. Reklamacije: 02-46-14-595, reklamacije@smscity.net.  
Ponudnik: ThreeAnts d.o.o., Cesta k Tamu 12, 2000 Maribor.
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SESTAVIL 
EDI

KLASINC

PETI JAMES 
BOND 

(PIERCE)
RAČEC IZGNANSTVO IZCEDEK

ROMUNSKA 
TEKAČICA 
(IONELA)

GOZDNI 
LISTAVEC, 
ILMOVEC

MLADI RAKI

KONJENIŠKA 
OVIRA

IGRALKA 
(HERMINA)
SLIKARSKA 

TEHNIKA

Štajerski
TEDNIK

MORSKI 
PLANKTONSKI 

POLŽ

STARINSKA 
PUŠKA NA 
KREMEN

TONE ISKRA

RUSKI 
FILMSKI 
REŽISER, 
(NIKOLAJ)

AMERIŠKI 
IGRALEC POVZROČITELJ 

GARIJ
FERDO 
GODINA

PRESTOPEK NIŽJI HRIB
NEMŠKA 
AVTORICA 
DNEVNIKA

DOLINA V 
IDRIJSKEM 
HRIBOVJUTROBILO IZ 

LUBJA

PRETIRANO 
NAVDUŠENJE

NAŠ JEZUIT IN 
PRIDIGAR 
(GAŠPAR)

FR. PEVKA 
(PATRICIA)

RIŽEVO 
ŽGANJE

KULTURNA 
NAGRADA

MEDNARODNA 
ELEK. KOMIS.

TRIPLAN ODBITEK 
OBRESTI

TRAVNI ROB

ALBANSKI 
PESNIK

EDVARD 
KOCBEK

BREZALKO-
HOLNA PIJAČA PREBIVALEC 

GRENOBLAVINAR 
(STANKO)

PREDMET, 
STVAR

ETIOPSKI 
DENAR

DRŽAVLJAN 
LESOTA

JELKA (STAR.)
FRANC OČKO

KOVINSKO 
PISALO

DRSALEC 
THUNBERG

KONEC 
MOLITVE

OBUPAN 
ČLOVEK

NAPOVED 
SEJE

KIPAR 
(STANE)

NAZIV POLITIK 
(BELA)

MALDA 
PURAN, PURIČ

AM. ZVEZNA 
DRŽAVA

MUSLIMANSKO 
MOŠKO IME

IVAN SIVEC JOŽICA AVBELJ

EGIPČANSKI 
SODNIK 
UMRLIH

DERIVATI 
AMONIAKA

SESALEC 
ARKTIČNIH 

MORIJ

OD VOLJE 
NEODVISNA 

STVAR

PENEČE SE 
VINO

IZ BESEDE 
SKET

GRŠKA 
BOGINJA 
USODE

IZGOVOR
Dober izgovor:
“Gospod učitelj, jaz nisem nare-

dil svoje domače naloge, ker ste 
včeraj tako slabo izgledali, da sem 
mislil, da boste danes zaradi gripe 
ostali doma!”

☺☺☺
SESTRA IN MAMA
Grega je bolan in leži doma. Pri 

vhodu v hišo pozvoni simpatično 
dekle z velikim šopkom rož. Odpre 
ji starejša ženska, dekle pa nekoli-
ko zbegano reče:

“Oprostite,” zajeclja dekle, “jaz 
sem Gregorjeva sestra!”

“Prav vesela sem, da sem vas 
spoznala,” odgovori ženska. “Jaz 
sem namreč njegova mama.”

☺☺☺
NI NJEN TIP
“Kdo je tip, s katerim sem te 

videla včeraj?”
“To je moj mož, ampak ni moj 

tip.”

☺☺☺
DLAKA
Dve dlaki sta hodili po cesti. 

Eno je povozil avto, druga pa je 
olajšano zavzdihnila:

“Joj, za dlako je šlo!”

☺☺☺
URADNIŠKI KONDOMI
Pričeli so prodajati nove kondo-

me za uradnike. Vgrajeno imajo 
napravo za premikanje!

☺☺☺
DALMATINEC
Hrvatje so ugotovili, da je bil 

Bog Dalmatinec. Utemeljitev:
Vodo je spreminjal v vino.
Brezdelno je hodil naokoli.
Če mu je kaj uspelo narediti, je 

bil čudež.

torek � 10. maja 201120 Nasveti, za kratek čas

Smeh ni grehIskrice
***

Več žensk je v hlačah kot 
v krilih.

***
Zaradi ene muhe si pajek 

ne splete mreže.

***
Kjer se veliki prepirajo, 

mali umirajo.

***
Če je več mlinarjev, je 

manj moke.

***
Pokrij se samo toliko, ko-

likor si dolg.

***
Dokler lipa cvete, ji ne 

manjka čebel.

***
Babe se še hudič boji.

***
Nered in prepir sta pogu-

be izvir.

***
Molčati ni nobena ume-

tnost, je pa težko.

***
Jezik je dobro zagrajen, 

pa vendar uhaja.

***
Za prepir sta potrebna 

dva.

***
Ni že vsak, ki nosi hlače, 

mož.

***
Oblast je slast in past.

***

☺☺☺
PRIPOROČILO
Lastnica manjšega penziona je 

rekla odhajajočemu gostu:
“Kajne, da me boste priporočili 

komu od svojih znancev?”
“Zelo rad, toda v tem trenutku 

se ne spomnim nikogar, ki bi se mi 
tako zelo zameril.”

☺☺☺
STANJE
Bančni uslužbenec je klical pod-

jetnika:
“Vaše podjetje nam dolguje mi-

lijonov evrov.”
“Ja, vem!”
“Vaše stanje na osebnem teko-

čem računu je za 10 tisoč evrov v 
minusu!”

“Ja, in? Ste pogledali stanje na 
mojem računu v letu 2000?”

“Samo trenutek ... Ja, v letu 
1995 ste imeli 20 tisoč plusa na 
računu!”

“No, vidite. Sem vas jaz takrat 
kaj poklical?”

☺☺☺
NE DELA
“Oprostite, ali vi tukaj delate?”
“Ne, jaz sem tukaj direktor.”

☺☺☺
ŠE BOLJ
Upravnik zapora se je začudil, 

ko se je v kaznilnici pojavil zapor-
nik, ki je bil ravno pred kratkim 
odpuščen iz zapora.

“Kaj pa vi spet pri nas? Mislil, 
sem, da ste se v času prestajanja 
kazni poboljšali?”

“Saj sem se, toda jaz bi se rad 
še bolj.”

☺☺☺
GROZILNA PISMA
“V zadnjem času prejemam 

grozilna pisma,” se potoži Milan 
prijatelju Filipu.

“Povej policiji, pa ti bodo poma-
gali!”

“Ne verjamem. Pisma so z davč-
ne uprave.”

☺☺☺

Ugankarski slovarček: ARKEBUZA = sta-
rinska puška na kremen, BIR = etiopski 
denar, IEC = mednarodna elektrotehni-
ška komisija (International electrotehni-
cal commission), IGL = slovenski jezuit in 
pridigar (Gašpar, 1667-1728), NOLI = al-
banski pesnik (Fan Stilijan, 1882-1965), 
PTEROPOD = morski planktonski polž, 
SEIDL = slovenska gledališka igralka in 
pevka (Hermina, 1868-1898), TIRLEA = 
romunska tekačica (Ionela, 1976-).

Rešitev te križanke. VODORAVNO: 
brest, rakci, okser, Seidl, van Cleef, FG, 
patetika, Kaas, arak, trikrovnik, grivina, 
EK, kola, Grenobelčan, reč, bir, Lesotec, 
FO, obupanec, sklic, Jarm, pure, Illinois, 
Kemal, Oziris, amin, tjulenj, danost, sekt, 
Ananka.

TOREK
pečen riž z zelišči*, solata, sladica
SREDA
boranija (s kockami mesa, šunke, 
kolobarji hrenovk ali brez njih), skutne 
palačinke
ČETRTEK
solata (paradižnik, paprika, sir, 
ostanki pečenke ali klobase), 
polnozrnat kruh
PETEK
spomladanska juha, carski praženec 
(šmorn), solata
SOBOTA
ribe (pečene v foliji), krompir v kosih, 
solata
NEDELJA
kremna juha, puranji zrezki v gobovi 
omaki*, njoki, solata
PONEDELJEK
ješprenjeva juha, sladica (sladoled)

Pečen riž z zelišči
Sestavine: sončnično olje, 1 por, ju-

šna kocka, 25 dag riža, limonina lupi-
na, drobnjak, peteršilj, 10 dag mocare-
le, sol, poper.

Z oljem namažemo pekač za torte preme-
ra 22 cm. V vodi raztopimo jušno kocko in 3 
žlice jušne osnove nalijemo v večjo ponev. 
Dodamo narezan por, nekaj časa dušimo, 

nato pa dodamo še riž in preostalo jušno 
osnovo. Kuhamo na zmernem ognju pribli-
žno 20 min, tako da se riž skuha. Primeša-
mo še nastrgano limonino lupino, drobnjak, 
peteršilj, mocarelo, sol in poper. Vse skupaj 
dobro premešamo in nato damo v pekač. 
Pokrijemo z alu folijo in pečemo 30 min pri 
200 °C. (Okusen je tudi hladen, zato je pri-
meren za piknike.)

Puranji zrezki v gobovi omaki
Sestavine: 4 puranji zrezki, 750 g šam-

pinjonov, 1 večja čebula, 3 - 4 stroki 
česna, 2 žlici moke, ščep origana, ščep 
majarona, ščep timijana, po želji malo 
vegete, sol, poper, 1,5 dl sladke smeta-
ne, po želji 1 dl vina.

Puranje zrezke posolimo in popramo ter 
jih na olju popečemo. Ko so gotovi, jih vza-
memo iz ponve in jih pokrijemo. Na maščo-
bi od pečenja prepražimo čebulo in česen 
ter nato dodamo šampinjone, ki smo jih 
predhodno očistili in zrezali na četrtinke. 
Po dobrih 10 minutah šampinjone pomo-
kamo, vse skupaj premešamo in dolijemo 
vodo. Omako začinimo z origanom, majaro-
nom, timijanom, soljo in poprom, po želji pa 
tudi z vegeto. Ko smo omako začinili, doda-
mo sladko smetano ter po potrebi še vodo 
ali moko. Po želji dolijemo vino. Vse skupaj 
grejemo še kakih 10 minut na zmerni tem-
peraturi.

Pripravila: Alenka Šmigoc Vinko

Foto: AŠV

Puranji zrezki v gobovi omakiPuranji zrezki v gobovi omaki

Kaj bomo danes jedli



Govori se ...
… da se najodgovornejši v 

stari Poetovioni, ki sicer radi 
opozorijo na vsak najmanjši 
(ne)uspeh, vendarle bojijo, da 
bodo ob lovoriko najstarejšega 
slovenskega mesta, saj naj bi 
bili v knežjem mestu pri doka-
zovanju, da je Celea še starejša, 
baje zelo prepričljivi.

… da so Holermužani sicer 
zelo ponosni, ker jim skozi 
mesto po dolgem času gradijo 
novo cesto; manj ponosni pa so 
na njene graditelje, ki so baje v 
letu dni uspeli zgraditi šele ne-
kaj metrov cestišča.

… da bi župnijo pri svetem 
Vidu lahko proglasili za naj 
župnijo. Potem ko so podaljšali 
farno cerkev in v njej postavi-
li še nove orgle, se župljani še 
oddahniti niso mogli, ko so v 
župnišču ugotovili, da so tudi 
njihovi bingeljci premalo opa-
zni.

… da je na tradicionalni 
Florijanovo nedelji po mašni 
pridigi o tem, kako se moramo 
razdajati in dajati, ne da bi za 
to karkoli pričakovali, razpolo-

ženje v gasilskem domu pokva-
ril ofersko nadarjen markovski 
občinski svetnik - s košarico za 
daritev.

… da se okoljskemu inšpek-
torju po uspešni operaciji 
zaradi divjega odlagališča v 
šterntalski občini obeta nova 
delovna zmaga: pri sveti Mar-
jeti niže Ptuja se baje zelo blizu 
občinskega poslopja bohoti bo-
gato založen ekološki otok.

… da so poetovionski kole-
sarji na dirki po Poljski odlično 
trasirali pot delnici naše druge 

največje banke, ki bo ta teden 

začela kotirati na varšavski 

borzi. Če bo le pol tako uspešna 

kot biciklisti!

Vidi se ...
… da sta prva moža od svete 

Doroteje in od svetega Benedik-

ta še vedno vsak na svoji strani 

- eden na levi in drugi vse bolj 

na desni. Le da se tokrat, mor-

da tudi zaradi skorajšnjih refe-

rendumov, pač nista usedla na 

najbolj pravo stran.
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Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

Velja za teden od 10. maja do 16. maja 2011. 1 znak – slabo, 
2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

Foto: Tajno društvo PGC

Foto tedna � Bralci fotografirajo

Od torka do torka

Tadejev znakoskop

Za ostre oči � Najdi razlike

Sudoku � Sudoku � Sudoku
Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 

številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

Foto : Ivan Švajgl

Vam je kakšna fotografija posebej uspela? Se vam zdi, da bi bila zanimiva tudi drugim bralcem? Po-
šljite nam jo, pa bomo izbrali najzanimivejšo. Naš elektronski naslov: nabiralnik@radio-tednik.si. Foto-
grafija naj bo v formatu »jpg« in dovolj velika za objavo v časopisu (vsaj 300 kB - raje več). Pripišite še 
avtorja fotografije in opišite, kdaj in kje je fotografija nastala. Veselo na delo!
Tokrat se nam je spet oglasil Ivan Švajgl in v svojem pismo napisal: »Pozdravljeni! Takšni lepotci mi 
delajo družbo na vikendu v Halozah ...«

Fotografiji se razlikujeta v petih podrobnostih. Poiščite 
jih, označite s krožcem, izrežite sličico in jo do ponedeljka, 
16. maja, pošljite na naslov: Radio-Tednik, Raičeva 6, Ptuj. 
Med pravilnimi rešitvami smo izžrebali enega nagrajenca, 
ki bo nagrado prejel po pošti. Nagrado prejme: Luka 
Kumer, Volodjeva 41, 2000 Maribor.

 Ljubezen Posel Denar Zdravje

Oven � ☺☺☺ €€ �

Bik �� ☺ €€€ ��

Dvojčka ��� ☺☺ € ���

Rak �� ☺☺☺ €€€ �

Lev � ☺☺ €€€ ���

Devica �� ☺☺☺ € ��

Tehtnica ��� ☺ €€ ���

Škorpijon �� ☺ €€€ ��

Strelec ��� ☺☺ € �

Kozorog �� ☺☺☺ €€ ���

Vodnar � ☺☺ € ��

Ribi ��� ☺ €€€ �

Nekoč se je Immanuel Kant odpravil na svoj rutinski spre-
hod in ni opazil, da ima suknjič na komolcu raztrgan. Zna-
nec, ki ga je srečal, se je hotel na ta račun ponorčevati.

“Tukaj ven pa gleda učenost!”
“Neumnost pa noter.”

***
Belgijski kralj Albert I. (1875–1934) je bil zelo priljubljen, 

saj so ga imenovali kralj-kavalir. Včasih je potoval z vlakom 
v tretjem razredu, da bi poslušal, kaj govore ljudje. Nekoč mu 
je nekdo dejal:

“Neverjetno, kako ste podobni belgijskemu kralju!”
“Res je in ne morete si misliti, kako je to nerodno!”

***
Znamenitega pisatelja Andreja Gida so povabili, da je po-

slušal dolg ep, ki ga je spesnil urednik velikega časnika. Pisa-
telj je med branjem večkrat zadremal in so ga morali veno-
mer buditi. Ko so ga četrtič zbudili, je jezno vzkliknil: »Dragi, 
nekaj morate opustiti: ali me nehajte uspavati ali pa me ne-
hajte buditi.«

***
Ko ga je eden od njegovih kolegov nekoč vprašal za domačo 

telefonsko številko, je slavni fizik Albert Einstein vzel v roke 
telefonski imenik in pričel iskati številko. »Mar ne veš svoje 
lastne telefonske številke?« se je začudil kolega. Einstein je sko-
mignil: »Zakaj bi si zapomnil nekaj, kar zagotovo najdem v 
knjigi?«

***
Mladina se je rada posmehovala Diogenu, toda ta se je znal 

braniti. Ko sta dva mlečnozobca na cesti srečala modrijana 
v čudni opravi, je eden opozoril soseda: »Pazi, da te ta žival 
ne požre!« Diogen je pomirjevalno rekel: »Brez skrbi, takšne 
zelenjave ne jé.«

***
V času, ko je bil Einstein še aktiven profesor, je k njemu pri-

šel eden izmed njegovih študentov in rekel:«Vprašanja na le-
tošnjem izpitu so popolnoma enaka kot na lanskem!« »Že res,« 
je odgovoril Einstein, »toda letos so vsi odgovori drugačni.«

Anekdote slavnih
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Vesna Kravcar je Ptujčane s 
svojim delom seznanila v četr-
tek v prostorih Stare steklarske 
delavnice na Ptuju. Govorila je 
o svoji pesniški zbirki, o delav-
nicah meditacije, ki jih izvaja, o 
raziskovanju misterij življenja, 
pa tudi o bioenergiji , s katero 
se je prav tako ukvarjala. »Iz-
brala sem pot svetlobe, resni-
ce, ljubezni in miru. Hvaležna 
sem, da sem spoznala to pot in 
s tem odprla vrata Sebi,« je med 
drugim dejala intuitivna ume-
tnica in dodala: »Vsak namen, 
misel, občutek in želja se odzi-
vajo na vibracijo izpolnitve, ki 
je ključna za uresničitev le-teh. 
Že dolgo časa raziskujem vpliv 
energij, barv, kristalov, misli, 
starodavnih mističnih izročil 
in še mnogih drugih elemen-
tov na naše življenje. Od nekdaj 
me privlači mistično, magično, 
svetlikajoče se in skrivnostno, 
zato ni čudno, da so slike, ki na-
stajajo v vrtincu energij navdu-
šenja, veselja, odprtosti za višje 
zaznave in povezanosti z vsem, 
kar nas obdaja, konkreten izraz 
le-tega. Domišljija je širok po-
jem, ki ima neskončno različic, 
barv in podob. Že kot otrok 
sem si v mislih slikala podobe, 
jih odevala v pravljične barve 
in jim dodajala fine, specifične 
lastnosti. Ure in ure sem tičala 
pod mizo, pokrito z odejo, in 
tam ustvarjala svoj mali pra-
vljični svet.«

Kot pravi, slike ustvarja intu-
itivno in so odziv na energijo, 
ki se v tistem trenutku nahaja 
v prostoru, v času, v trenutku 
ustvarjanja. Tako piše tudi poe-
zijo. Njena prva pesniška zbir-
ka je tik pred izidom, namen 
njenih pesmi pa je duhovnost 
približati ljudem. Pesmi so na-
pisane, kakor da bog, v najšir-
šem možnem smislu besede, 
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Foto: ČG

Vesna Kravcar (na desni) v pogovoru z Natašo Petrovič na Čarobnem večeru v Stari steklarski

Ptuj � Kulturna arena z Vesno Kravcar

»Štajerci so duhovno bogati ljudje«
Vesna Kravcar je posebna ženska. Dovolj je že njen glas, da spoznate, da imate opravek z zelo zani-
mivo, pozitivno in pametno osebo. Sebe in svoje delo je predstavila na Kulturni areni, ki jo organizira 
Zveza kulturnih društev Ptuj. Največji del tako imenovanega »Čarobnega večera« je bil namenjen raz-
iskovanju globljega pomena duše in razvajanju z meditacijo, Kravcarjeva pa je govorila tudi o svoji 
presenetljivi selitvi iz centra Ljubljane v Lancovo vas, kamor jo je, kot pravi, pripeljala višja energija.

Na podlagi 20. člena Statuta javnega zavoda Regijsko višješolsko in 
visokošolsko središče Ptuj, svet zavoda razpisuje prosto delovno mesto:

direktorja/direktorice zavoda.
Kandidat mora poleg splošnih zakonskih pogojev izpolnjevati še 
naslednje pogoje: 
• najmanj univerzitetni študijski program/prva stopnja, 
• najmanj 5 let delovnih izkušenj na vodilnih delovnih mestih na po-

dročju izobraževanja ali raziskav ali razvoja, 
• izkazuje mednarodno primerljive raziskovalne razvojne rezultate v 

zadnjih petih letih,
• sposobnost vodenja in organiziranja, 
• aktivno znanje najmanj enega svetovnega jezika. 

Delovne naloge direktorja so naslednje: 
• organizira in vodi delo ter poslovanje, 
• predstavlja in zastopa zavod ter je odgovoren za zakonitost dela 

zavoda, 
• vodi strokovno delo zavoda in je odgovoren  za strokovnost dela 

zavoda. 

Mandat direktorja/direktorice traja 5 let. 

Kandidati morajo predložiti pisna dokazila o izpolnjevanju po-
gojev glede: zahtevane izobrazbe, iz katere mora biti razvidna sto-
pnja in smer izobrazbe ter leto in ustanova, na kateri je bila izobrazba 
pridobljena; formalnih delovnih izkušenj s predložitvijo fotokopije 
delovne knjižice; neformalnih delovnih izkušenj, pri čemer se za ne-
formalne delovne izkušnje štejejo: izobraževanja na taborih, tečajih, 
seminarjih, pogodbeno in projektno delovanje, strokovni članki, druge 
reference in aktivnosti s področja posamezne stroke. 

Kandidati morajo k prijavi priložiti program dela in razvoja zavoda, 
iz katerega je razvidna inovativnost programa s povečanjem obsega 
dejavnosti in fi nančni učinek ob izvedbi programa. 

Prijave z življenjepisom in dokazili o izpolnjevanju pogojev je potrebno 
poslati v 8 dneh po objavi razpisa po pošti na naslov: REVIVIS Ptuj, 
Krempljeva ulica 1, 2250 Ptuj, s pripisom »ZA RAZPISNO KO-
MISIJO«. 

O izbiri bodo kandidati/ke obveščeni najpozneje v 30 dneh po odlo-
čitvi sveta zavoda in s soglasjem ustanoviteljev. Informacije o izvedbi 
razpisa na tel št. 02/771-10-92. 
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kot vseprežemajoča zavest, 
nagovarja dušo. Delno gre za 
osebnoizpovedno poezijo, 
v kateri pa vsak lahko najde 
delček sebe. Kot pravi Krav-
carjeva, njen namen ni visoka 
umetnost, ampak posamezni-
ku dati vedeti, da se vsi sooča-
mo z določenimi problemi in 
da se je potrebno zavedati, da 
se ravno v situacijah, ko nam 
je težko, začnemo poglabljati 
vase in v svojo dušo. »Bila sem 
presenečena nad odzivom lju-
di na Ptuju, saj vem, da ne živijo 
takšnega življenja kot jaz. Zelo 
sem srečna, da me razumejo, 
resnično,« je o vtisih na Kultur-
ni areni dejala Kravcarjeva.

Spekter stvari, s katerimi se 
ukvarja, pa je zelo širok: riše, 
piše, vodi meditacije, ljudem 

pomaga, da se lažje sprostijo, 
da vidijo, da je delo z energi-
jami zelo preprosto in ni neko 
čudežno dogajanje, ukvarja se 
z zdravljenjem prostora, vodi 
delavnice in tečaje reikija, se-
dem svetih simbolov, intuitivni 
reading, meditacije, delavnice 
z runami itd. V svojih razisko-
vanjih misterijev življenja je 
spoznala tudi tarot, I Ching, an-
gelske karte, šamanske karte, 
ukvarjala pa se je tudi z bioe-
nergijo, kristali in simboli.

V Lancovi vasi, kamor se je 
preselila pred letom dni, je od-
prla center duhovnosti. »Sem 
me je pripeljala višja energi-
ja. Prej nikoli nisem slišala za 
Lancovo vas. Nekega dne pa 
sem videla sliko hiše in sem 
se odločila, da tam želim žive-

ti. Ko sem se preselila sem, so 
me ljudje v Ljubljani dodobra 
poznali, zato nisem vedela, kaj 
lahko tu pričakujem. Ob seli-
tvi sem priredila piknik za so-
sede in jim razložila, s čim se 
ukvarjam, da ne bodo čudno 
gledali, ko bodo zaslišali gonge 
in zavohali dišeče palčke. Vsi 
so me toplo sprejeli, kot bi se 
poznali celo življenje. Štajerska 
je resnično zelo bogata, kar se 
tiče duhovnosti, v Ljubljani se 
je to zgubilo. Tu sem mirna in 
povezana z naravo. Ko zjutraj 
vstanem, se smejem,« pojasnju-
je svojo nenadno selitev Krav-
carjeva. Kot pravi, je sedaj zelo 
srečna, in če bi vedela, kako je 
na Štajerskem lepo, bi se bila 
sem preselila že veliko prej.

Dženana Bećirović



torek � 10. maja 2011   23Oglasi in objave

Tiho, tiho, brez besede si odšel od doma,
niti srečno nisi rekel,
le kam te je vodila pot?
A domov se nisi vrnil več.
Le zakaj, zakaj in kam?

ZAHVALA
Ob boleči izgubi našega dragega brata in strica

Ivana Petra
po domače Petrovega Hanzeka
29. 5. 1926–2. 5. 2011

S POBREŽJA 76
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem, ki ste ga v tako 
velikem številu pospremili na njegovi zadnji poti na videmskem pokopališču, darovali cvetje, 
sveče in za svete maše, nam pa izrekli sožalje. Hvala g. župniku za lepo opravljen obred in 
sveto mašo, pevcem za odpete pesmi, govorniku za poslovilne besede, godbeniku za odigrano 
Tišino, pogrebnemu podjetju Mir ter DU Videm.
Še posebej hvala sosedovi družini Vidovič in Marinič ter gospe Angeli Bedrač iz Vidma, ki ste 
nam karkoli pomagali v težkih trenutkih.
Hvala tudi ge. Ivanki Šel iz Jurovcev za opravljeno molitev.
Vsem in vsakemu posebej še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči: vsi njegovi

Iščem tvoj glas, pa ga ni in ni.
Ostane nam le cvetje, ki zate cveti,
in sveča, ki zate gori,
ter spomin na lepe dni.

SPOMIN
Včeraj, 9. maja, sta minili dve leti od 
nepričakovane izgube dragega sina in 
brata

Ivana Pučka ml.
IZ ŽETAL
2009–2011

Hvala vsem, ki se ga spominjate, ohranjate lepo misel nanj 
in mu poklonite cvet ali svečko v njegov spomin.

Žalujoči: mami, ati, brat Th omas z Brigito 
in brat Darko z družino

V SLOVO
atiju

Albinu Mercu
IZ DRAVINJSKEGA VRHA 61, 
VIDEM
Zaman te iščejo najine oči,
zaman te kliče najino srce,
srce tvoje zdaj spi,
nama pa rosijo se solzne oči.
Odšel si, več te ni
in v srcih to spoznanje naju boli,
v bolečini nemi sva tiho sklonili glavo
z lepo mislijo na te -
saj samo spomini so tisti, ki so večni.

V tihi žalosti hčerki Simona s Tadejem 
in Nives z Mihom

Tvoje pridne roke,
pošteno in dobro srce
so naš ponos
in lep spomin na te.

SPOMIN
10. maja mineva leto žalosti, odkar 
nas je za vedno zapustila naša draga 
mama, tašča, babica in prababica

Marija Pukšič
IZ GAJEVCEV

Iskrena hvala vsem, ki se z lepo mislijo ustavite ob njenem 
grobu in ji prižgete svečko spomina.

Tvoji najdražji

Kogar imaš rad,
ne umre. Le daleč je ...

V SPOMIN

Jani Vidovič
22. 12. 1978 - 11. 5. 1998

BARISLOVCI

Čas hiti, vendar ne izbriše bolečin in spominov.
Hvala vsem in vsakemu za prižgano svečko in lepo misel ob 
njegovem grobu.

Tvoji najdražji

IZDELAVA, popravila in ser-
visiranje pohištva, izdelava 
kuhinjskega pohištva, izdelava 
ostalega pohištva po meri. 
Montaža stavbnega in ostalega 
pohištva. Izdelava vrtnih ut 
in nadstrešnic za avtomobile. 
Gregor Stramič, s. p., Zg. Pris-
tava 4a, 2323 Ptujska Gora; 
GSM 031 671-754.

Torek, 10. maj
  8.00 Cirkovce, osnovna šola: predtekmovanje 6. otroške varnostne 

olimpijade
19.00 Slovenska Bistrica, knjižnica Josipa Vošnjaka: predstavitev knjige 

Zinke Ručigaj Otroško srce je zaklad

Četrtek, 12. maj
19.00 Slovenska Bistrica, knjižnica Josipa Vošnjaka: predstavitev knjige 

pravljic in razstava iluminiranih ilustracij Maše Žmitek

Petek, 13. maj 
ves dan Kot nad Kebljem -  kmetija Boček: projekt Via Savaria - okusi bistri-

škega Pohorja
18.00 Ljutomer, Glavni trg: koncert »Lotmerk v cvetoči pomladi«
18.30 Ptuj, prostori ČS Ljudski vrt: meditativna glasba in kanalizirani 

zdravilni zvok glasbil z Natalijo Karo
19.00 Podlehnik, krajevna dvorana: dobrodelni koncert v pomoč družini 

Piškur v organizaciji župnijske Karitas Sv. Trojica
19.00 Cirkovce, večnamenska dvorana: Pod lipo - območna revija folklor-

nih skupin, 1. del
19.30 Ptuj, dvorišče Minoritskega samostana: Viktorinov večer z radiom 

Ognjišče - komedija »Radio Plamen - dan ko je šlo na radiu vse 
narobe«

20.00 Ptuj, Mestno gledališče: monokomedija »Končno srečna« z Deso 
Muck, za izven

Kino Ptuj
petek, 13. maj: 17.30 znanstvenofantastična komedija Paul; 19.20 grozljivka 

Obred; 21.20 Art program: brutalna kriminalna drama Srbski fi lm

Prireditvenik 
STORITVE

Mali oglasi KUPIM suhe bučnice, pridem na 
dom, plačilo takoj. Tel. 051 667 
170.

PRODAM bukova drva, razkalana, 
dolžine 1 meter, 50, 33 in 25 cm, 
vse z dostavo. Telefon: 051 667 
170.

NESNICE, rjave, grahaste, črne, 
pred nesnostjo. Vzreja nesnic Ti-
baot, Babinci 49, Ljutomer, tel. 02 
582 14 01.

PRODAM prašiče v teži od 25 do 
100 kg, cena 1,50 do 2,30 €/kg, 
z možnostjo dostave. Tel. 041 670 
766.

NJIVE vzamem v najem v Gorišnici, 
Markovcih in okolici. Tel. 041 670 
766.

BUKOVA drva, razžagana, zložena 
na paleti, prodajamo, možnost 
dostave. Tel. 041 893 305.

UGODNO, košnja trave, obrez 
okrasnega grmičevja, obrez živih 
mej, tudi odvoz, servis kosilnic. 
TGM, d. o. o., Langusova ul. 29, 
Ptuj, telefon: 041 591 570.

NEPREMIČNINE

GRADBENO parcelo, 8,2 ara, v 
Gajevcih prodam Tel. 031 233 
-264.

NAPRODAJ je čudovito, 46 
kvadratnih metrov veliko stanovan-
je z dvigalom na mirni lokaciji na 
Ptuju. Informacije na telefonu 041 
81 77 37.

PRODAM dvostanovanjsko hišo v 
Kicarju z lepim razgledom nad Ptu-
jem, takoj vseljivo. Tel. 041 906 
617.

PRODAMO parcelo s starejšo hišo 
na čudoviti lokaciji v Grajenščaku. 
Telefon 041 245 054.

KMETIJSTVO

NESNICE, mlade, rjave, cepljene, 
v začetku nesnosti, ugodno proda-
jamo vsak dan od 8. do 17. ure. 
Soršak, Podlože 1, Ptujska Gora.

KUPIM traktor in kmetijsko meha-
nizacijo. Telefon 041 358 960.

www.radio-ptuj.si

Poslušajte nas
na svetovnem spletu



Ob tej priložnosti so mladi 
z območja Spodnjega Podrav-
ja - od vrtičkarjev do srednje-
šolcev - predstavili projekt 
Spoznavajmo države EU, ki 
ga je spremljal bogat kultur-
nih program; sooblikovali so 
ga v vrtcih, osnovnih šolah s 
Ptujskega, glasbeni šoli Karola 
Pahorja Ptuj, ptujskih srednjih 
šolah in dijaškem domu.

Uvodoma je zaigral mladin-
ski pihalni orkester Glasbene 
šole Karola Pahorja Ptuj pod 
vodstvom dirigenta Zmaga 
Štebiha, v imenu MO Ptuj je na 
prireditvi govorila podžupanja 
Helena Neudauer, slavnostna 
govornica pa je bila evropska 
poslanska Tanja Fajon. V Evro-
parku so v soboto opravili 
tudi slavnostni dvig evropske 
zastave.

Mladi so se tudi letos izje-
mno potrudili pri predstavitvi 
posameznih držav, članic EU, 
njihovih značilnosti ter zna-
nih in zanimivih osebnostih, 
kar je potrdil tudi obisk leto-
šnje prireditve. Ogledal si jo 
je tudi predstavnik veleposla-
ništva Republike Slovaške. V 
letu 2012, ko je Ptuj partner v 
projektu Evropske prestolnice 
kulture, pa se bodo mladi lotili 
predstavitve najstarejših mest 
iz vseh 27 držav EU, je pove-
dala koordinatorica projekta 
Tatjana Vaupotič.

Podžupanja MO Ptuj Helena 
Neudauer spomnila na začetke 
delovanja EU: »Evropska unija 
je že sedem let del nas in mi 
smo del njej, veseli me, da je 9. 
maj praznik vseh Evropejcev, 
vseh generacij, predvsem pa 
mlajših, ki v svojih rokah in v 
svojih srcih nosijo odločnost.« 
Mladi so na prireditvi Spozna-
vajmo države EU predstavili 
znamenite osebnosti EU, ob 
tem pa raznolikost kultur čla-
nic EU. »Promocija bogastva 
evropskih kultur ter zaveda-
nje o vrednosti kulturnih ra-
znolikosti je tudi osnovni cilj 
projekta EPK 2012. Ta projekt 
je priložnost tudi za turistič-
ni razvoj posameznih mest, 
celotne regije, predvsem pa 

predstavlja veliko priložnost 
za poglabljanje sodelovanja in 
prijateljstva med posamezniki, 
lokalnimi skupnostmi in drža-
vami,« je med drugim poveda-
la Neudauerjeva.

Slovenija je v sedmih letih 
članstva EU dokazala, da so 
bila njena uvajalna leta dobra 
in da je država sposobna dr-
žati korak z večjimi in razviti-
mi. Vstopili smo v evrsko ob-
močje, danes imamo skupno 
denarno enoto, zaupan nam 
je šengenski nadzor zunanje 
južne meje EU, smo zaupanja 
vreden most k državam zaho-
dnega Balkana. Slovenija po 
besedah slavnostne govornice 
Tanje Fajon v Evropi danes uži-
va velik ugled. Eden od doka-

zov za to je tudi predsedniko-
vanje EU, ki smo jo vodili kot 
prva nova članica. Strahovi, da 
bomo v EU Slovenke in Sloven-
ci izgubili identiteto, jezik in 
kulturo, se niso uresničili. Na-
sprotno, slovenščina je posta-
la eden od uradnih jezikov EU, 
na katerokoli njenih institucij 
se lahko obrnemo v maternem 
jeziku, kar je v svetu v bistvu 
edinstveno. Zaradi svoboščin, 
na katerih je Unija zgrajena, 
lahko danes svobodno potu-
jemo, študiramo, potujemo, 
od prvega maja letos pa je do-
končno sproščen tudi trg de-
lovne sile. »V našem skupnem 
domu pa nam manjka večja 

enotnost, po dvajsetih letih 
samostojnosti bi že bil čas, da 
se prenehamo prerekati o zgo-
dovini, raje poglejmo naprej, 
vprašajmo se, kaj lahko vsak 
izmed nas stori, da nam bo 
lepše in bolje.« Da svet stoji na 
mladih, je resničnost, zadnjih 
deset let dela v tujini Tanja 
Fajon to opaža še bolj. Pozva-
la je mlade, da izkoristijo vse 
možnosti, ki jih danes ponuja 
Evropa: naj študirajo v tujini, 
naj se učijo tujih jezikov, naj 
potujejo, naj gredo v svet, naj 
se vrnejo bogatejši, predvsem 
pa naj si upajo. Današnji svet 
je svet drznih. V zaključnem 
delu govora se je evropska po-
slanka Tanja Fajon dotaknila 
tudi Ptuja: njegova urejenost, 
tako je sklepati, je posledica 
dogovora in skupnega dela. 
Misel, da smo skupnega dela 
vendarle še sposobni, je brez 
dvoma dobra popotnica tudi 
za prihodnost Slovenije in 
Evrope. Potrebujemo pa malo 
več optimizma, ambiciozno-
sti in energije, da bomo znali 
pomagati drug drugemu in da 
bomo znali živeti drug z dru-
gim, je še povedala Fajonova, 
ki jo je navdušila prireditev in 
predstavitev projekta mladih 
Spoznavajmo države EU -   tako 
kot vse, ki so si jo v soboto 
ogledali.

MG

Danes bo pretežno jasno, le 
v jugovzhodnih krajih bo ob-
časno nekaj več oblačnosti. 
Še bo pihal severovzhodni ve-
ter, na Primorskem bo burja 
nekoliko oslabela. Najnižje 
jutranje temperature bodo od 
0 do 6, na Primorskem okoli 
10, najvišje dnevne danes od 
17 do 20, na Primorskem do 
22, jutri od 20 do 23, na Pri-
morskem do 25 stopinj C. 

Obeti
V sredo in četrtek bo ve-

činoma sončno, na Primor-
skem bo pihala šibka burja.

Napoved vremena za Slovenijo

Foto: Črtomir Goznik

Tanja Fajon, evropska poslan-
ka: »Mladi naj izkoristijo vse 
možnosti, ki jih danes ponuja 
Evropa.«

Rojstva: Vanja Jus, Jelovec pri 
Makolah 17 c, Makole - deklica 
Alina; Darja Hanželič, Dornava 40 
- deček Staš; Vanja Žiher, Bresnica 
22, Podgorci - deklica Eva; Valerija 
Horvat Majcen, Grajenščak 6, Ptuj 
- deček Anej; Miroslava Gašperič 
Petrovič, Ul. Lackove čete 7, Ptuj - 
deklica Ajda; Mateja Kolarič , Jane-
žovski Vrh 21 c, Destrnik - deklica 
Lina; Natalija Breg Grajenščak 22, 
Ptuj - deček Nik; Natalija Vidovič, 
Velika Varnica 71, Zgornji Lesko-
vec - deklica Neli; Stanka Habjanič, 
Dolič 38, Destrnik - deklica Neža; 
Alena Nuhanović, Lancova vas 76 
a,Videm pri Ptuju - deček Husko; 
Milena Žuran, Rimska ploščad 18, 
Ptuj - deklica Eva; Mihaela Popla-
tnik, Vičava 29, Ptuj - deček Jaki; 
Simona Kovačič , Hum pri Ormožu 
45, Ormož - deček; Saša Vidovič, 
Sv. Tomaž 18 - deček Teo; Olga 
Toplak, Ul. Vide Alič 3, Ptuj - deček 
Tai; Jana Šepetavc, Sp. Polskava 
109, Pragersko - deček Vid; Dora 
Toš Fišter, Kicar 78 d, Ptuj - deklica 
Julija; Mateja Leskovar, Majšperk 
24 a - deklica Maja; Jožica Rotve-
in, Zg. Pristava 53, Videm pri Ptu-
ju - deklica Žana; Sandra Skoko, 
Trg 26, Rogatec - deček Thomas; 
Sabina Murko, Spodnja Hajdina 
76, Hajdina - deklica Eva; Valerija 
Sauer, Apače 122, Lovrenc na Dra-
vskem polju - deklica Neja; Katja 
Križe, Štuki 20, Ptuj - deček Marko 
Bor; Jasna Premzl, Ul. 5. prekomor-
ske 4, Ptuj - deklica Manca; Zden-
ka Vrabl, Štuki 11, Ptuj - deklica 
Lea; Lidija Kos, Trnovska vas 12 
- deklica Urška; Simona Klemenc, 
Maistrova ul. 38, Ptuj - deček Luka; 
Petra Jerenec, Spuhlja 61, Ptuj 
- deček Vid; Maja Belić, Hajdoše 
115, Hajdina - deček Rok; Danie-
la Strniša, Thalerjeva ul. 4, Šentilj 
v Slov. goricah - deklica Adelina; 
Andreja Zajšek, Ul. 5. prekomorske 
7, Ptuj - deček Jaka; Darija Habja-
nič, Lahonci 43, Ivanjkovci - deček 
Sinaj; Vesna Čelan, Brezula 34 a, 
Rače - deček Nejc.
Umrli so: Ciril BOHINC, Orešje 
107, Ptuj, roj. 1924 – umrl 16. ap-
rila 2011; Roman KOSTANJEVEC, 
Stojnci 58, roj. 1924 – umrl 17. 
aprila 2011; Marija KOROŠEC, roj. 
Mesarič, Lešje 27, Majšperk, roj. 
1941 – umrla 24. aprila 2011; An-
gela PERŠ, roj. Regvat, Podlehnik 
40/a, roj. 1930 – umrla 26. ap-
rila 2011; Ana BEZJAK roj. Fajfar, 
Gruškovec 84, roj. 1950 – umrla 
27. aprila 2011; Marija KUKOVEC, 
roj. Slana, Ormoška c. 48, Ptuj, roj. 
1926 – umrla 23. aprila 2011; 
Marija FEGUŠ, roj. Žlahtič, Spodnje 
Gruškovje 10, roj. 1930 – umrla 
27. aprila 2011; Jožef DREVENŠEK, 
Soviče 16, roj. 1931 – umrl 24. ap-
rila 2011; Franc HERGULA, Cvetk-
ovci 102, roj. 1927 – umrl 2. maja 
2011; Mihaela ARNUŠ, Dornava 
99/a, roj. 1981 – umrla 29. ap-
rila 2011; Darja ARNUŠ, Dornava 
99/a, roj. 1983 – umrla 29. ap-
rila 2011; Patrik ARNUŠ, Dornava 
99/a, roj. 1999 – umrl 29. aprila 
2011; Konrad MIHELIČ, Destrnik 
46, roj. 1934 – umrl 29. aprila 
2011; Anton BEZJAK, Senčak 7, 
roj. 1961 – umrl 21. aprila 2011; 
Franc VAUPOTIČ, Goričak 14/a, roj. 
1941 – umrl 28. aprila 2011; Ivan 
PETER, Pobrežje 76, roj. 1926 – 
umrl 2. maja 2011; Anton KOZEL, 
Gorišnica 136, roj. 1935 – umrl 3. 
maja 2011; Ana PLAJNŠEK, roj. 
Mihelič, Dolena 33, roj. 1917 - um-
rla 3. maja 2011; Janez MURŠIČ, 
Cesta 8. avgusta 15, Ptuj, roj. 
1939 – umrl 27. aprila 2011.
Poroke - Ptuj: Marko ŠAMPERL, 
Spuhlja 28, Ptuj, in Natalija MATJA-
ŠIČ, Stojnci 51; Jernej LAH, Ulica 
25. maja 3, Ptuj, in Nataša ŽAJDE-
LA, Ulica 25. maja 3, Ptuj; Marko 
KOLEDNIK, Cirkulane 54, in Hele-
na STRMEČKI, Izidora Poljaka 38, 
Bednja, Hrvaška; Mitja KRNIČAR, 
Pongrce 23, Kidričevo, in Marjet-
ka FURMAN, Mestinje 30, Šmarje 
pri Jelšah; Davorin TIKVIČ, Mestni 
Vrh 120/b, Ptuj, in Urška PULKO, 
Gajzerjeva ul. 16, Ptuj; Vasja CEBE, 
Loka 37, Starše, in Damjana STO-
PAJNIK, Repišče 23/a, Videm; 
Andrej LAZAR, Kettejeva ul. 14, 
Ptuj, in Zvonka BORAK, Goričak 
42, Zavrč.
Poroke - Ormož: Mihael SEVER 
in Natalija ČREŠNJEVEC, Hujbar 6, 
2259 Ivanjkovci.

Osebna kronikaPtuj � Z osrednje slovesnosti ob vstopu Slovenije v EU 

Skupno delo – dobra popotnica za prihodnost
Letošnjo osrednjo spodnjepodravsko prireditev ob 7. obletnici vstopa Slovenije v EU, ki je potekala 7. maja na Novem trgu na Ptuju, sta 
pripravila Turistično društvo Ptuj in MO Ptuj v sodelovanju s Pokrajinsko turistično zvezo Podravje. Slavnostna govornica, evropska po-
slanka Tanja Fajon, je pozvala mlade, naj izkoristijo vse možnosti, ki jih danes ponuja Evropa.

Foto: Črtomir Goznik

Prireditev ob 7. obletnici vstopa Slovenije v EU je potekala na No-
vem trgu na Ptuju.

Ena najhujših pack je prav 
ekološki otok v samem centru 
občine, ob Mercatorjevi trgo-
vini, ki je večino dni v mesecu 
najbolj podoben velikanskemu 
kupu smrdeče svinjarije, izza 
katere je komaj najti posode za 
posamezne ločene odpadke. 
Svetniki so sicer o tej težavi že 
razpravljali na eni izmed sej, 
vendar do rešitve niso prišli. 
Je pa zato padlo kar nekaj očit-
kov tako na račun odvoza, ki 
ga mora za izredna praznjenja 
plačevati občina še dodatno, 

kot na račun občanov - tako 
tistih, ki odlagajo smeti, ne da 
bi jih pravilno ločili, kot na 
račun onih, ki takšne kršitelje 
sicer vidijo, a nočejo povedati, 
za koga gre.

„Problematika okrog ekolo-
ških otokov je postala tako ne-
vzdržna, da ne morem mimo 
javnega poziva k drugačnemu 
odnosu do ravnanja z odpadki, 
predvsem ločevanja odpadkov 
na ekoloških otokih,“ se je zdaj 
javno oglasil svetnik Bojan 
Purgaj, ki zastopa mnenje 

članov vaškega odbora Gori-

šnica. „Ekološki otoki niso v 

nobenem primeru bili mišlje-

ni kot deset kvadratnih me-

trov prostora, kjer lahko vsak 

po mili volji odloži svojo vrečo 

mešanih odpadkov, odslužen 

televizor ali WC-kotliček, niti 

niso mesto za odlaganje ostan-

kov hrane in zelenja. Še hujše 

je ravnanje posameznikov, 

ki odložijo polno vrečo pla-

stenk pred prazno posodo za 

plastenke. Verjetno si v svoji 

omejenosti predstavljajo, da 

so prepomembni, da bi tratili 

čas z odlaganjem plastenk v 

zaboj.

Kakorkoli, takšno ravna-

nje ne bo več nekaznovano. 

V Gorišnici bo potekal po-

ostren inšpekcijski nadzor, 

vsi kršitelji pa bodo ustrezno 

sankcionirani. Žalostno je, da 

si okrog domače hiše znamo 

vsi lepo urediti okolje in smo 

ponosni na to, kar pa je dlje od 

domačega praga, pa je očitno 

stvar nekoga drugega. Koga, 

se lahko vprašamo? Občine? 

Čistega mesta? Vaškega odbo-

ra? Ne! In nikakor ne! Tudi za 

to področju bomo morali sami 

poskrbeti!“

Purgaj s somišljeniki verja-

me, da bo napovedan poostren 

inšpekcijski nadzor vendarle 

toliko pomagal, da bodo ob-

čani ekološki otok res izrabili 

za ločeno odlaganje odpadkov. 

Navsezadnje pa je takšen kup 

svinjarije sredi sicer zgledno 

urejenega središča občine ve-

lika črna pika za prebivalce; 

ne le zaradi smradu, ki se širi z 

ekološkega otoka, ampak tudi 

za vse obiskovalce, ki si ob po-

gledu na kupe smeti kaj lahko 

mislijo, kakšne je kultura Gori-

šničanov ...
SM

Gorišnica � Ekološki otok sredi občine

Bo pomagal poostren inšpekcijski nadzor?
Tudi v občini Gorišnica se zadnje obdobje po napovedanih in tudi izvedenih kontrolah domačih košev z visokimi zagroženimi kaznimi 
zaradi nepravilnega odlaganja dajejo z vse bolj zasipanimi ekološkimi otoki, kjer ljudje pač odlagajo vsepovprek.

Foto: SM

Sredi sicer zgledno urejenega središča občine Gorišnica se na-
mesto ekološkega otoka večino dni v mesecu bohoti takšen kup 
svinjarije ...
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